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استاندار فارس:

دستاوردهای دولت را 
 بدون بزرگ نمایی

 به مردم استان 
اعلام کنید

سیم کارتی که چشم های 
زیادی به دنبال آن است

 ســیم کارت بدون فیلتــر می تواند محرک حضور بیشــتر 
گردشگران خارجی به ایران باشــد؟ ایده »سیم کارت های 
بدون فیلتر« را ســال گذشته عزت ا... ضرغامی، وزیر میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی بــرای بهره برداری 
گردشــگران خارجی مطــرح کرد. عزت ا... ضرغامی ســال 
گذشــته با پیشــنهاد این طرح اعلام کرده بــود »هنگامی 
که گردشــگر خارجی وارد کشور می شود یکی از نیازهایش 
اینترنت و ســکو های خارجی و بین المللی است که همانند 
نان شــب برای آن ها واجب اســت و نمی شود که گردشگر 
خارجی با ورود به کشــور ارتباطش با دنیا هم قطع شود«. 
پس از کش و قوس های فراوان ســرانجام هفته گذشــته با 
اعلام علی اصغر شــالبافیان، معاون گردشگری وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی طرح سیم کارت بدون 
فیلتر برای گردشــگران خارجــی در کارگروه رفع مصادیق 
مجرمانه دادستانی کل کشور به تصویب رسید. مطابق اعلام 
شالبافیان، آژانس های مســافرتی مورد تأیید وزارت میراث 
فرهنگــی برای بهره برداری از این ســیم کارت ها نیز معرفی 
شــده اند. حال با وجود حرف های ضــد و نقیض و تبعیضی 
که در این طرح میان گردشــگران خارجی و شهروندان به 
چشم می خورد، باید دید که آیا سیم کارت های بدون فیلتر 
محرک حضور بیشــتر گردشگران خارجی در کشور خواهد 
بود یا خیر و تنها مشکل حضور گردشگران سیم کارت بدون 
فیلتر اســت! یا گردشــگر به مواردی مانند حمل و نقل های 
آســان و ایمن و ارزان نیاز دارد یا به برگزاری جشنواره های 
که بتواند به سیاحت بپردازد! هر چند استفاده از سیم کارت 
بــدون فیلتر برای برقــراری ارتباط، دسترســی به راه های 
ارتباطی و شــبکه های اجتماعی در کشور شاید برای آن ها 
یک اولویت تلقی شــود، اما قطعاً ایــن موضوع برای جذب 

گردشگر محرک نخواهد بود. 
اکنون ســؤال مهم تری کــه در این یادداشــت کوتاه ذهن 
نگارنده مطلب را به خود مشــغول کرده است این است که 
بر فرض مثال اگر تعدادی سیم کارت بدون فیلتر در اختیار 
یک آژانس مســافرتی قــرار گیرد، دولــت چگونه می تواند 
رصد کند که این ســیم کارت ها به گردشــگران واقعی اهدا 
شده است؟ این در صورتی اســت که یک آژانس مسافرتی 
می تواند به راحتی با اسکن چند پاسپورت خارجی از امتیاز 
ســیم کارت بدون فیلتر بــرای خود نیز بهره مند شــود و 
 سؤال مردم قیمت این ســیم کارت چقدر برای یک مسافر 

هزینه در بردارد؟ 3

نماینده ولی فقیه در استان و 
امام جمعه شیراز تصریح کرد:

فراجا، تأمین کننده 
امنیت جسمی  و روانی 

مردم

شرکت نمایشگاه های 
بین المللی فارس 
برگزار می کند 

شانزدهمین نمایشگاه بین المللی صنعت نفت، گاز و پتروشیمی

ارائه بلیت بازدید دریافت شده از وبسایت www.farsfair.ir الزامی است.به همراه نمایشگاه محصولات دانش بنیان و فناوری های پیشرفته ایران

زمان: 16 تا 19مهر ماه 1402

ساعت بازدید: 10:30 الی 1۷
 مکان: شیراز - شهرک گلستان - بلوار دهخدا - 

محل دائمی نمایشگاه های بین المللی فارس

تلفن: 0۷1-36200040-44 
نمابر: 3620004۷

www.farsfair.ir :وبسایت

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس خبر داد:
برگزاری همزمان 2 نمایشگاه دانش بنیان و تجهیزات صنعت نفت در شیراز

معاون گردشگری استانداری فارس بیان کرد:
3۷۷درخواست راه اندازی شبکه گردشگری از فارس در سفر ریاست جمهوری

SOBHAN NEWSPAPER

www.sobhannews.ir  Email: info@sobhannews.ir

روزنامه فرهنگی، اقتصادی، سیاسی و اجتماعی 

یک شنبه  16 مهرماه 1402   22 ربیع الاول 1445 
سال سی ام  6112  8 صفحه  15 هزارتومان 

 SOBHAN ISSN 2008-5273-Sunday  oct.8 ,2023
www.sobhannews.ir  Email: info@sobhannews.ir

2

سخنگوی شورای نگهبان: 
پیش ثبت نام موجب کاهش 

مشارکت در انتخابات نمی شود
 هادی طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان 
در نشست خبری امروز خود گفت: در این مدت 
۱۷ طرح و لایحه ارســالی از مجلس شــورای 
اســلامی و ۱۸ استعلام دیوان عدالت اداری در 

جلسات شورای نگهبان بررسی و اعلام نظر... 2

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح: 
اقدامات عراق در مورد 

تجزیه طلب ها کافی نیست
سردار سرلشکر محمد باقری، رئیس ستاد کل 
نیروهای مســلح در آیین شروع سال تحصیلی 
جدید دانشــگاه عالی دفاع ملی ضمن تبریک 
هفته وحدت و آغاز سال تحصیلی جدید اظهار 

داشت: امیرالمومنین علی علیه السلام ...

مشاور مقام معظم رهبری: 
از عملیات غرورآفرین طوفان 

الاقصی حمایت می کنیم
سید یحیی رحیم صفوی، مشاور مقام معظم 
رهبری در شمشــمین اجــلاس بین المللی 
همبســتگی با کودکان و نوجوانان فلسطینی 
گفت: مــا از عملیات طوفــان الاقصی اعلام 

حمایت می کنیم و مطمئن هستیم که...

معاون دبیرکل جهاد اسلامی فلسطین: 

شاهد یک روز تاریخی در فلسطین هستیم؛ این تازه اول کار است
صفحه 4
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رئیس سازمان برنامه و بودجه:

بخش اول لایحه بودجه 
1403 آبان به مجلس می رود

مخالفت با افزایش حقوق در نیمه دوم سال برخلاف سال 1401؛ 

  افزایشی که 
تکرار نشد

بــا وجــود خبرهای ضــد و نقیــض دربــاره احتمال 
ترمیــم حقــوق کارمنــدان در نیمه دوم ســال، در 
دو روز گذشــته هم ســازمان برنامــه و بودجه و هم 
ســازمان اداری و اســتخدامی، تکلیف افزایش حقوق 

کارمندان را روشــن کردند. حقوقــی که به دلیل تورم 
 موجود نمی تواند منبعی پایــدار برای پس انداز درنظر 
گرفته شــود. تورم بالای 40 درصد اقتصاد، از روزهای 

صفحه 3پایانی تابستان این گمانه را ایجاد کرد ...

صفحه 3
صفحه 5

جاذبه هایی که تنها آمار می شوند
   تأمین زیرساخت روستاهای هدف گردشگر یک ضرورت است 

شهردار منطقه دو خبر داد:

تداوم پروژه های عمرانی در حوزه فضاسازی شهری با رویکردی جهادی
محمد مقدس زاده، شهردار منطقه دو شیراز با اشاره به این موضوع 
که بازار پروتئین در زمره پروژه های شــاخص شــهرداری شیراز و 
جنوب کشور قرار دارد، اظهار کرد: طراحی و اجرای پروژه فضاسازی 
و پیاده روسازی در محورهای غربی و جنوبی به همراه تخریب ابنیه 
کارگاهی و مســتحدثات پروژه بازار پروتئین به شــهرداری منطقه 
دو واگذار شــده که با تلاش شبانه روزی و خستگی ناپذیر به دنبال 
آماده سازی آن هستیم. وی با بیان اینکه جهاد عمرانی در منطقه دو 
به صورت ویژه در دستور کار است، اظهار داشت: طبق عرف اجرای 
پروژه های عمرانی، چنین فضاســازی هایی بــا این مبلغ قرارداد در 
شــهرداری شیراز مدت زمانی شش تا هشت ماه انجام می شوند که 
به همت خدمتگزاران مردم در شهرداری منطقه دو با کیفیت ۱00 
درصد مطلوب از دوم مهر ماه سال جاری شروع بکار شده و طی بازه 
زمانی حدودی ۱5 روزه به بهره برداری خواهد رسید. شهردار منطقه 
دو شــیراز با اشاره به کیفیت اجرای پیاده روسازی در مجاورت بازار 

پروتئین شــیراز گفت: برای اجرای این پروژه از مصالح درجه یک 
اســتفاده شده و کیفیت این فضاسازی شهری پیاده محور تا جایی 
اســت که با تردد وسایل نقلیه ســبک و سنگین هم دچار مشکل 
نخواهد شــد. مقدس زاده از جهاد عمرانی بــا رویکردی انقلابی در 
راستای اجرای پروژه ها خبر داد و افزود: عملیات اجرای این پروژه با 

برنامه ریزی دقیق و مدون در حوزه عمرانی، طراحی و احداث فضای 
سبز، نورپردازی، اجرای مبلمان شهری، کلیه انشعابات زیرساختی 
آب، برق، مخابرات، فیبرنوری و ســایر مــوارد به صورت موازی در 
حال پیشرفت است. وی با اشاره به این موضوع که مناطق تاریخی 
شیراز نیازمند بذل توجه و هم افزایی بیشتری هستند، اظهار کرد: 
محور دروازه کازرون از محلات قدیمی و تاریخی شــیراز بوده که با 
قدمتی طولانی، فرازهای تمدنی ارزشمندی در آن نهفته است و بر 
همین اســاس تلاش داریم تا با اجرای پروژه های فضاسازی زمینه 
توسعه گردشگری تاریخی را در این منطقه تقویت سازیم. شهردار 
منطقه دو با تقدیر از حمایت های شــورای اسلامی شهر و شهردار 
کلانشهر در پیشبرد پروژه های عمرانی افزود: اصناف دروازه کازرون 
با راه اندازی از بازار پروتئین به ســاماندهی جامعی خواهند رسید و 
شــهرداری منطقه دو با عزم راسخ به دنبال بهره برداری مطلوب از 

این پروژه است.
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شرایطعمومیوتوضيحاتبرگزاریمزایده:
-برگزاریمزایدهصرفاًازطریقسامانهتدارکاتالکترونيکیدولتمیباشدوکليهمراحلفرآیندمزایدهشاملخریدودریافتاسناد
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بودنمزایدهگرانازاینطریقامکانپذیرمیباشد.
-شرکتکنندهدرمزایدهمیبایستمبلغسپردهشرکتدرمزایدهرابراساسمبلغمندرجدرجدولپيوستبهصورتفيشواریز
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واقعدرساختمانشهرداریمرکزی-انتهایخيابانراهنمایی–طبقهسومتحویلنمایند.
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اقدامیدرخصوصانتقالسندمالکيتصورتنخواهدگرفت.
-هرگاهنفراتاولودوممزایدهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپردهآنانبهترتيبضبطخواهدشد.

-بهایپيشنهادیبایدازحيثمبلغمشخصومعينوبدونابهامباشد.
-بهپيشنهاداتفاقدسپرده،مشروطوتحویلشدهپسازموعدمقررترتيباثردادهنخواهدشد.

-مبلغپيشنهادیبههرحالنبایدازمبلغپایهکمترباشد.
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تسرییافتهبهسایرکلانشهرهاومراکزاستانهامیباشد.
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-متقاضيانمیتوانندجهتکسباطلاعاتبيشترورویتنقشهتفکيکیبهحوزهمدیریتاملاكشهرداریواقعدرانتهایخيابان

راهنمایی-ساختمانشهرداریمرکزی-طبقهدوممراجعهنمایند.
-علاقمندانبهشــرکتدرمزایدهمیبایســتجهتثبتنامودریافتگواهیالکترونيکی)توکن(باشمارههایمرکزپشتيبانیو
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سخنگویشوراینگهبان:
پيش ثبت نام موجب کاهش مشارکت در انتخابات نمی شود

فارس- هادی طحان نظیف، ســخنگوی شــورای نگهبان در نشست خبری امروز 
خود گفت: در این مدت ۱۷ طرح و لایحه ارسالی از مجلس شورای اسلامی و ۱۸ 

استعلام دیوان عدالت اداری در جلسات شورای نگهبان بررسی و اعلام نظر شد.
   اقدامات شورای نگهبان برای برگزاری انتخابات باشکوه

 طحان نظیف در پاســخ به ســؤالی در خصوص راهبــرد چهارگانه رهبر انقلاب و 
اقدامات شــورای نگهبان برای برگزاری انتخابات باشــکوه با توجه به هجمه های 
دشــمنان به بحث انتخابات، گفت: راهبردهــای چهارگانه رهبر معظم انقلاب که 
ابتدای ســال مطرح فرمودند در برگزاری انتخابات پیش رو بســیار مهم هستند و 

مبنای عمل همه دستگاه های مرتبط با انتخابات هستند.
وی افزود: ما از ابتدای امســال جلســات متعددی را با دســتگاه های دخیل برای 
اجراسازی این راهبردها داشتیم؛ چراکه هر کدام از این دستگاه ها بالاخره وظایفی 
در این خصوص دارند. شــورای نگهبان هــم در برخی از این راهبردها نقش اصلی 
و مســتقیم دارد و در برخی از این راهبردها نقشی غیرمستقیم دارد، بالاخره همه 

دستگاه ها در قبال این راهبردها وظایفی دارند که باید به آن عمل کنند.
طحان نظیف افزود: ســایر دستگاه ها هم در قبال برخی از این راهبردها نقش دارند 
و اثرگذار هســتند و وظایفی دارند. مثلًا نسبت به مسائل معیشتی و وعده هایی که 
مســئولان می دهند این ها هم می توانند نقش مهمی در راهبرد مشــارکت داشته 
باشند. امیدوارم با اجرای صحیح بحث اعتمادسازی در این خصوص زمینه رقابت و 

مشارکت را بیشتر فراهم کنیم.
   پيش ثبت نام موجب کاهش مشارکت در انتخابات نمی شود

وی در پاسخ به سؤالی درباره برخی ادعاها که مرحله پیش ثبت نام را موجب کاهش 
مشــارکت می دانند، گفت:  پیش ثبت نام مرحله جدیدی در فرآیند انتخابات است 
که در قانون انتخابات مجلس برای اولین بار پیش بینی شــده و طبیعی است که در 
اجــرای قانون مبنای عمل قرار گیرد. کما این که بحث پیش ثبت نام ها در این دوره 

اجرا و با استقبال خوبی روبه رو شد.
وی افــزود: مرحلــه پیش ثبت نام مرحله صحت ســنجی مدارک افــراد از طریق 
دستگاه های تخصصی است البته همان ۵ یا ۶ موردی است که در قانون آمده است. 
ما در این مرحله ورودی نداریم ولی بحث پیش ثبت نام یک مزیت است که افراد با 
دستگاه های تخصصی و مرتبط با موضوعات مواجه می شوند. مثلًا وزارت علوم راجع 
 بــه مدرک تحصیلی افراد اظهارنظر می کند و یا این که نیروی انتظامی نســبت  به 
بحث نظام وظیفه افراد اعلام نظر کند، یا این که سازمان استخدامی درباره وضعیت 
اســتخدامی افراد اعلام نظر می کند و یا این که دادستانی درباره بحث محکومیت 
افراد اظهارنظر می کند و حتی اگر شــکایتی و اعتراضی اســت خود این مراجع با 
توجه به ســوابق و اســنادی که در اختیار دارند موضوع را رسیدگی می کنند و به 

افراد پاسخ می دهند.
طحان نظیف گفــت: ما تصور نمی کنیم که این مــوارد اثری در خصوص کاهش 
مشــارکت داشته باشد، ضمن این که ما این موارد را در راستای حقوق داوطلبان و 

مردم ارزیابی می کنیم که به اتقان بیشتر قانون کمک می کند.
   کسی از قلم نيفتاده است

طحان نظیف دربــاره مرحله پیش ثبت نام گفت: در مرحله پیش ثبت نام حدود ۴۹ 
هزار نفر ثبت نام کرده اند که به ازای هر کرســی ۱۶۸ نفر می شــود. پیش ثبت نام 
یک مرحله جدید است، البته ملاک ما ثبت نام نهایی است که از ۲۷ مهرماه انجام 

می شود.
وی ادامه داد: اگر این تعداد افراد پیش ثبت نامی را با تعداد ثبت نام های صورت گرفته 
در ادوار گذشــته مقایسه کنیم، می توانیم بگوییم که این تعداد حدود ۳ برابر شده 
که بالاترین نرخ در ادوار انتخابات های گذشته محسوب می شود، بنابراین هر جوری 

حساب کنیم کسی از قلم نیفتاده است.
   ایرادات شورای نگهبان به مصوبه کنکور جدی است

ســخنگوی شــورای نگهبان در خصوص مصوبه  کنکور و احتمال تأیید آن، گفت: 
ایرادات شــورای نگهبان نسبت به اصل و زمان اجرای این طرح جدی است. اینکه 
مجلــس با چه تدبیری می خواهد ایرادات را رفع کند موضوعی اســت که باید در 

جلسات تخصصی به آن پرداخته شود.
وی با بیان اینکه لایحه شــورای حل اختلاف که از ســال ۹۹ در حال رفت و آمد 
بین مجلس و این شــورا بود، مورد تأیید قرار گرفت، اظهار داشت: همچنین لایحه 
ســامان دهی تجارت مرزی )کوله بری( در شورا بررسی شد که شورا ایراداتی به آن 

گرفته است.
سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه در مورد طرح سامان دهی بازار زمین، مسکن 
و اجاره بها نیز این شــورا هنوز ایراداتی دارد، یادآورشــد: طرح تأمین مالی تولید و 
زیر ســاخت ها نیز با توجه به حجم این طرح ایرادات و ابهامات زیادی که داشــت، 
علاوه بر شــورا، هیئت عالی نظارت در نامه ای اعلام کرد که نســبت به موادی از 

طرح ایراد دارد.
طحان نظیف تصریح کرد: طرح تمدید قانون پنج ساله ششم توسعه مورد مغایرت با 

قانون قرار گرفت، زیرا برخی موارد این مصوبه برای مجمع است.

مشاورمقاممعظمرهبری:

از عمليات غرورآفرین طوفان الاقصی حمایت می کنيم
ایســنا- ســید یحیی رحیم صفوی، مشاور 
مقام معظــم رهبری در شمشــمین اجلاس 
بین المللی همبســتگی با کودکان و نوجوانان 
فلسطینی گفت: ما از عملیات طوفان الاقصی 
اعلام حمایت می کنیم و مطمئن هســتیم که 
جبهه مقاومــت  نیز از ایــن موضوع حمایت 
می کنــد. ما به خاطر این عملیات به مجاهدین 
مدافعان  قطعاً  تبریک می گوییم،  فلســطینی 
حرم و شــهیدان بزرگی چون قاسم سلیمانی 
نیز همراه این مجاهدان هســتند و ما تا آزادی 
فلسطین و قدس در کنار مجاهدان فلسطینی 

خواهیم ماند.
رحیم صفوی در بخشــی دیگر از صحبت های 
خود با بیان اینکه ما شــاهد کشــتار سازمان 
یافته کودکان فلسطینی توسط صهیونیست ها 
هســتیم، گفت: کشــتار کودکان و نوجوانان 
فلســطینی توســط صهیونیســت ها در سایه 
سکوت ســازمان های بین المللی انجام می شود 
و ما هیچ واکنشــی را از ســوی سازمان های 
بین المللی در برابر این کشتارها شاهد نیستیم.
وی با گرامیداشت یاد کودکان شهید فلسطینی 
از جمله محمد الدوره تصریح کرد: ما می بینیم 
که صهیونیست ها به ســر کودکان فلسطینی 

شلیک می کنند و این یک قساوت قلبی است. 
  در ســال 2023 تا کنــون 37 کودک 

فلسطينی به شهادت رسيده اند
در جدیدترین آمار در سال ۲0۲۳ تا کنون ۳۷ 
کودک فلسطینی توسط نظامیان صهیونیست 
به شــهادت رســیده اند و در همین چارچوب 
گفته می شود که ســال ۲0۲۳ طی ۱۵ سال 
گذشــته خونین ترین ســال بــرای کودکان 
فلســطینی بوده اســت. این کودکان با گلوله 
مستقیم صهیونیســت ها به شهادت رسیده اند 
و از طرف دیگــر تعداد زیــادی از کودکان و 
نوجوانان فلسطینی نیز زندانی شده اند و احکام 

سنگین برای آنها صادر شده است.
مشــاور مقام معظم رهبری همچنین با بیان 
اینکه کودکان فلســطینی در زندان های رژیم 
صهیونیســتی با انواع شــکنجه های روحی و 
جســمی روبه رو هســتند و حتی تعدادی از 
کودکان فلســطینی در حبس خانگی به ســر 
می برند و یا توســط رژیم صهیونیستی تبعید 
شده اند، گفت: صهیونیســت ها این جنایت ها 
را در ایــن چارچوب انجــام می دهند که این 

کودکان به جریان مقاومت نپیوندند.

رحیم صفوی در ادامه با طرح پیشــنهادهایی 
در ارتبــاط با حمایت از کــودکان و نوجوانان 
فلسطینی و به محکمه کشاندن صهیونیست ها 
به خاطر جنایت هایشــان علیــه این کودکان، 
گفت: مناســب است که از ســازمان همکاری 
اسلامی درخواست رسمی شــود که اقدامات 
عملــی و عینــی بــرای حمایــت از کودکان 

فلسطینی انجام دهند و اقدامات در این راستا 
را سامان دهی کنند.

  جمع آوری اســناد نقض حقوق کودکان 
فلسطينی 

وی ادامه داد: ایجاد یک مرکز حقوق بشــری 
با هدف جمع آوری اسناد نقض حقوق کودکان 
فلسطینی توســط رژیم صهیونیستی، تشکیل 

مرکز حقوقی در سازمان همکاری اسلامی برای 
پیگیری حقوق کودکان فلســطینی در مجامع 
بین المللی و ارائه گزارش سالانه از جنایت های 
رژیــم صهیونیســتی در ارتباط بــا کودکان 
فلســطینی به نهادهای بین المللی، مشارکت 
فعال سازمان همکاری اسلامی در نشست ها و 
اجلاس های حقوق بشــر در ژنو و ارائه اسناد و 
مدارک در مورد جنایت های رژیم صهیونیستی 
علیــه کودکان فلســطینی می توانــد از دیگر 

اقدامات برای پیگیری این موضوع باشد.
رحیم صفوی همچنین گفت: تشــکیل پرونده 
اختصاصی بــرای حمایت از حقــوق کودکان 
فلســطینی و تشــکیل یک نهاد بین المللی از 
حقوقدانان جهان اســلام و عرصه بین المللی 
برای پیگیری حقوق کودکان فلســطینی نیز 

می تواند مورد توجه قرار بگیرد.
وی همچنین گفت: مناسب است که یک نقشه 
جامع رســانه ای چند مرحله ای نیز برای آگاه 
سازی افکار عمومی جهان در مورد جنایت های 
رژیم صهیونیســتی علیه مردم فلســطین از 
جمله کودکان فلسطینی تهیه و تدوین شود تا 
صهیونیست ها نتوانند جای ظالم و مظلوم را در 

افکار عمومی جهان تغییر دهند.

تسنیم- ســردار سرلشــکر محمد باقری، رئیس ستاد کل 
نیروهای مسلح در آیین شروع سال تحصیلی جدید دانشگاه 
عالــی دفاع ملی ضمــن تبریک هفته وحدت و آغاز ســال 
تحصیلی جدید اظهار داشت: امیرالمومنین علی علیه السلام 
در نهج البلاغه می فرمایند که علم مایه قدرت اســت، بر این 
اساس دانشــگاه عالی دفاع ملی جایگاه ویژه ای نه تنها برای 
نیروهای مســلح، بلکه برای کشــور دارد. مدیریت راهبردی 
بر ســازمان و داشتن درک مناســب از امنیت ملی، کار ویژه 

دانشگاه عالی دفاع ملی است.
وی ادامه داد: کشورهای منطقه جنوب غرب آسیا، به خصوص 
کشور جمهوری اسلامی ایران، منطقه ای بی نظیر و استثنایی 
به دلیــل دارا بودن موقعیت جغرافیای راهبردی و سیاســی، 
شاهراه ارتباطی جهان، در اختیار داشتن تنگه های راهبردی، 
منابع غنی کانی و انرژی های فســیلی، ادیان بزرگ آسمانی، 
وجود قبله مسلمین و مراقد مطهر ائمه اطهار علیهم السلام و 
عوامل گوناگون دیگر، اهمیتی فوق العاده بالا دارد؛ به همین 
 علت قدرت های استعماری به دلیل منابع سرشار، همواره در 

صدد استثمار و تضعیف قدرت های منطقه هستند.
وی تأکید کرد: منابع غنی منطقه غرب آســیا و جایگاه ویژه 
این منطقه، همواره مورد طمع قدرت هاست؛ منطقه ما دائماً 
شــاهد دخالت بیگانــگان و اختلاف افکنی در میان ملت ها و 

دولت ها می باشد.
باقری گفت: شــاهد هســتیم که دشــمنان همواره تلاش 
می کننــد میان کشــورهای منطقه، اقوام، طوایــف و ادیان 
گوناگون اختلاف ایجاد می کنند و با تضعیف حاکمیت قانونی 
کشورها، دائماً منطقه را درگیر نگاه می دارند تا این درگیری ها 

توجیه و محملی برای ادامه حضور متجاوزانه آنها باشد؛ ایجاد 
داعش که به اعتراف سران کشور ظالم آمریکا توسط خود آنها 

ایجاد شد نمونه بارزی از این نوع است.
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح ضمن تسلیت به شهادت 
رسیدن جمعی از نیروهای مسلح سوریه در حمله تروریستی 
چند روز گذشــته گفت: کشور ســوریه با دارا بودن ارتشی 
سربلند، با باقی ماندن در محور مقاومت و با کمک گرفتن از 
دوستانش و  نیز با تقدیم شهیدان فراوان توانست بر تروریسم 
غلبه پیدا بکند و بخش اعظم کشــور خود را آزاد و مســیر 

بازسازی خود را آغاز کند.
   بایستی بتوانيم آینده محتمل را به خوبی درک کنيم

وی در اهمیت دانشگاه عالی دفاع ملی افزود: درک ریشه های 
انواع و اقسام موضوعات راهبردی موجود در کشور و منطقه از 
رسالت ها و مسئولیت های دانشگاه دفاع ملی است؛ ما بایستی 
بتوانیم آینده محتمل را به خوبی درک بکنیم تا مانع غافلگیر 
شدن نیروهای مسلح و دولت هایمان در برابر حوادث احتمالی 
آینده بشویم. دانشگاه عالی دفاع ملی منبع سرشار و عقلانی 
پشــتیبانی علمی از نیروهای مسلح و مسئولان کشور است؛ 
از این رو باید به ســه رکن اساسی استاد، محتوای آموزشی و 

دانشجو توجه ویژه داشت.
وی  ادامــه داد: محصول دانشــگاه عالی دفــاع ملی، چه در 
مطالعــات گروهی و چه در پژوهش هایی که در پژوهشــگاه 
انجام می شــود نبایستی عامل زینت کتابخانه ها و قفسه های 
مدیران، فرماندهان، وزرا و مسئولان کشور و نیروهای مسلح 
شــود و البته بر ما مدیــران و فرماندهان اســت که از این 

دستاوردهای ارزشمند حداکثر استفاده را بکنیم.
باقــری اضافه کرد: در منطقه ما اتفاقات گوناگونی در جریان 
است که فوق العاده نیازمند فکر، اندیشه و تدبیر است؛ مسائل 
اخیر منطقه قفقاز یکی از آن  هاســت؛ کشــوری تجاوزگر و 
اشغالگر بوده و کشــوری به دنبال بازپس گیری سرزمین از 

دست رفته و احیا و تکمیل تمامیت ارضی خود بوده است.

   منطقه قفقاز بدون تغيير در مرزهای جغرافيایی آرامش 
و سازندگی را در پيش بگيرد

وی  عنوان کرد: آنچه که کشور آذربایجان تاکنون انجام داده 
بــاز پس گرفتن تمامیت ارضی خودش بوده اســت. یعنی با 
حوادث هفته های اخیر توانســته حاکمیت کامل و تمامیت 
ارضی را به دســت بیــاورد؛ البته در تمام این ســرزمین ها 
اقلیت ها بایستی با آرامش و با حقوق برابر با سایر شهروندان 
زندگی کنند؛ از این به بعد ما دارای دو همسایه آذربایجان و 
ارمنســتان در قفقاز هستیم که هر دوی این همسایه ها برای 
ما محترم هستند و حفظ تمامیت ارضی آنها برای ما اهمیت 
دارد و این  هم موضوعی است که در ملاقات ها و هم گفت وگو 
با مقامات هر دو کشور بر آن  تأکید کرده ایم. لذا امیدواریم با 
دستیابی به صلح کامل، منطقه قفقاز بدون تغییر در مرزهای 
جغرافیایی و ژئوپلیتیک منطقه، آرامش و ســازندگی را برای 
رفاه بهتر مردمانش در پیش بگیرد. بنابراین ادامه جنگ بعد 

از این هیچ توجیهی ندارد.
وی  تأکید کرد: این دو کشــور مرزهای مشــخصی در هنگام 
فروپاشی شوروی داشتند و همان مرزها مبنای توافق و صلح 
این کشــورها بایستی باشد. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
در ادامه بیان داشــت: حضور نظامیــان بیگانه در منطقه ما 
از موضوعات دیگر اســت؛ ما آمار تردد شناورهای نفتکش و 
تجــاری از تنگه هرمز به بیرون و بــه داخل را در بازه زمانی 
پنج ساله بررسی کردیم و دریافتیم که هرگاه حضور نظامی 

بیگانگان افزایش یافته، مبادلات تجاری کاهش یافته است.
   تبدیل مرزهــا از وضعيت نظامی و امنيتی به مرزهای 

اقتصادی
وی  ادامه داد: من با هر کدام از مســئولان نیروهای مســلح 
کشورهای منطقه که گفت وگو داشتم همه معتقدند که برای 
حفظ امنیت منطقه  نیازی بــه حضور هیچ نظامی بیگانه ای 
نداریم، کشــورهای منطقه هم تجهیــزات و هم ارتش های 
توانمند و هم دوستی را دارا هستند؛ ما همچنان که سیاست 

دولت جمهوری اســلامی اســت، در نیروهای مسلح نیز به 
دنبال پیشــبرد سیاست همسایگی، تبدیل مرزها از وضعیت 
نظامی و امنیتی به مرزهای اقتصادی و تبادلات گوناگون بین 
ملت ها هســتیم و در این جهت پیشرفت های مناسبی انجام 
شده است. سردار باقری گفت: مسئله مرزهای کشور ایران و 
همسایگان و ناامنی هایی که در مرزها داریم از موضوعات قابل 

تحقیق و فوق العاده با اهمیت است.
  خلع سلاح کامل گروه های تجزیه طلب مدنظر ما بوده و 

هست
ســردار باقری با اشــاره به تحرکات تروریست ها از آن سوی 
مرزهای سیســتان و بلوچستان و اقلیم کردستان گفت: چه 
معنایی دارد که گروه های تجزیه طلب ایرانی در کردســتان 
عراق مســتقر باشند و انواع و اقســام اقدامات تروریستی را 
در کشــور ما انجام دهند و ما مجبور شــویم قوای فراوانی 
را در مرز نگه داریم؛ مســئولان عراقــی نیز همین را تأیید 
می کنند که بایستی این مســئله به طور قطعی حل شود؛ 
در توافقنامه اسفندماه گذشــته میان دبیران شورای عالی 
امنیت ملی دو کشــور ایران و عراق توافقی شــد که ظرف 
شــش ماه این گروه ها خلع ســلاح کامل شــوند؛ البته در 
هفته های اخیر دولت عراق و همه مسئولانی که آنجا تلاش 
می کنند، تلاش هایی انجــام دادند و این گروه ها از مقرها و 
ســنگرهای نزدیک مرز ما قدری جابه جا شــدند، اما توافق 
اصلی فقــط جابه جایی تاکتیکی گروه های تجزیه طلب نبود 
و انتقال آنها بــه نقطه ای دورتر از مرزهــا نبود، بلکه خلع 
سلاح کامل آنها مدنظر ما بوده و هست. وی  در پایان گفت: 
حضور دانشــجویان عزیز غیرایرانی، می تواند برای سرفصل 
خوبی برای توسعه ارتباط، تعمیق صلح و دوستی و برادری 
بین کشور ایران و کشورهای همسایه شود و امیدوار هستم 
که سال تحصیلی آینده ســالی مملو از موفقیت، سلامتی، 
ارتقای دانش و توانمندی ها و کارهای اساسی برای مشکلات 

نیروهای مسلح و کشور باشد.

رئيسستادکلنيروهایمسلح:

اقدامات عراق در مورد تجزیه طلب ها کافی نیست
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12102096688000124
حقوق متعلقه 

شهرداری در یک 
قطعه زمين 

شهرک سعدی-بلوار مسکونیاوقافی47/86
صرفاْ جهت الحاق به 10/050/600/000502/530/000/000شهيد وفایی

پلاک مجاور

22102096688000125
یک قطعه 

جدول متروک 
شهرداری

بلوار شهيد بهشتی-مسکونیملکی47/27
17/962/600/000898/130/000خيابان فرحبخش

تحت تصرف و صرفاْ 
جهت الحاق به پلاک 

مجاور

32102096688000126

یک قطعه زمين 
شهرداری تحت 

پلاک ثبتی 
ملکی2066/207916/42

محورها و گستره 
های مختلط 

فرهنگی-
گردشگری-
تفریحی و 

مسکونی

بلوار رحمت-بلوار 
صرفاْ جهت الحاق به 4/105/000/000205/250/000قائم-نبش فکوری

پلاک مجاور

42102096688000127
یک قطعه 

جدول متروک 
شهرداری 

مسکونیملکی16/83
بلوار سرباز-خيابان 

شهيد اعتمادی-کوچه 
3-فرعی 3/7

5/722/200/000286/110/000
تحت تصرف و صرفاْ 
جهت الحاق به پلاک 

مجاور

52102096688000128

یک قطعه 
جدول متروک 

ملکی65/18شهرداری

محورهای مختلط 
تجاری-اداری و 

خدمات با مسکونی 
)منطقه ای(

بلوار شهيد بهشتی-
24/768/400/0001/238/420/000نبش کوچه 42

تحت تصرف و صرفاْ 
جهت الحاق به پلاک 

مجاور

62102096688000129
یک قطعه 

جدول متروک 
شهرداری

تاسيسات پمپ ملکی125/36
بنزین

جاده شيراز-
اصفهان-پمپ بنزین 

جنب زیبا شهر
22/564/800/0001/128/240/000

تحت تصرف و صرفاْ 
جهت الحاق به پلاک 

مجاور

72102096688000130
یک قطعه 

معبر متروک 
شهرداری

مسکونیملکی125/85
بلوار رحمت-خيابان 

20متری امام 
خمينی--کوچه 46

صرفاْ جهت الحاق به 25/170/000/0001/258/500/000
پلاک مجاور

82102096688000131

یک قطعه زمين 
شهرداری تحت 

پلاک ثبتی 
1652/3045

تجاریملکی43/45

بلوار رحمت-
خيابان شهيد 

صفایی)قاليشویی(-
روبروی ایران خودرو

صرفاْ جهت الحاق به 29/654/625/0001/482/731/250
پلاک مجاور

92102096688000132
یک قطعه 

جدول متروک 
شهرداری 

مسکونیملکی15/51
سه راه آستانه-

خيابان شهيد مفتح-
انتهای کوچه 6

1/551/000/00077/550/000
تحت تصرف و صرفاْ 
جهت الحاق به پلاک 

مجاور

102102096688000133
یک قطعه زمين 

بلوار پارسيان مسکونیملکی17/48شهرداری 
صرفاْ جهت الحاق به 209/760/00010/488/000شمالی-کوچه 11

پلاک مجاور



بیش از ۹۵ درصد مســافرت های گردشــگران داخلی کشور 
به سمت روســتا ها و مناطق طبیعی شهر های کوچک است. 
گردشگری به عنوان یک صنعت سالم و پاک نقش مؤثری در 
توســعه اقتصادی کشور دارد که روستاها نیز در این زمینه از 
ظرفیت های زیادی برخوردارند. اما اینکه چقدر در روستاهای 
هدف گردشــگری امکانــات و برخورداری از راه روســتایی 
مناســب و بهداشت و محیط زیســت مورد توجه قرار گرفته 
است را باید از آمار گردشگران به این روستاها جست وجو کرد. 
استان فارس در زمینه روستاهای هدف گردشگری با نام های 
چون عباس برزگر در یکی از روستاهای بوانات به دلیل ایجاد 
دهکده گردشــگری معروف است. اما چقدر توانستیم در سایر 
روستاهای هدف گردشگری اســتان دهکده های گردشگری 
مانند عباس برزگر ایجاد کرده ایم! روستاهای هدف گردشگری 
اســتان فارس با داشتن جاذبه های تاریخی، طبیعی و مذهبی 
می توانند در توســعه اقتصادی منطقه نقش مهمی  ایفا کنند. 
فارس بیش از ۳ هزار روســتا و آبادی دارد، تعداد روستاهای 
بالای ٢۰ خانوار را ٢۳۳٨ اســت که تعــداد ۱۰۰ درصد این 

روســتاها، دارای طرح  هادی اســت. به گفته مدیرکل بنیاد 
مسکن اســتان فارس در حوزه عمران روستایی توجه ویژه ای 
به روستاهای هدف گردشگری، روستاهای دارای بافت باارزش 
و روســتاهای شاخص برای کاهش مهاجرت می شود؛ چرا که 
معتقدیم علاوه بر اینکه روستا محل تولید است، هم به افزایش 
جمعیت کمک خواهد کرد و هم از حاشیه نشینی و مهاجرت 
جلوگیری می شود. طبق آمار موجود در سال ۱4۰۰سرپرست 
اداره کل میراث فرهنگی گفــت: یکی از اهداف اجرای طرح 
 هادی جذب گردشگر و حفظ ابنیه  تاریخی در روستاها است، 
اما اجرایی شدن این طرح تنها کافی نیست، بلکه باید به فکر 

ایجاد اشتغال برای ساکنان روستا خصوصاً قشر جوانان بود.
 51 روستای هدف گردشگری

 طبق همین آمار ۵۱ روستای هدف گردشگری استان فارس 
با جاذبه های تاریخی- طبیعی، میزبان گردشــگران فرهنگی 
طبیعی هســتند. این میزبانی یک پیش شرط دارد. که به ثمر 
رسیدن بذر گردشگری در روستاهای هدف گردشگری فارس 
نیازمند همکاری همه دستگاه های مسئول است. حاصل این 

همکاری می تواند به برداشــت محصولی چون اشتغال زایی و 
مهاجرت معکوس منجر شــود. ایجاد صندوق تسهیلات برای 
تشــویق روســتاییان برای احیای بافت  های تاریخی با هدف 
جذب گردشــگر یکی از پیشــنهادهای بود که از سالیان قبل 
مطرح بوده اســت. استان فارس با داشــتن بیش از سه هزار 
اثــر تاریخی در فهرســت آثار ملی و چهار اثــر جهانی یکی 
از مقاصد اصلی گردشــگران داخلی و خارجی اســت. فارس 
با داشــتن بیش از سه هزار روســتا که تا سال ۱4۰۰ تعداد 
۵۱ روستای آن به عنوان روســتای هدف گردشگری مصوب 
شــده است، دارای ظرفیت بســیار بالایی در توسعه این گونه 
از بوم گردشــگری است. توســعه روزافزون شهرها از یک سو 
و از ســوی دیگر زندگی ماشینی باعث شده تا گردشگری در 
محیط روســتایی با توجه به بافت سنتی و فرهنگی روستایی، 
هنرهای ســنتی و صنایع دستی، آداب و رسوم سنتی و... روز 

به روز طرفداران بیشتری را به خود جلب کند. 
از ســوی دیگر؛ افزایش این نوع گردشــگری نــه تنها باعث 
ایجاد اشــتغال روســتایی و مهاجرت معکوس می شود، بلکه 

برای جذب بیشتر گردشگر می طلبد تا زیرساخت های توسعه 
آن مــورد اهتمام قرار گیرد. هر چند که به گفته مســئولان 
کشور آمار نودوپنج درصدی سفر ایرانی ها به سمت روستا ها و 
شهر های کوچک کمی  عجیب به نظر می رسد که از دو نقطه 

نظر درخور بحث است.
 احتمالاً این آمار بیشــتر به واســطه ظرفیــت اقامتگاه های 
بوم گردی ایجاد شده در روستا ها و استقبال از آن ها بیان شده 
اســت که در این صورت نیز غیرطبیعی می نماید. آن هم در 
حالی که بیشــتر روستا های ایران ناشناخته اند و اقامتگاه های 
بوم گردی ایجاد شده در آن ها نیز اغلب به سیستم جامع رزرو 
اینترنتی متصل نیســت، اگر هم متصل باشد، به دلیل جامع 
نبــودن اطلاعات نحوه آمارگیری از آن هــا نمی تواند دقیق و 

جامع باشد.

محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فارس در دیدار با خبرنگاران، 
گوینــدگان، مجریان و تهیه کنندگان صدا و ســیمای مرکز 
فارس و مدیران روابط عمومی  دســتگاه های اجرایی اســتان 
گفت: اقداماتی که در دو ســال دولت ســیزدهم انجام شده 
اســت قطعاً محصــول هم افزایــی فــداکاری و تلاش خیل 
 عظیمی  از کارگران مهندسین پرسنل مدیران و خدمتگزاران

به مردم است.
اســتاندار فارس تصریح کرد: در دولت مردمی  آیت ا... رئیسی 
با صداقت با مردم رفتار می کنیــم، لذا اجازه ندهید زحمات 
انجام شده در چهارچوب نظام مقدس جمهوری اسلامی  ایران 
به کام مردم تلخ شود؛ اتمام پروژه های نیمه تمام و مزمن شده 

یکی از اصلی ترین دستورکارهای این دولت است.
وی به مباحث آبی اســتان اشــاره کرد و گفت: خط انتقال 
آب از خلیج فارس به شــمال اســتان، همزمان از دو جبهه 
شــمال و جنوب در حال اجراست؛ در زمینه احداث فاضلاب 
۶ شهر بزرگ اســتان با بانک توسعه اســلامی  قراردادهایی 
 منعقد شــده بــود که متوقف مانــده بود امــا در این دولت 
با رایزنی های انجام شده مجدداً فرایند پرداخت تسهیلات از 

سر گرفته شد.
ایمانیه با اشــاره بر اینکه خط دوم انتقال آب از سد درودزن 
به شــیراز به اتمام رســیده و در سفر رئیس جمهور به استان 
افتتاح می شود، اظهار داشــت: در دیدار اخیری که با معاون 
اول رئیس جمهور داشــتم، با تأمین اعتباری در حدود ٢۰۰۰ 
میلیــارد تومان در جهت بازســازی خــط اول انتقال آب از 
ســد درودزن به شــیراز که نزدیک به پنج دهه از اجرای آن 

می گذرد، موافقت شد.

  رویکرد دولت سیزدهم، رفع محرومیت هاست
 نماینــده عالــی دولت در فارس رویکرد دولت ســیزدهم را 
رفع محرومیت ها عنوان کرد و گفت: در شــهر و روســتا رفع 
محرومیت را دنبال می کنیم؛ مســکن اشــتغال و مسیرهای 
دسترسی سه اولویت اصلی روستاییان است که هر سه حوزه 
به صورت ویژه در دســتورکار قرار گرفت و همزمان به پیش 
رفت تا زمینــه عدم مهاجرت از روســتاها و حتی مهاجرت 

معکوس فراهم شود.
 هر فرد که تمایل به کار در کارخانه ها را داشته باشد محیط 

کار فراهم است
 وی در ادامه به مباحث اشــتغال اشــاره کــرد و گفت: بنابر 
گزارش دســتگاه های ملی در سال گذشــته بیشتر از تکلیف 
استان در ایجاد شغل موفق بودیم؛ به صراحت اعلام می کنیم 
هر فردی که تمایل به کار در کارخانه ها را داشته باشد محیط 

کاری وی، فراهم است.

اســتاندار فارس بــه مباحث مــورد توجه در ســفر رئیس 
دولــت ســیزدهم بــه اســتان نیز اشــاره کــرد و گفت: از 
 تجربه های سایر اســتان ها الگو بگیرید و دستاوردهای دولت 
ســیزدهم را بدون بزرگ نمایی به محضر مردم شریف استان 

اعلام کنید.
 اسراف در تبلیغات زیاد خلاف اصول دولت است

وی اظهار داشــت: اجتماع مردمی  و استقبال از دولت، مشت 
محکمی  بر دهان دشــمنان نظام و انقلاب است؛ غیرتمندانه 
در این زمینه وارد شوید و جلوه وحدت، اتحاد مردم و دولت 

و مهمان نوازی مردم فارس را به نمایش بگذارید.
ایمانیــه خاطرنشــان ســاخت: مردم به شــدت از اســراف 
 دلخــور می شــوند، ایــن موضــوع مــورد تأکید شــخص 
رئیس جمهور نیز می باشــد، اســراف در تبلیغات زیاد خلاف 
اصول دولت اســت لیکن صرفا بیان دســتاوردها در اولویت 

قرار گیرد.
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با وجود خبرهــای ضد و نقیض درباره 
احتمال ترمیم حقوق کارمندان در نیمه 
دوم سال، در دو روز گذشته هم سازمان 
برنامه و بودجه و هم ســازمان اداری و 
حقوق  افزایــش  تکلیف  اســتخدامی، 
کارمندان را روشــن کردنــد. حقوقی 
که به دلیــل تورم موجــود نمی تواند 
 منبعی پایــدار برای پس انــداز درنظر 

گرفته شود. 
تــورم بــالای 4۰ درصد اقتصــاد، از 
روزهای پایانی تابســتان این گمانه را 
ایجاد کرد که شــاید دولــت همچون 
ســال های قبــل، حقــوق کارمندان و 
بازنشستگان را ترمیم کند. آنها خواهان 
بودند، عنوان می کردند  افزایش حقوق 
تورم 4۰ درصــدی، افزایش حقوق ٢۰ 
درصدی در ابتدای سال را خنثی کرده 
اســت. آخرین گزارش مرکز آمار ایران 
نشان می دهد که نرخ تورم در شهریور 
مــاه ۱4۰٢ بــه 4۶/۱ درصد رســیده 
است. تورم اگرچه کاهش ۵/۰ درصدی 
نســبت به مردادماه داشــته است، اما 
نکتــه  ای که وجود دارد این اســت که 

از ابتدای ســال تاکنون هیچ ماهی نرخ 
تورم حتی پایین تر از 4۰ درصد نیامده 
اســت. نرخ تورم از مهرماه ۱4۰۱ وارد 
کانــال 4۰ درصدی شــده و در طول 
یک ســال گذشــته حتی در برهه  ای 
نزدیــک به کانــال ۵۰ درصد هم رفته 
است. براساس گزارش مرکز آمار ایران، 
نرخ تورم از ۳۹ درصد در شــهریورماه 
پارسال به 4۰درصد در مهرماه ۱4۰۱ 
تغییــر کرد و روند افزایشــی نرخ تورم 
ادامه داشــت، تا این که در اســفندماه 
۱4۰۱ نرخ تــورم 4۵/٨درصد افزایش 
یافت. ماه اول ســال ۱4۰٢ هم با تورم 
47 درصد کلید خورد و در اردیبهشت 
ماه تورم به اوج رسید و رقم 4۹ درصد 

را ثبت کرد.
 نرخ تورم خرداد، تیر، مرداد و شهریور 
هم بــه ترتیــب4۶/۱ و 4۶/7، 47/۵، 

4٨/۵ درصد اعلام شد.
خبر یک نماینــده درباره ترمیم حقوق 
کارمنــدان اما و اگرهــا درباره افزایش 
حقــوق کارمندان و بازنشســتگان در 
نیمه دوم ســال، را افزایش داد. رئیس 
فراکسیون کارگری مجلس شروع شد. 
او در اظهارنظــری در مردادمــاه خبر 

داد که دولت در حال ارســال لایحه  ای 
اســت که برای کارکنان و بازنشستگان 
در راستای همسان ســازی، ٢۰ درصد 
افزایش حقوق را برای نیمه دوم ســال 
اعمال کنــد. علی بابایــی کارنامی  در 
حالــی این خبر را اعلام کرد که معتقد 
بود: به طــور طبیعی این افزایش برای 
کارگران هم باید اتفاق بیفتد که منوط 
به تشــکیل جلسه شــورای عالی کار 
است. وی تأکید کرد: زمانی که در مورد 
حقوق و دستمزد کارگران تصمیم گیری 

می شد، این بحث مطرح بود که افزایش 
٢7 درصــدی حقــوق، جوابگوی تورم 
و معیشــت جامعــه نیســت و حتــی 
آمارهای رســمی  سبد معیشتی  طبق 
کارگران و کارمندان هیچ تناســبی با 
تورم فعلی کشــور نــدارد و دولت باید 
به فکر معیشــت جامعه، خصوصاً اقشار 
ضعیف باشد. بر همین اساس، با توجه 
به این که دولت سیزدهم در نیمه دوم 
ســال گذشــته اقدام به ترمیم حقوق 
کارمنــدان و بازنشســتگان کرده بود، 

ایــن احتمال می رفت که بــا توجه به 
تورم بالایی 4۰ درصدی، در نیمه دوم 
سال نیز اقدام به افزایش حقوق کند. در 
مهرماه سال گذشته دولت لایحه  ای را 
به مجلس تحت عنوان متناسب ســازی 
حقــوق کارمندان دولــت و همچنین 
بازنشســتگان کشــوری و لشکری به 
مجلس فرستاد. در این لایحه پیشنهاد 
شــده بود با توجه به این که در قانون 
افزایش حقوق  بــرای  بودجه ســقفی 
لشکری  بازنشستگان  و  دولت  کارکنان 
و کشوری در نظر گرفته شده، مجوزی 
برای میزان افزایش حقوق برای آنها در 
اختیار دولت قرار گیــرد تا در صورت 
صلاحدید مجلس، از ابتدای شهریورماه 
دریافتی کارکنان دولت مقداری افزایش 
یابد. به طوری که کســانی که به نوعی 
حقوق بگیر پایین حســاب می شــوند، 
نزدیک ٢۰ درصــد افزایش و هرچقدر 
که بالاتر بیاید، درصد کاهش پیدا کرد.

این پیشنهاد در نهایت در هشتمین ماه 
ســال ۱4۰۱ به تصویب مجلس رسید. 
افزایش حقــوق کارمندان دولت نیز در 
حدود یک میلیون تومان بوده است، اما 
جز ایــن مبلغ، حق اولاد کارمندان هم 

صددرصد افزایش یافت. حق اولاد سال 
۱4۰۱، 4۱7هزار تومان بود که ٢ برابر 
شده و به حدود ٨4۰ هزار تومان رسید. 
به ازای همسر هم افزایش ۵۰ درصدی 
لحاظ شــد؛ مجموع این عوامل سبب 
شد که حقوق کارمندان دولت بین ٢/۵ 

تا ۳ میلیون تومان افزایش یابد. 
 مخالفت با افزایش حقوق در نیمه دوم 

سال
 اما برای امســال، اتفــاق دیگری رقم 
خورده اســت و دو ســازمان برنامه و 
بودجه و ســازمان اداری و استخدامی، 
مخالفت صریح خود را با ترمیم حقوق 
کارمندان و بازنشستگان اعلام کرده اند. 
امــا باید این نکته را مدنظر قرار داد که 
با افزایش حقــوق خودبه خود تورم نیز 
افزایش پیدا می کند و همچنان معتقد 
هســتیم تنهــا راهکار بــرای ترمیم و 
همسان سازی دخل و خرج باید به فکر 
ثابت بودن قیمت ها حداقل در چند ماه 
بود و با افزایش لحظه  ای و تأثیر دلار بر 

قیمت این موارد مُسکِن است. 
 ناگفته نماند چند ماه اســت که بازار 
از نظر قیمتی در وضعیت ثبات به ســر 

می برد.

جاذبههاییکهتنهاآمارمیشوند
 تأمین زیرساخت روستاهای هدف گردشگر یک ضرورت است 

استاندار فارس:

دستاوردهایدولترابدونبزرگنماییبهمردماستاناعلامکنید

مخالفت با افزایش حقوق در نیمه دوم سال برخلاف سال 1401؛ 

 افزایشی که تکرار نشد
معاون گردشگری استانداری فارس بیان کرد:

درخواست راه اندازی شبکه گردشگری از فارس
 در سفر ریاست جمهوری

 محمد فرخ زاده، معاون گردشــگری استاندار فارس پس از نشست های 
تخصصی و مکاتبات با مدیران صدا و ســیما از بررســی ایجاد شــبکه 
تلویزیونی ملی و بین المللی گردشگری از فارس و پیش بینی در مصوبات 

محتوایی در سفر اخیر ریاست جمهوری خبر داد.
فرخ زاده در این نشســت ها از صدا و ســیمای فارس خواسته بود برای 
توسعه گردشگری استان به میدان بیاید. وی با بیان اینکه استان پهناور 
فارس آن قدر قابلیت جذاب گردشگری دارد که چنانچه فعال شود همه 
نیازمندی های اســتان را بر طرف خواهد کرد، افزود: خود مردم اســتان 
نیز از بســیاری از این ظرفیت ها بی اطلاعند و لازم است صدا و سیما به 

معرفی این گنجینه ارزشمند ورود جدی داشته باشد.
احمــد پهلوانیان، مدیــرکل صدا و ســیمای فارس نیز پــس از آن از 
برنامه ریــزی برای تولید ۶هزار ســاعت برنامه رادیویــی و تلویزیونی با 

محوریت گردشگری و میراث فرهنگی خبر داد.
در فهرســت پیشــنهادی مرکــز صدا و ســیمای فــارس برنامه های با 
مضمون معرفی جاذبه های گردشگری، خانه های تاریخی، صنایع دستی، 
امــام زادگان واجب التکریم، محله های قدیمی شــیراز، آداب، رســوم و 
آیین های فارس، روســتاهای هدف گردشــگری، سبک زندگی عشایر و 
گفت وگو پیرامون چالش های پیش روی صنعت گردشــگری به چشــم 

می خورد.
پهلوانیان همچنین پیشنهاد ایجاد شبکه ملی و بین المللی گردشگری در 
استان را مطرح نمود که با استقبال معاون گردشگری استانداری روبه رو 
شــد. معاون گردشگری اســتان در پایان افزود: با توجه به ظرفیت ها و 
توانمندی های استان در این حوزه این درخواست توسط استاندار فارس 
به جناب پیمان جبلی، ریاست صدا و سیمای ملی ارسال شد، همچنین 

در فهرست مصوبات محتوایی سفر ریاست جمهوری قرار گرفت.

مدیرعامل آبفا فارس:
 بزرگ ترین پروژه زیست محیطی شمال فارس

 با فرمان رئیس جمهور گشایش می یابد

 علی جــان صادق پــور، 
شــرکت  مدیرعامــل 
فــارس  اســتان  آبفــا 
از  بهره بــرداری  از 
پــروژه  بزرگ تریــن 
شمال  زیســت محیطی 
اســتان فارس، شــامل 
جمع آوری،  شبکه  طرح 
و  انتقــال  خطــوط 

تصفیه خانه فاضلاب شــهر آباده، با ارزش تقریبی ۱۰ هزار میلیارد ریال، 
در دور دوم ســفر رئیس جمهور و هیئت دولت سیزدهم به استان فارس 

خبر داد.
صادق پور اعلام کرد: طرح شبکه جمع آوری، خطوط انتقال و تصفیه خانه 
فاضلاب شــهر آباده در ردیف طرح های ملــی و از مهمترین طرح های 
عمرانی و توســعه ای این شهرستان می باشــد که به فضل الهی در دور 
دوم سفر ریاست جمهوری به استان مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت. 
مدیرعامل شــرکت آبفا فارس در تشریح طرح فاضلاب شهر آباده اظهار 
داشــت: تصفیه خانه فاضلاب شــهر آباده با ٨۵ درصد پیشرفت فیزیکی 

هم اینک قابل بهره برداری می باشد. 
مدول اول این تصفیه خانه با ظرفیت تصفیه فاضلاب ۱۰۰۰۰ مترمکعب 
در شبانه روز، با ســرمایه گذاری بانک توسعه اسلامی   آماده بهره برداری 
شــده اســت. در این طرح همچنین ٢4۱ کیلومتر شبکه جمع آوری و 
خط انتقال نیز طراحی شده است که تاکنون ۱۱٨ کیلومتر آن، از محل 
اعتبارات بانک توســعه اسلامی  اجرا گردیده است. حدوداً ۱٢ کیلومتر از 
شــبکه های جمع آوری فرعی و اصلی با لوله هایی در اقطار ٢۰۰ و 4۰۰ 
میلی متر، همراه بــا ٢۵۰ آدم رو و 4۵۰ انشــعاب فاضلاب اجرا گردید. 
عملیــات اجرایی ادامه این طرح زیســت محیطی شــامل حدوداً ۱۰۰ 
کیلومتر از شــبکه های جمع آوری اصلی، فرعی و ۶ کیلومتر خط انتقال 
در اقطار ٢۰۰ و ۹۰۰ میلی متر همراه با ٢۰٨۵ آدم رو و ۶۶۶۵ انشــعاب 

فاضلاب اجرا و آماده بهره برداری گردید.

پاکسازی حوضچه آرامش و رودخانه 
محدوده دروازه قرآن 

  مســیل های آب های سطحی محدوده شــهرداری منطقه سه شیراز به 
منظــور بارش های پاییزی و آمادگی برای فصل زمســتان، همچنان در 

حال لایروبی می باشند. 
با توجه به شــروع فصل بارندگی و لزوم کنترل و پیشــگیری از جاری 
شدن ســیلاب های احتمالی، معاونت خدمات شهری شهرداری منطقه 
ســه، از ماه ها قبل عملیات لایروبی منهول ها، کانال های روباز و روبسته 
و مســیل های آب های سطحی منطقه را آغاز و این عملیات همچنان در 

حال انجام است.
حوضچــه آرامش دروازه قرآن، یکی از نقاطی اســت که نیروهای خدوم 
خدمات شهری شهرداری منطقه سه شیراز، در حال پاکسازی و لایروبی 
آن هســتند تا با لحاظ تمهیدات لازم، از خطرات ناشی از وقوع سیلاب 

احتمالی جلوگیری کنند.

آخرین وضعیت کروناویروس در استان فارس

 دانشــگاه علوم پزشــکی شــیراز طی اطلاعیــه ای، آخریــن وضعیت 
کروناویروس در استان فارس از ابتدای شیوع تا روز گذشته را اعلام کرد.
از ابتدای شــیوع این بیماری تا روز گذشــته، دو میلیون و ٢٨7 هزار و 
4۹۵ تست تشــخیصی مولکولی و تست سریع در آزمایشگاه های استان 
تهیه شــده که با بررســی نمونه های انجام شده، ۶۶4 هزار و ۹۶4 بیمار 

مثبت شناسایی شده است.
از مجموع تســت های انجام شــده از ابتدای شــیوع تا روز گذشته، یک 
میلیون و ٨۵٢ هزار و ۶٢۰ تســت تشــخیصی مولکولی بوده که ۵۳۵ 
هزار و 4۰٨ مورد بیمار مثبت قطعی شناسایی شده، همچنین از ابتدای 
آغاز طرح شهید حاج »قاسم سلیمانی« تا روز گذشته 4۳4 هزار و ۳۰۰ 
مورد تســت سریع انجام شده و ۱٢۹ هزار و ۵۵۶ بیمار مثبت شناسایی 

شده است.
هم اکنون ۱٨4 بیمار مثبت و مشــکوک دارای علایم در بیمارستان های 
استان بستری هستند که از این تعداد، ۱۰ بیمار به دلیل وخامت شرایط 
جسمی، در بخش های ICU، مراقبت های ویژه درمانی دریافت می کنند.

متأسفانه در هفته گذشته، یک مورد جدید فوتی ناشی از کرونا در فارس 
ثبت شــده که مجموع جان باختگان ناشی از کووید۱۹ از ابتدای شیوع 

بیماری تا روز گذشته، به هشت هزار و ٢۰۹ نفر رسیده است.
از ابتدای شــیوع این بیماری تا روز گذشته ۶۵۶ هزار و 7٢4 هم استانی 
مبتلا به کووید۱۹ بهبود یافته که از بیمارســتان ها ترخیص شده و یا از 

ایزوله خانگی خارج شده اند.
در حــال حاضــر مجمــوع تعــداد دز تزریق شــده واکســن کرونا در 
شهرستان های زیرمجموعه دانشگاه علوم پزشکی شیراز با احتساب چهار 
دز، به هشت میلیون و ٢۹۱ هزار و ۳7۹ دز رسیده که از این تعداد سه 
میلیون و 4۳۵ هزار و ۶۹۰ دز نوبت اول، سه میلیون و ۱4٢ هزار و 7۱۰ 
دز نوبت دوم، یک میلیون و ۵7۶ هزار و ۳٨۹ دز نوبت سوم و ۱۳۶ هزار 

و ۵۹۰ دز یادآور واکسن بوده است.

ســید مصطفي  هاشــمي، مدیرعامل شــرکت 
شــهرک هاي صنعتــي فــارس از پیشــرفت 
۹۰درصدي مصوبات دور اول ســفر ریاســت 
جمهوري به اســتان فــارس در بخش احداث 
و تکمیــل تصفیه خانــه فاضــلاب صنعتــي 
در  پســاب  اســتحصال  و  بازچرخانــي  و 
 شــهرک هاي صنعتي خبر داد و گفت: در قالب 
این مصوبه ٢٢پروژه در ســطح استان اجرایي 

شده است.
  هاشمي در بازدید از روند عملیات اجرایي طرح 
توســعه و ارتقاي ظرفیت تصفیه خانه فاضلاب 
شهرک صنعتي بزرگ شیراز افزود: براي اجراي 
تومان مصوب شــد  ایــن طرح ها۱۰۰میلیارد 
کــه از این میزان ۵۰درصــد از محل اعتبارات 

سفر ریاســت جمهوري و ۵۰درصد نیز از محل 
اعتبارات داخلي این شرکت تأمین مي شود.

وي با بیــان اینکه پــروژه ارتقــا تصفیه خانه 
فاضلاب و اجــراي واحد ذخیــره اضطراري و 
متعادل ســاز جهت مدول هاي موجود و مدول 
سوم تصفیه خانه فاضلاب شهرک صنعتي بزرگ 
شیراز از مهم ترین این طرح ها است گفت: این 
طرح که در راســتاي الزامات زیســت محیطي 
و حفــظ پایدار محیط زیســت درحــال انجام 
 اســت ظرفیــت فعلــي تصفیه خانــه را به دو 

برابر افزایش مي دهد.
وي افــزود: در قالــب پروژه ارتقــاي ظرفیت 
دو  ســاخت  طــرح  فاضــلاب،  تصفیه خانــه 
لاگون ذخیره اضطراري و متعادل ســاز جهت 
مدول هــاي موجود و مدول ســوم تصفیه خانه 
فاضلاب شــهرک شــیراز با اعتبار ٢۳میلیارد 
تومان از ســال گذشــته آغــاز و درحال انجام 
است که تا دوماه آینده به بهره برداري مي رسد 
و طرح خرید و اجــراي حوضچه هاي هوادهي 
و ته نشــیني جهت تکمیل لاگون هاي ذخیره 
اضطــراري و مــدول ســوم شــهرک صنعتي 
بزرگ شــیراز نیز با ۶7میلیــارد تومان اعتبار 
مرداد امســال آغاز و در حال انجام است که با 

بهره برداري از این طرح ها، ظرفیت تصفیه خانه 
به ٨هزار مترمکعب در روز افزایش مي یابد.

 هاشــمي در ادامــه انجام خدمات مهندســي 
طراحي شبکه جمع آوري فاضلاب شهرک هاي 
صنعتي بیضا و رســتم، اجراي شبکه فاضلاب 
بخشي از شــهرک صنعتي آباده، تکمیل شبکه 
فاضلاب داخلي فازهاي شهرک صنعتي بزرگ 
شــیراز، تکمیل شبکه فاضلاب شهرک صنعتي 
مهر، پروژه تکمیل شبکه فاضلاب و آب خدماتي 
شــهرک صنعتي ملوســجان، پــروژه احداث 
ایستگاه پمپاژ و شــبکه برگشت پساب فضاي 
ســبز شهرک صنعتي ســپیدان، پروژه تکمیل 
شبکه فاضلاب شــهرک صنعتي جهرم،اجراي 
طرح انتقال پساب و لوله گذاري کمربند شهرک 
صنعتــي بزرگ شــیراز، پروژه تکمیل شــبکه 
فاضلاب شــهرک صنعتي سروســتان٢، شبکه 
فاضلاب فاز عملیاتي شــهرک صنعتي دارویي 
بیضا، خرید و اجراي شــبکه فاضلاب شــهرک 
صنعتي خرامه و پروژه خرید و اجراي شــبکه 
داخلــي فاضــلاب یکي از بلوک هاي شــهرک 
صنعتي سروستان٢ را از مهم ترین این طرح ها 
بیان کرد که جمعا با اعتبار افزون بر ٨۱میلیارد 

تومان اجرایي شده است.

مجتبــی دهقان پــور، رئیــس ســازمان جهاد 
کشــاورزی استان فارس در نشســت هم افزایی 
فعالین مردمی  و مســئولین که بــا نام »رویداد 
توان« و به منظور پیشرفت و آبادانی این استان و 
با شعار »ایران به توان ما« توسط معاونت توسعه 
مناطق محروم ریاســت جمهوری و به ریاســت 
ایمانیه، استاندار فارس برگزار شده  محمد هادی 

بود، شرکت کرد.
ارائه سیمای کلی کشاورزی استان فارس و پاسخ 
به برخی موضوعات مطرح شــده از سوی فعالین 
مردمی  از جمله موضوعات تبیین شــده از سوی  

رئیس این سازمان بوده است. 
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی استان فارس  با 
تأکید بر اینکه نگاه این ســازمان نیز ســازندگی 
و توســعه پایدار بخش کشــاورزی این اســتان 
اســت، گفت: فارس با در اختیار داشتن ۶ درصد 
جمعیت کشور ۱٢ درصد از محصولات کشاورزی 
ایران را تولید می نماید و رتبه دوم تأمین امنیت 
غدایی را دارا می باشــد. دهقان پور با بیان اینکه 
در بخش کشــاورزی اســتان فارس حدود ٢7۹ 
هزار بهره بردار مشــغول فعالیت هستند که سهم 
اشتغال ۱7/۵ درصدی را به خود اختصاص داده 
است، بیان کرد: این اســتان با تولید ۱٢ درصد 

محصــولات زراعی و ۱4 درصد محصولات باغی، 
رتبه دوم کشوری را داراست. وی به تأثیر عوامل و 
حوادث طبیعی از جمله خشکسالی، سرمازدگی و 
آفات و بیماری ها بر بخش کشاورزی نیز پرداخت 
و اظهار کــرد: همفکری و مشــارکت گروه های 
مردمــی  و دانش بنیــان برای رفع مشــکلات و 
چالش های پیــش روی بخش کشــاورزی امری 
ضــروری اســت. در ایــن رویداد که بــا حضور 
گروه های مردمی  و جهادی و مســئولین استانی 
در خصوص چالش هــا و فرصت های بخش های 
مختلف استان برگزار شــد، برخی از چالش ها و 
فرصت های بخش کشــاورزی توســط گروه های 
مردمی  و جهادی و تشکل های دانش بنیان مطرح 

و به بحث و تبادل نظر گذاشته شد.

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس خبر داد:

پیشرفت90درصدياحداثوتكمیلتصفیهخانهفاضلابصنعتي

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان فارس:

فارسرتبهدومتأمینامنیتغذاییرا
داراست

س : طاهره حیاتی
عک
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رئیسجمهورآذربایجان:

دوستی ایران و آذربایجان عاملی مهم برای منطقه است

تســنیم-الهام علــی اف، رئیس جمهور آذربایجــان در دیدار 
بــا مهــرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرســازی ایران با اشــاره به 
اینکه حل وفصل مشــکلات منطقه ای با مشــارکت کشورهای 
منطقه اهمیت دارد، اظهار کــرد: آذربایجان به فعالیت های خود در زمینه ایجاد 
کریدورهای حمل ونقل در قالب همکاری های دوجانبه و چندجانبه ادامه می دهد.

وی افزود: آذربایجان آغازگر همکاری های 3+3 بوده و از نظر باکو برگزاری هرچه 
زودتر نشستی در این فرمت گامی مثبت محسوب می شود.

وی با اشــاره به اهمیت برگزاری مراســم کلنگ زنی در قالــب اجرای پروژه های 
احداث پل، جاده، زیرساخت های گذرگاه مرزی و مقاوم سازی سواحل در نزدیکی 
منطقه آغبند، گفت: این اقدامات به تقویت بیشتر روابط دوستانه ما کمک خواهد 
کــرد. رئیس جمهور آذربایجان با بیان اینکه دســتور کار روابــط دوجانبه ما نه 
تنهــا بخش حمل و نقل، بلکه حوزه های وســیع تری را در بر می گیرد، از فعالیت 
کمیســیون مشترک همکاری های اقتصادی بسیار قدردانی کرد و افزود: به دنبال 

فعالیت های این کمیسیون نتایج خوبی در همه زمینه ها حاصل شده است.
علی اف تأکید کرد: دوســتی و همکاری جمهوری آذربایجان و ایران عامل مهمی 

برای کل منطقه است.
مهرداد بذرپاش، رئیس کمیســیون مشــترک همکاری های اقتصــادی ایران و 
آذربایجان نیز در این دیدار پیام ســلام ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهوری 
اســلامی ایران را به رئیس جمهور آذربایجان ابلاغ کرد. رئیس جمهور آذربایجان 
در رابطه با پیام ســلام تشکر کرد و خواستار رساندن  سلام وی به رئیس جمهور 

ایران شد.
وی با بیان اینکه کشــورها و مــردم منطقه با یکدیگر پیوندهای عمیق تاریخی و 
فرهنگی دارند، گفت: صلح در قفقاز جنوبی چشم اندازهای بزرگی را برای منطقه 

ایجاد خواهد کرد.

آسیای غربی

مسئولسیاستخارجیاتحادیهاروپا:
 اعضای برجام برای حفظ تحریم های موشکی ضد ایران 

اجماع ندارند

باشگاهخبرنگاران-جوزف بورل، مســئول سیاست خارجی 
اتحادیــه اروپا اعلام کرد که اعضــای برجام درباره تصمیم اخیر 
تروئیکای اروپایی برای عدم رفع تحریم های موشکی علیه ایران 
کــه باید در چارچوب بند هــای غروب آفتاب برجام در تاریــخ ۱۸ اکتبر ۲۰۲3 

برداشته شود دیدگاه های متفاوتی دارند و این مسئله حل نشده است.
 وی اعلام کرد که در پی نامه مورخ ۱۴ سپتامبر )۲3 شهریور( از سوی سه کشور 
انگلیس، فرانســه و آلمان »با همه شــرکت کنندگان برجام درباره مسیر پیش رو 
رایزنی کــردم. پس از انجام این رایزنی ها، متذکر می شــوم که تا امروز، با توجه 

به دیدگاه های متفاوت بیان شده، این موضوع حل نشده و باقی مانده است.«
بورل افزود: »مشــارکت کنندگان در عین حــال، بر عزم خود برای یافتن راه حل 
دیپلماتیک در چارچــوب برجام تأکید کردند. من کاملًا به ادامه همه تلاش های 
ممکن برای از ســرگیری اجرای کامل برجام، موضوعی که در رایزنی ها نیز مورد 

بحث قرار گرفت، متعهد هستم.«
این مقام اتحادیه اروپا ۲3 شهریور طی بیانیه ای از دریافت نامه سه کشور اروپایی 
عضو برجام خبر داد و نوشت: امروز نامه ای را از وزرای امور خارجه فرانسه، آلمان 

و بریتانیا در رابطه با اجرای برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( دریافت کردم.
وی با اشــاره به ادعا های مطرح شــده از ســوی سه کشــور اروپایی درباره عدم 
پای بندی ایران به تعهدات برجامی، افزود: آن ها اشاره کردند که نگرانی های خود 
را مبنی بر عدم پای بندی ایران به تعهدات خود در چارچوب برجام اعلام کرده و 
 )DRM( این موضوع را به کمیسیون مشترک برجام تحت مکانیسم حل اختلاف
ارجاع داده بودند. مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپــا، گفت: وزیران امور 
خارجه )تروئیکا( اعلام کردند که ایران از سال ۲۰۱۹ به این توافق پای بند نبوده 
و معتقدند که این موضوع از طریق مکانیسم حل اختلاف برجام حل نشده است 
بنابراین آن ها قصد خود را برای عدم برداشتن گام های مربوط به لغو تحریم های 
بیشتر در تاریخ ۱۸ اکتبر ۲۰۲3 اعلام کردند. ایران پس از امضای برجام در سال 
۱3۹۴ با هدف لغو تحریم های ظالمانه، به عنوان کشوری مسئولیت پذیر، تعهدات 
خود را بدون عیب و نقص اجرا کرد و این مسئله در ۱۶ گزارش آژانس بین المللی 
انرژی اتمی مورد تأیید قرار گرفت. اما پس از ورود دونالد ترامپ به کاخ ســفید، 
تحریم هایی که به واسطه برجام رفع شده بود، با تصمیم یکجانبه وی برای خروج 

از این توافق در ۱۸ اردیبهشت ۱3۹۷ )۸ می ۲۰۱۸( بازگردانده شد.

ایالات متحده

اروپا

اروپا
حمایتاروپاازرژیمصهیونیستی:

 اسرائیل حق دارد از خود دفاع کند!

مهر- بــه نقــل از فرانــس ۲۴، مقامــات اروپایی در 
واکنش به عملیــات بزرگ »طوفان الاقصــی« مبارزان 
فلســطینی در موضع گیــری تکــراری و قابل پیش بینی 
عملیات واکنشــی گروه های مقاومت و مردم فلســطین 
 را محکــوم و حمایــت خــود را از رژیم صهیونیســتی 

اعلام کردند.
اورســولا فون درلایــن، رئیــس کمیســیون اروپا اعلام 
کــرد که عملیات »طوفان الاقصی« مبارزان فلســطینی 

را »محکــوم می کنــد« و بدون اشــاره بــه جنایت های 
 هرروزه رژیم صهیونیســتی علیه مردم فلسطین و هتک 
حرکت اماکن مقدس آنها گفت که »اســرائیل حق دفاع 

از خود را دارد!«
هم زمان »جــوزف بورل«، مســئول سیاســت خارجی 
اتحادیه اروپا هم با انتشــار پیامی در شــبکه اجتماعی 
ایکــس )توئیتر ســابق( اعلام کــرد که اتحادیــه اروپا 
»بــدون هیچ ابهامــی« حمــلات حماس علیــه رژیم 
 صهیونیســتی را محکوم می کند و خواستار توقف فوری 

خشونت هاست.
بورل هم بدون اشــاره به جنایت های رژیم صهیونیستی 
علیه مردم فلسطین، عملیات انتقامی گروه های مقاومت 

فلسطین را »خشونت« نامید و با رژیم صهیونیستی اعلام 
همبستگی کرد.

وی دراین بــاره نوشــت: ما با ناراحتی اخبــاری را که از 
اســرائیل می آید دنبال می کنیم. ما به صراحت حملات 
حماس را محکوم می کنیم. این خشونت وحشتناک باید 
فوراً متوقف شود. تروریسم و خشونت هیچ چیزی را حل 
نمی کند. اتحادیه اروپا در این لحظات سخت همبستگی 

خود را با اسرائیل اعلام می کند.«
محمد الضیف، فرمانده کل گردان های عزالدین القســام 
شاخه نظامی حماس ساعاتی پیش از آغاز عملیات بزرگ 
و ترکیبی »طوفان الاقصی« علیه صهیونیست ها خبر داد 

که همچنان در جریان است.

کرانه باختری

رئیسجمهوربلاروس:
بلاروس یک »همسایه خوب« برای لهستان است

باشگاهخبرنگاران-الکساندر لوکاشنکو، رئیس جمهور بلاروس 
گفت: »بلاروس همیشــه همسایه خوب لهستان بوده و هرگز به 
دنبال تنش کردن روابط با این کشور اتحادیه اروپا نبوده است.« 
به گزارش راشــاتودی، لوکاشــنکو در جمع خبرنگاران گفــت: »ما نمی خواهیم 
لهستانی ها ما را غریبه و دشمن بدانند. ما هرگز قصد جنگ با لهستانی ها یا حتی 

تشدید روابط با آن ها را نداشتیم.«
لوکاشــنکو گفت: ما به تشــدید روابط نیاز نداریم. من می خواهم لهستانی ها فکر 
نکنند که دشــمنان اینجــا زندگی می کنند. ما با آن ها همســایه خوبی بوده ایم 
و خواهیــم بود. رئیس جمهور بلاروس افزود: بــلاروس دارای تعداد قابل توجهی 
از لهســتانی های قومی است که در این کشــور زندگی می کنند. جامعه لهستان 
همیشــه بخشی جدایی ناپذیر از زندگی این کشور بوده و هرگز به هیچ وجه مورد 

تبعیض قرار نگرفته است.
لوکاشــنکو ادامه داد: من همیشه تأکید کرده ام این ها لهستانی هستند، اما این ها 
لهستانی های من هســتند؛ آن ها نمی خواهند به لهســتان بروند. آن ها در اینجا 

زندگی می کنند و به زندگی خود در اینجا ادامه خواهند داد.
طی چند ســال گذشــته، روابط بین مینسک و ورشــو به ویژه پس از انتخابات 
ریاســت جمهوری بلاروس در ســال ۲۰۲۰ به تدریج بدتر شده است. این نتیجه 
توســط اپوزیسیون مورد هجمه قرار گرفت که ادعا کردند لوکاشنکو در انتخابات 
تقلب گسترده انجام داده است. تظاهرات گسترده در این کشور با حمایت آشکار 

اتحادیه اروپا برگزار شد که لهستان یکی از سرسخت ترین حامیان آن بود.
در ماه های اخیر، به دلیل استقرار مجدد شرکت نظامی خصوصی گروه روسی واگنر 
در بلاروس پس از قیام ناموفق آن در اواخر ژوئن، روابط بدتر شــد. ورشو بار ها ادعا 
کرده اســت که این شرکت در مرز لهستان و بلاروس فعال بوده است. نخست وزیر 
لهستان حتی ادعا کرد که فعالیت های ادعایی PMC »بی تردید گامی به سوی یک 
حمله هیبریدی آتی به خاک لهســتان است«. مینسک بار ها چنین اتهاماتی را رد 
کرده است و لوکاشنکو گفت که ورشو به خاطر شایعات واگنر »دیوانه شده است«.

،

اخبارکوتاه جهان

فارس- محمد الهنــدی، معاون دبیرکل 
جهاد اسلامی فلسطین گفت که فلسطین 
امروز شــاهد یــک روز تاریخی و شــاهد 

صحنه های بی سابقه ای است.
به نوشــته وبگاه فلسطین الیوم،  او گفت: 
مقاومت رژیم اشغالگر را با موشک در هم 
کوبیــد و دهها رزمنده مرزها را رد کرده و 
دهها کیلومتــر نفوذ کردند و پس از آن با 
نظامیان صهیونیســت درگیر شده و آن را 
به اسارت گرفته و غنائم جنگی بسیاری به 

دست آوردند.
محمد الهنــدی افزود: دشــمن در بهت 
بزرگی به ســر می برد و تمامی منطقه در 
شــوک به سر می برند و دشــمن در عمل 
کنترل را در مواجهه با غزه از دســت داده 

است.
او خطــاب بــه رژیم صهیونیســتی گفت: 
گنبدهــای آهنین تان و فلاخــن داوود و 
ارتشــی که هیچ وقت شکست نمی خورد 
و ســازمان های امنیتی و نیروی زمینی و 
گردان غزه و پهپادهایی که مرزهای غزه را 

پایش می کنند، کجا هستند.
معاون زیاد النخاله تأکید کرد: پیام امروز 
این است که این جا سرزمین شما نیست و 
این عملیات درسی به اسرائیل خواهد داد 
که هرگز فرامــوش نخواهد کرد. این تازه 
اول کار است و منتظر فرارتان از سرزمین 

ما باشــید. امروز یک روز تاریخی است و 
معادلات تغییر کرده است.

محمــد الهندی در پایــان گفت: این پیام 
تاریخــی از زبان گلوله از ســوی ابوخالد 

الضیف مخابره شده است.
پیش از این »سرایا القدس« شاخه نظامی 
جنبش جهاد اســلامی فلسطین نیز اعلام 
کــرد که رزمنــدگان این گــروه در کنار 
نیروهای حماس با صهیونیست ها خواهند 

جنگید.
اعلام  القدس  ســرایا  ابوحمزه، سخنگوی 
کــرد: ما بخشــی از این جنگ هســتیم 
و رزمنــدگان مــا شانه به شــانه در کنار 
برادرانمان در ]جنبش[ حماس تا پیروزی 

خواهند ایستاد.

اسماعیل هنیه نیز ساعاتی پیش در پیامی 
گفــت: این طوفان از غزه آغاز شــده و به 
کرانــه باختری و خارج از کشــور و تمام 
مکانــی که مردم و امت مــا در آن حضور 

دارند، سرایت خواهد کرد.
هنیــه در ادامه بــا تاریخی و حماســی 
خواندن ایــن عملیات، اشــاره کرد علت 
جنایتکارانه  تجاوزات  عملیات،  آغاز  اصلی 
صهیونیســت ها در مسجدالاقصی بوده که 

در روزهای اخیر به اوج خود رسیده بود.
نیروهــای مقاومــت فلســطین، صبــح 
غافلگیرانــه  عملیاتــی  در  روزگذشــته، 
اراضی اشــغالی از جمله تل آویو و اشدود 
را بــا صدها موشــک و راکت هدف حمله 
قــرار دادند. به گفتــه فرمانده کل کتائب 

القســام، در حمله اول عملیــات طوفان 
الاقصــی به مواضع دشــمن، فرودگاه ها و 
استحاکاماتشــان بیش از ۵ هزار موشک 
و راکت شلیک شــد. ما تصمیم گرفته ایم 
جنایت اشــغالگران را پایان دهیم. زمانی 
که آن  ها بدون هیچ گونه حســاب و کتابی 

یاغی گری می کردند به پایان رسید.
همزمان با ایــن حمله، رزمندگان حماس 
نوار  اطراف  به شهرک های صهیونیســتی 
غزه نفوذ کردند و چند نظامی صهیونیست 
را اســیر کردند و مناطقی را تحت کنترل 

خود درآوردند.
ایــن عملیــات هم چنین دیگر  به دنبال 
گروه هــای مقاومت حمایــت کامل خود 
را از حمــاس اعلام کردنــد و خبر دادند 
شانه به شــانه رزمندگان حمــاس خواهند 

جنگید.
کانال ۱۴ تلویزیون رژیم صهیونیستی خبر 
داد شمار افرادی که در شهرک های اطراف 
غزه به هلاکت رسیده اند، بسیار زیاد است.
رادیو ارتش صهیونیســتی نیــز خبر داده 
است که حداقل 3۵ صهیوینست به اسارت 
نیروهای مقاومت در آمده اند؛ هم چنین تا 
لحظــه تنظیم این خبر، شــبکه ۱۲ رژیم 
اشغالگر نیز گفته اســت ۲۲ صهیونیست 
به هلاکت رســیده و بیش از ۵۴۵ نفر نیز 

زخمی شده اند.

سران جمهوری آذربایجان و ارمنستان در بلژیک 
دیدار می کنند

باشگاهخبرنگاران-سران جمهوری آذربایجان و ارمنستان اواخر 
ماه جاری )اکتبر ۲۰۲3( در بروکسل پایتخت بلژیک دیدار می کنند.
چارلز میشل، رئیس شورای اتحادیه اروپا طی سخنانی در گفت وگو با 
خبرنگاران در آستانه اجلاس غیررسمی رهبران اتحادیه اروپا که در 
گرانادای اسپانیا برگزار شد، اعلام کرد، الهام علی یف ،رئیس جمهور 
آذربایجان و نیکول پاشــینیان، نخست وزیر ارمنستان را به بروکسل 

دعوت کرده است.
میشل با اشــاره بر اینکه، رهبران به این دعوت پاسخ مثبت دادند، 
اظهار داشت: نشست ســه جانبه ای در پایان ماه جاری در بروکسل 

برگزار می شود.
روز ۵ اکتبر در حاشیه نشست جامعه سیاسی اروپا، رهبران شورای 
اتحادیه اروپا، ارمنســتان، فرانسه و آلمان در گرانادا گرد هم آمده و 
ســپس با انتشار بیانیه مشترکی بر حمایت خود از روند عادی سازی 

تأکید کردند.
در این نشســت که الهام علی یف، رئیس جمهــور آذربایجان در آن 
شــرکت نکرد، رهبران بر ضرورت پیشبرد فوری فعالیت های تعیین 
مرز، اســترداد متقابل اســیران و افرادی که سرنوشت آن ها نامعلوم 

است و پیشرفت در پاکسازی مین تأکید کردند.

»احمد مسعود« گفت وگو با رسانه صهیونیستی و 
حرف های مطرح شده را تکذیب کرد

ایســنا-روزنامه معاریو، چاپ رژیم صهیونیســتی روز چهارشنبه 
گذشته مدعی شد احمد مسعود، رهبر جبهه مقاومت ملی افغانستان 
در گفت وگویی که با این روزنامه داشته از رژیم صهیونیستی در برابر 

طالبان درخواست کمک کرده است.
احمد مســعود دربــاره این خبر گفت: این امر جــز یک دروغ، یک 

توطئه و هم چنین یک خبر مغرضانه بیش نیست.
فرزند احمد شــاه مســعود این گونه جریان ســازی های رسانه ای را 
»مغرضانه و هدفمند« دانســت که »ریشــه در فســاد و فتنه برای 

تخریب جبهه و امیدهای مردم افغانستان برای کشورشان دارند.«
احمــد مســعود تصریح کــرد: اگر منظــور آنها این اســت که ما 
صهیونیســت ها را به رســمیت می شناســیم، می گوییم که به هیچ 

عنوان.
وی استدلال خود را برای کمک نگرفتن از رژیم صهیونیستی چنین 
بیــان می کند که »اگر رژیم صهیونیســتی و اســرائیل می خواهند 
خدمتی بکنند باید به حق و حقوق و ارزش مردم فلســطین احترام 
بگذارند و بدون شــک آنقدر بحران در آن نقطه وجود دارد که دیگر 

مسئله افغانستان بسیار دور است.«
رهبر جبهه مقاومت افغانستان در پایان تأکید کرد، فریب فضاسازی 

رسانه هایی که هدفشان فقط تخریب است، نخورید.

»ترامپ« اطلاعات حساس زیردریایی های اتمی 
آمریکا را فاش کرد

فارس- منابع آگاه به شــبکه آمریکایی »ای بی سی نیوز« و روزنامه 
»نیویــورک تایمز« گفته اند که دونالد ترامپ، رئیس جمهور ســابق 
آمریکا پس از ترک منصب ریاســت جمهوری خود در کاخ ســفید، 
ظاهراً اطلاعات بســیار حساســی را درباره زیردریایی های هسته ای 
ایالات متحده آمریکا با یک میلیاردر استرالیایی که از اعضای عمارت 

مارآلاگو« خود در پالم بیچ فلوریدا بوده به اشتراک گذاشته است.
بر اســاس این گزارش، ترامپ در افشــای اطلاعات خود به این فرد 
کــه »آنتونی پرات« نام دارد به مواردی مانند این که زیردریایی های 
آمریکایی چه تعــداد کلاهک را می توانند حمــل کنند وهمچنین 
فاصله ای کــه این زیردریایی هــا قادرند بدون امــکان رهگیری به 

زیردریایی های روسی نزدیک شوند، اشاره کرده است.
نیویــورک تایمز ادامه داد که ترامــپ در جریان گفت وگوی خود با 
آنتونی پــرات در اوایل آوریل ۲۰۲۱، این اطلاعات را به اشــتراک 

گذاشته و آن را فاش کرده است.
اقــدام غیرقانونــی ترامپ به دفتــر »جک اســمیت« بازپرس ویژه 
پرونده های ترامپ، گزارش شــده است. پیشتر اسمیت، ترامپ را به 
سوءاستفاده از اســناد طبقه بندی شده دولتی هم متهم کرده بود و 
اکنون دادســتان ها و مأموران اف بی آی هــم دو بار پرات را به دلیل 

اظهارات اخیر ترامپ مورد بازجویی قرار داده اند.
اســتیون شنگ، سخنگوی ستاد انتخاباتی ترامپ برای سال ۲۰۲۴، 
در پاسخ به سؤالاتی که در این باره از وی پرسیده شده ، گفته است: 
»این نشــت غیرقانونی اطلاعات از منابعی می آیــد که از اطلاعات 
کافی برخوردار نیستند. وزارت دادگســتری آمریکا باید روند نشت 
اطلاعات که خودش یک جرم اســت را پیگیــری کند و از پیگیری 
اتهامات واهی علیه ترامپ در عین حال که می داند او کار اشــتباهی 
نکرده خودداری کند. ترامپ همیشــه بر مبنای حقیقت و شفافیت 

رفتار کرده و طبق قانون عمل کرده است«.
ای بی ســی نیوز گزارش خود در این رابطه نوشــت که این افشای 
اطلاعات حســاس زمانی رخ داده اســت که پرات به ترامپ عنوان 
کرده اســترالیا باید از آمریکا زیردریایی بخــرد و ترامپ که گویا از 
این موضوع هیجان زده شــده و استقبال کرده است، شروع به ارائه 

اطلاعات درباره زیردریایی های آمریکایی کرده است.
طبق گزارشــات منتشر شــده، ترامپ حتی تعداد کلاهک هایی که 
زیردریایی های آمریکا حمل می کنند و این که چه مدت بدون امکان 
رهگیری و شناسایی می توانند به زیردریایی های روسی نزدیک شوند 

را با این فرد به اشتراک گذاشته است.
این گــزارش ادامه می دهد، با این حال گفته شــده در جریان این 
گفت وگوها و دیدارها ترامپ هیچ ســند دولتی را به وی نشان نداده 
است. نکته مهمی که وجود دارد این است که پرات بعد از گفت وگو 
با ترامپ این اطلاعــات محرمانه را با ۴۵ نفر دیگر از طریق مکالمه 
تلفنی و ارســال ایمیل درمیان گذاشته است که برخی از این افراد، 
روزنامه نگار بوده و برخی دیگر از مقامات سیاســی اســترالیایی، از 

جمله سه نخست وزیر سابق این کشور هستند.

معاوندبیرکلجهاداسلامیفلسطین:

شاهد یک روز تاریخی در فلسطین هستیم؛ این تازه اول کار است

ایســنا-به نقل از ســومریه نیوز، نوری 
المالکــی، رئیس ائتلاف دولــت قانون در 
صفحه وبــلاگ خود نوشــت: بــا افتخار 
حمله شجاعانه و برنامه ریزی موفقیت آمیز 
عملیات نظامــی را که توســط نیروهای 
القســام و رزمندگان مقاومت فلســطین 
علیه رژیم صهیونیســتی انجام شد، دنبال 

می کنیم.
وی افزود، این عملیات پربرکت و با کیفیت 
با شــلیک هزاران موشک، نفوذ رزمندگان 
رژیم صهیونیســتی،  عمق  به  فلســطینی 
تسلط بر یکی از پایگاه های ارتش اشغالگر 
و به اسارت گرفتن تعدادی از سربازان آن، 
از توان و تفکر نیروهای اشــغالگر و کابینه 

متجاوز خارج بود.

المالکــی افــزود: نیروهای صهیونیســتی 
شــده اند  مواجــه  وحشــت  بــا  امــروز 
زیــرا انتظــار ایــن شــجاعت، دلیری و 
برنامه ریــزی را نداشــتند. ما بــه برادران 
 فلســطینی بــه خاطر عملیــات باکیفیت 
و  تبریــک می گوییم  الاقصــی«  »طوفان 
امیدواریم تلاش همــه گروه های مقاومت 
ســرزمین های  از  خــارج  و  داخــل  در 
 اشــغالی در برابــر این تجــاوزات غاصب 

جمع شود.
رئیــس ائتلاف دولت قانون از کشــورهای 
اســلامی و عربی خواســت در کنار مردم 
فلسطین بایســتند و از خواسته آنها برای 
از دســت  آزادســازی سرزمین هایشــان 

تروریسم صهیونیستی حمایت کنند.

ایــن اظهــارات پــس از آن اســت کــه 
محمــد الضیف، فرمانــده کل گردان های 
القســام، شــاخه نظامی حماس از شروع 
علیــه  الاقصــی«  »طوفــان  عملیــات 
دشــمن صهیونیســتی خبــر داد. در این 
به  تاکنــون ۲۲ صهیونیســت  عملیــات 
 هلاکت رســیده  و بیــش از ۵۰۰ نفر هم 

مجروح شده اند.
وی اعــلام کرد، دشــمن صهیونیســتی 
و ســربازانش بــه مســجدالاقصی تعدی 
 کردنــد و مقاومــت قبلًا به آنها هشــدار 

داده بود.
الضیف گفت، به دلیل جنایت های اشغالگر 
در سال جاری میلادی صدها فلسطینی به 
شهادت رسیده و زخمی شدند، درخواست 

مقاومت برای معامله مبادله بشردوســتانه 
رد شد و هر روز تخلفات در کرانه باختری 

ادامه دارد.
وی اعلام کرد، از امروز هماهنگی امنیتی با 
دشمن صهیونیستی پایان می یابد. طوفان 
الاقصی بســیار بزرگتر از آنچه اســت که 

اشغالگران تصور می کنند.

درخواست »نوری مالکی« از کشورهای عربی - اسلامی برای حمایت از مقاومت فلسطین
آسیای غربی

فرامنطقه ای 

ادعای آمریکا درباره پهپادهای نظارتی 
بر کشتیرانی ایران

سخنگویگردانهایالقسام:

عملیات »طوفان الاقصی« طبق 
برنامه ریزی پیش می رود

ایســنا-به نقل از ســایت فلســطین الیــوم، ابوعبیده، ســخنگوی 
گردان های القســام گفت: دشمن صهیونیســتی هیچ چیزی از تلفاتی 
کــه در عملیات طوفان الاقصی متحمل شــده نمی داند و زمانی که از 
شــوکی که به آن وارد شــده بیدار شــود، حیرت زده خواهد شد و به 
میــزان ناکامی خود پی خواهد بــرد. ما از تمام مــردم خود در کرانه 
 باختری و قــدس می خواهیم برای حمله به دشــمن در تمام محورها 

وارد عمل شوند.
وی گفت: دشمن صهیونیستی باید بهای اقدامات تجاوزکارانه خود علیه 
زنــان و مردان در کرانه باختری و قدس را بپردازد. جنگ ما ادامه دارد 
و دشمن چیزی درباره نتایج آن نمی داند. عملیات طوفان الاقصی طبق 

برنامه ریزی پیش می رود.
وی گفت: ای ســاکنان کرانه باختری بگذارید دشمن تاوان لطمه زدن 
به مســجدالاقصی را بپردازد. ما به اشغالگران می گوییم که این جواب 

تجاوزات شما به مسجدالاقصی است.
ابوعبیــده گفت: پرونده اســرا هم چنان در این جنــگ حاضر خواهد 
 بــود و اســرای مــا خبــری را کــه موجب خوشحالی شــان شــود، 

خواهند شنید.

مهر- بــه نقل از الجزیره؛ نیــروی دریایی آمریکا 
در بیانیه ای مدعی شــده است که نیروهای ناوگان 
پنجم آمریکا که در منطقه مســتقر هســتند، ۱۲ 
پهپــاد را برای نظارت بــر کشــتی های ایرانی و 

گشت زنی در تنگه هرمز اختصاص داده است.
نیروی دریایی آمریکا در بیانیه خود افزوده اســت 
که از ماه گذشــته نیروهای دریایی این کشور در 
منطقه خاورمیانه با موفقیت به پهپادهای نظارتی 
پیشرفته مجهز شده اند تا عملیات امنیت دریایی را 

در خلیج فارس برقرار کنند.
بر اســاس ادعای این بیانیه، هفــت گروه ضربتی 
پهپــادی تحت اداره ناوگان پنجــم ایالات متحده 
بــرای ردیابــی کشــتی ها و قایق هــای کوچک 
نیــروی دریایی ایران و ســپاه پاســداران انقلاب 
 اســلامی در داخل و اطــراف تنگه هرمــز آماده 

به کار شده اند.
جو باگت، مدیر عملیات دریایی فرماندهی مرکزی 
نیروی دریایی آمریکا و ناوگان پنجم ایالات متحده 
در این ارتبــاط تأکید کرد که اگرچه ما ســال ها 

اســت پهپادها را در منطقــه عملیاتی کرده ایم اما 
ادغام همه ایــن پهپادها در عملیات ناوگان نیروی 
 پنجم دریایی به تقویــت قابلیت این نیروها منجر 

خواهد شد.
بر اســاس ادعای فرماندهی مرکزی نیروی دریایی 
ایالات متحده، منطقه عملیاتی ناوگان پنجم حدود 
۲/۵ میلیون مایل مربع مساحت آبی است و شامل 
خلیج فارس، دریای ســرخ، خلیــج عمان، خلیج 
عدن، دریای عرب و بخش هایــی از اقیانوس هند 
است. این گستره دریایی هم چنین شامل۲۱ کشور 
است و شــامل ســه نقطه بحرانی در تنگه هرمز، 

کانال سوئز و تنگه باب المندب است.
این در حالی اســت که تحرکات نظامی و دریایی 
آمریکا در منطقه همواره با مخالفت های بســیاری 
از ســوی مــردم و برخــی دولت هــای منطقــه 
روبروســت و مدت هاســت برخی کشــورها مانند 
ایران خواســتار واگذاری مدیریــت امنیت منطقه 
 به کشــورهای حاضر در منطقه به جای نیروهای 

بیگانه هستند.

کرانه باختری رئیسرژیمصهیونیستی:

در شرایط سختی هستیم

مهر-به نقل از المیادین، رســانه های عبری زبان 
از توقف اینترنت در مناطق جنوبی اراضی اشــغالی 
به دلیل انتشــار گسترده تصاویر صهیونیست های به 
هلاکت رسیده در عملیات طوفان الاقصی خبر دادند.

این رسانه ها اعلام کردند که یوآو گالانت وزیر جنگ 
رژیم صهیونیستی تا شعاع ۸۰ کیلومتری شهرک های 

اطراف نوار غزه حالت فوق العاده اعلام کرده است.
فرماندهــی عملیــات جبهــه داخلــی در رژیــم 
صهیونیســتی اعلام کرد که این حالــت فوق العاده 
 از مرزهــای نــوار غــزه تــا منطقه »گــوش دان« 

را شامل می شود.
ســخنگوی ارتش رژیــم صهیونیســتی اعلام کرد: 
حمــاس عملیــات ترکیبی را انجام داد که شــامل 
حملات راکتــی و نفوذ نیروهای زمینــی بود. این 

جنبش تاوان بسیار سنگینی را خواهد پرداخت.
رســانه های عبری زبــان همچنین گــزارش دادند: 
شهرک نشــینان بســیار وحشــت کرده اند و برای 
دریافت کمک با ما تماس می گیرند. نیروهای پلیس 
باید به درخواست آنها توجه کنند. هنور هیچ کسی 
میزان و حجم خسارات و تلفات برجای مانده از این 

عملیات را بررسی نکرده است.
این رسانه ها تأکید کردند: ده ها تن از نیروهای مسلح 
فلسطینی در شهرک سدیروت حضور دارند. ما شاهد 
کشته شدن اسرائیلی ها و ربوده شدن تعدادی دیگر 

و ادامه یافتن روند درگیری ها در شهرک های اطراف 
نوار غزه هســتیم. هنوز نتوانسته ایم کنترل تحولات 

در اطراف نوار غزه را به دست بگیریم.
رســانه های عبری زبان گزارش دادند: این عملیات 
بدون هیچ هشــدار و یــا اطلاعات از قبل منتشــر 

شده ای، کاملًا اسرائیل را غافلگیر کرد.
از سوی دیگر ابوحمزه سخنگوی سرایا القدس تأکید 
کرد: ما بخشــی از این نبرد هستیم و رزمندگان ما 
در کنار برادرانش در جنبش حماس دوشــادوش تا 

تحقق پیروزی حضور دارند.
اســحاق هرتزوگ رئیس رژیم صهیونیســتی اذعان 
کرد: اسرائیل در شرایط سختی به سر می برد و من 
از کســانی که در معرض این حملات قرار گرفته اند 

حمایت می کنم.

آگهی مزایده
موقوفهمصلائیبانیتنگهداریازکودکانیتیمبیبضاعتقصدفروش
سهواحدآپارتمانمســکونیدرمجتمعمسکونیرضوانواقعدربلوار
شهیدمطهریبامشخصاتبشرحزیرراداردکهدرآمدآنصرفآموزش
وپرورشکــودکانیتیمدرمرکزشــبانهروزیتحتمدیریتموقوفه

مصلائیبهآدرسبلوارفرصتشیرازیمیگردد.
متقاضیانگرامیونیکاندیشمیتوانندباپرداخت5درصدمبلغپایه
کارشناسیبعنوانسپردهوتضمینشرکتدرمزایده،قیمتپیشنهادی
خودرابصورتکتبیدرپاکتسربســتهحداکثرتامورخ1402/08/02

تحویلدفترموقوفهبهآدرسفوقنمایند.مهلتشــرکتدرمزایدهاز
تاریخنشــرآگهیتاحداکثرتاریخفوق،ساعت13/30وداشتنمدارک

کاملشناسائیالزامیاست.
پیشنهادهایواصلهراسســاعت10صبحمورخ1402/08/03باحضور
اعضایکمیسیونومتقاضیانبازوخواندهخواهدشدواعضایکمیسیون

درردیاقبولپیشنهاداتواصلهمختارمیباشند.
متقاضیانمیتوانندجهتکسباطلاعاتبیشترباتلفن37400807و

09309218427تماسحاصلفرمایند.
ضمناًهزینهکارشناسیونشرآگهیبابرندهمزایدهمیباشدودرصورت

انصرافبرنده،مبلغسپردهبهنفعموقوفهضبطخواهدشد.
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میدان مطهری مجتمع مسکونی رضوان بلوک 116/2219/37/73143/25340/000/000B22مسکونی164/13851



با پیگیری های حقوقی ایران و صدور رأی دیوان عالی لوکزامبورگ:
۱/۷ میلیارد دلار از منابع ارزی  ایران در لوکزامبورگ 

آزاد شد
ایرنــا- با صدور رأی دیــوان عالی کشــور لوکزامبورگ، موانــع قضایی جهت 
دسترســی به معادل یک میلیارد و ۷۰۰ میلیــون دلار از دارایی های ارزی بانک 

مرکزی جمهوری اسلامی ایران در این کشور برطرف شد.
اموال و دارایی ارزی بانک مرکزی کشورمان نزد مؤسسه کلیراستریم لوکزامبورگ 
در ســال ۲۰۲۰ با شکایت برخی اتباع آمریکایی توقیف شده بود که با اعتراض و 
پیگیری های حقوقی کشورمان در نهایت، طی چند روز گذشته ) ۶ مهر ۱۴۰۲ ( 
دیوان عالی کشــور لوکزامبورگ اعتراض و دلایل بانک مرکزی جمهوری اسلامی 

ایران را مورد پذیرش قرار داد و رأی قبلی دادگاه این کشور را نقض کرد.
شــایان گفتن اســت با اقدامات و پیگیری های حقوقی بانک مرکزی، در مقطع 
کنونــی موانع قضایی جهت دسترســی به دارایی های ارزی این بانک در کشــور 
اروپایــی لوکزامبورگ به ارزش ۱/۷ میلیارد دلار برطرف شــده و این منابع هم 

اکنون در دسترس بانک مرکزی ایران قرار گرفته است.

 پیش بینی رئیس سازمان بورس از ثبات بازار 
سرمایه تا پایان سال

تسنیم- با بیان اینکه سود ســهام عدالــت هنوز در شورای عالی بورس تصویب 
نشده و به محض مشخص شدن سود تصمیم گیری انجام می شود، گفت: با توجه 
به عوامل مختلف به نظر می رســد که شــرایط با ثباتی را شاهد هستیم و اتفاق 

منفی به نظر نمی رسد رخ دهد.
مجید عشقی، رئیس سازمان بورس اظهار کرد: سود سهام عدالت هنوز در شورای 
عالی بورس تصویب نشــده و به محض اینکه ســود مشخص شود تصمیم گیری 

انجام می شود.
پیش بینی ثبات بازار سرمایه تا پایان سال

وی در پاسخ به سؤالی در مورد وضعیت بورس تا پایان سال گفت: نمی توانیم در 
خصوص وضعیت بورس شــرایطی را اعلام کنیــم چرا که عوامل مختلفی دخیل 
هستند اما با توجه به عوامل بنیادین، سود و ... به نظر می رسد که شرایط با ثباتی 

را شاهد هستیم و اتفاق منفی به نظر نمی رسد رخ دهد.
تلاش برای جایگزینی بازار توافقی با بازار پایه

رئیس سازمان بورس در پاسخ به ســؤالی در خصوص بازار توافقی، تصریح کرد: 
بــازار توافقی را برای اصــلاح وضعیت پایه ایجاد کردیــم. دوره های مختلفی در 
صعود و فرود بازار داشــتیم اما سرمایه گذاران بدون توجه به شرایط شرکت های 
پایه معامله انجام می دادند. این شرکت ها معمولاً اخراجی هستند و تداوم فعالیت 

آنها جای سؤال است.
وی با تأکید بر اینکه شــرایط ورود شرکت ها در بازار توافقی سخت تر از بازار پایه 
اســت اما پس آن با شرایطی مانند تعیین دامنه نوسان آزاد و حجم مبنا براساس 
توافق کارگزاران معاملات تسهیل می شود ، افزود: امیدواریم شرایطی فراهم شود 

تا این شرکت ها به بازار بالاتر منتقل شوند.
عشقی در پایان گفت: اگر این شرکت ها امکان پذیرش ندارند صلاح بر این است 
که معاملات در همین بازار ادامه پیدا کند و دیگر پذیرش شرکت جدید در بازار 

پایه را شاهد نخواهیم بود.

تسهیلات ساخت زمینه ساز تقویت نوسازی بافت های 
فرسوده می شود

باشــگاه خبرنگاران-  مدیرعامل سازمان نوســازی گفت: تسهیلات ساخت و 
همکاری بانک ها در پرداخت آن زمینه ســاز تقویت نوسازی بافت های فرسوده در 
تهران می شود. مهدی هدایت گفت:  میزان صدور پروانه های ساختمانی در استان 
تهران در مقایســه با مدت مشابه سال گذشــته رشد بسیاری خوبی داشته است 
به طوری که در برخی از مناطق ما شــاهد رشــد ۲۰۰ درصدی آمار پروانه های 
ساختمانی هستیم. به گفته مدیرعامل سازمان نوسازی متأسفانه همکاری بانک ها 
در پرداخت تســهیلات ســاخت مسکن به هیچ عنوان مناســب نیست و همین 
امرخود باعث شــده که با مشکلات بســیاری در حوزه ساخت مسکن به ویژه در 
تهران روبه رو شــویم. او می گوید: در برخی از موارد شــاهد آن هستیم که ثبت 
نام متقاضیان در حوزه ســاخت منجر به پرداخت تســهیلات نمی شود و همین 

امر باعث شده که افراد انگیزه ای برای ورود به حوزه های ساخت نداشته باشند.
هدایــت بیان کرد: همواره از وزارت راه و شهرســازی و بانک مرکزی تقاضاداریم 
که تســهیلات لازم برای ساخت و نوسازی بافت های فرسوده ارائه شود چراکه در 
برخی از مناطق تا تســهیلات تزریق نشــود امکان نوسازی بافت های فرسوده در 

آنجا وجود ندارد.

کاهش ۱6 هزار و 864 واحدی شاخص بورس

فارس- بورس اوراق بهادار روز گذشته در یک روند رو به کاهش قرار گرفت، به 
گونه ای که شــاخص کل در پایان معاملات با عقب نشینی ۰/8۱ درصد نسبت به 

روز معاملاتی قبل به رقم ۲ میلیون و 5۲ هزار و 885 واحد رسید.
همچنین شــاخص هــم وزن با کاهش ۶ هزار و ۷۱۰ واحد بــه رقم ۷۰9 هزار و 
۲۶9 واحد رســید. ارزش بازار در بورس تهران به بیش از ۷ میلیون و ۱95 هزار 

میلیارد تومان رسید.
معامله گران روز گذشــته بیش از ۶/۰9 میلیارد سهام و حق تقدم در قالب 3۴9 

هزار فقره معامله و به ارزش ۴ هزار و ۲8۷ میلیارد تومان داد و ستد کردند.
همه شــاخص های بورس روز گذشته قرمز شــدند، به گونه ای که شاخص کل و 
شاخص قیمت با معیار وزنی ـ ارزشی ۰/8۱ درصد کاهش یافتند. این دو شاخص 

با معیار هموزن ۰/9۴ درصد افت کردند.
شاخص آزاد شــناور ۰/9۷ درصد کاهش یافت، شــاخص بازار اول بورس ۱/۰۱ 

درصد کاهش یافت و شاخص بازار دوم بورس ۰/۶ درصد کاهش یافت.
نمادهــای مهم بورســی که قبلًا جز شاخص ســازها بودند ماننــد پالایش نفت 
اصفهــان، پالایش نفت بندرعبــاس، پالایش نفت تهران، مخابرات، پتروشــیمی 
خلیج فارس، ایران خودرو و بانک تجارت به ترتیب بیشترین اثر کاهشی در شاخص 

بورس را داشته اند.
در فرابورس ایران هم شــاخص کل امــروز ۲۴3 واحد کاهش یافته و به رقم ۲5 
هزار و ۶8۴ واحد رســید. ارزش بــازار اول و دوم فرابورس ایران به بیش از یک 

میلیون و ۴۱8 هزار میلیارد تومان رسید.
ارزش بازار پایه فرابورس ۴۴5 هزار میلیارد تومان شــد. معامله گران بیش از ۴/3 
میلیارد ســهام حق تقدم و اوراق مالی در قالب ۲۰۰ هزار فقره معامله و به ارزش 

۲5 هزار و 8۶9 میلیارد تومان داد و ستد کردند.
شــاخص کل فرابورس و شاخص قیمت نسبت به روز قبل معاملاتی ۰/9۴ درصد 
کاهش یافتند این دو شــاخص با معیــار هموزن ۱/3۱ درصــد کاهش یافتند، 
شاخص بازار اول فرابورس ۱/۷۴ درصد کاهش یافت و شاخص بازار دوم فرابورس 

ایران ۰/۶5 درصد کاهش یافت.
 نمادهــای مالــی ســپهرصادرات، آریا ساســول، ایران خــودرو دیــزل، فولاد 
 هرمــزگان، بانــک دی، پالایــش نفــت لاوان، پتروشــیمی تندگویــان بــه 
خــود  از  را  فرابــورس  شــاخص  در  کاهشــی  اثــر  بیشــترین   ترتیــب 

به جای گذاشتند.
با توجه به اینکه بازار ســرمایه از محل های تأمین مالی برای شــرکت ها به شمار 
می رود،  مدیرعامل فرابورس در مراسم راه اندازی بازار توافقی اعلام کرده است در 
سال جاری شرکت ها از طریق فرابورس بیش از 3۶۰۰ میلیارد تومان تأمین مالی 
از طریق عرضه اولیه انجام داده اند، توجه به بازار ســرمایه به منزله توجه به محل 

تأمین مالی شرکت ها از این بازار شفاف و رقابتی است.

آگهی ثبتی و دادگستری

حمل و نقل

بانک

5اقتصاد سال سی ام  شماره 6112 یک شنبه 1402/07/16                           

نفت

 ایرنا- رئیس ســازمان ملی مهاجرت گفت: اکنون نزدیک 
به یک میلیون نفر از اتباع افغانســتانی در سامانه مربوط به 
صدور کارت هویتی، بانکی و سیم کارت جمع آوری شدند و 
امیدوار هســتیم در چند روز آینده واگذاری این کارت ها از 

طریق دفاتر کفالت آغاز شود.
مهاجران افغانســتانی در کشور به عنوان نیروی کار در حال 
فعالیت هستند. نداشتن حساب بانکی باعث شده این افراد 
از کارت های اجاره ای استفاده یا درآمد خود را به تبدیل به 
ارز کنند که هر ۲ اقدام باعث بروز مشــکلاتی در سیســتم 

اقتصادی کشور می شود.
عبــدا... مبینی، رئیــس ســازمان ملی مهاجــرت درباره 
ســاماندهی وضعیت اقتصادی این مهاجران، گفت: بیش از 
9۰ درصد از مهاجران کشــور ما، افغانستانی هستند. ضعف 
بزرگ مهاجران افغانستان این است که به دلیل بحران هایی 
کــه در آن خطه رخ داده، هیچ کــدام دارای مدرک هویتی 
نیســتند. شناســنامه، گذرنامــه و کارت ملی یــا به قول 

خودشان تذکره ندارند.
وی افزود: در نتیجه این افراد بدون داشــتن مدارک هویتی 
وارد کشور می شوند. ورود برخی از این افراد غیرقانونی است 

که پس از دســتگیری از کشور طرد می شوند و دوباره با نام 
دیگر و از گذرگاه دیگــر برای ورود اقدام می کنند. این کار 

هزینه گزافی را بر ما تحمیل می کند.
رئیس سازمان ملی مهاجرت گفت: بهترین کار این بود که 
اســاس خود را بر »زیست سنجی« گذاشتیم. به این ترتیب 
که کاری نداریم اســم فرد چیست؟ برای ما مهم این است 
که آن فرد کیســت و بر اساس اثر انگشت، چهره صورت و 
عنبیه چشم »چه کسی بودن« فرد را احزار می کنیم. به این 

ترتیب مشخصات فردی افراد معیار ما قرار می گیرد.
مبینــی بیان کرد: هر فرد مهاجر دارای ۱۷ کد در کشــور 
اســت. قدم مهم ما این اســت که ایــن ۱۷ کد به یک کد 
»یکتا« تبدیل شــود که وزارت کشور آن را صادر می کند. 
این کد مصوبه شورای عالی امنیت ملی و شورای ساماندهی 
را دارد و دستور رئیس جمهور است، این کد برای ما مبنای 
هویت فرد اســت. وی تصریح کــرد: بر مبنای این کد برای 
هر فرد یک کارت بانکی و ســیم کارت داده می شــود تا آن 
تبعــه بتواند تراکنش های مالــی و نیازهای ارتباطی که هر 
شهروند اولیه مهمانی به آن نیاز دارد را در دسترس داشته 
باشد. برای جمع آوری اطلاعات و صدور کارت، سامانه ای را 

طراحی و عملیاتی کردیم.
رئیس ســازمان ملی مهاجرت با بیان اینکه اکنون نزدیک 
به یک میلیون نفر از اتباع افغانســتان از طریق این سامانه، 
ســاماندهی شــده اند، ادامه داد: این کار نیاز به دقت فراوان 
دارد و امیدوار هستیم در چند روز آینده واگذاری کارت های 
هویتی از طریق دفاتر کفالت آغاز شود. در این کارت هویتی 

یک کارت بانکی و یک سیم کارت وجود دارد.
مبینی تأکید کرد: ساماندهی تمام مهاجران افغانستانی در 
چند نوبت انجام می شــود. در بخش نخست مهاجرانی که 
به صورت قانونی وارد کشــور شده اند، را در این سامانه ثبت 
کرده ایم. این افراد دارای »هویت ۱۶« هســتند و از طریق 

مسیر قانونی همراه گذرنامه وارد کشور شده اند.
وی تصریح کرد: دومین گروه افراد »هویت ۱۷« و دســته 
سوم دانش آموزان هســتند. البته در خصوص دانش آموزان 
برای صدور کارت بانکی و سیم کارت ملاحظاتی وجود دارد 
کــه آن هــا را در نظر می گیریم. در ایــران نزدیک به ۱۲۰ 
هزار دانشــجوی افغانستانی داریم که صدور کارت هوشمند 
هویتــی همراه با کارت بانکی و ســیم کارت برای آنها را در 
دســتور کار داریم. به این واســطه تمام مشخصات فرد به 

شکل بیومتریک ثبت می شود.
رئیس ســازمان ملی مهاجرت با بیان اینکه پاسخ استعلام 
وزارت کشــور از ســازمان ملی مهاجرت در عرض 3 ثانیه 
پاسخ داده می شود و ساماندهی را با سهولت مواجه می کند، 
در پاسخ به اینکه میزان استقبال مهاجران افغانستان از این 
کار را چطــور برآورد می کند، گفت: اســتقبال مهاجران از 

ساماندهی وضعیتشان بسیار زیاد است.
مبینی گفت: این افراد سال هاســت به دلیل شــرایطی که 
داشــتند با تنش مواجه بودند، هویت نداشــتند، دستگیر 
شدند، ارائه خدمات از آن ها دریغ شده و برای دریافت یک 
برگه سرشماری سختی زیادی را متحمل شده اند، حتماً از 
چنین امکانی اســتقبال می کنند. این کارت هویتی به هیچ 
عنوان امکان جعل نــدارد و جایگزین ۱۲ نوع برگه و اوراق 
هویتی می شود که ما تا کنون برای این افراد صادر کرده ایم.

تســنیم- مدیرکل مقابله با قاچاق ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز ضمن اشــاره به 
ممنوعیــت واردات و عرضــه آیفون ۱۴ و 
۱5 گفت: در محل های عرضه گوشــی های 
تلفن همراه اگر مشاهده شود که این مدل 
گوشــی های قاچاق در حال توزیع اســت 
دســتور برخورد و جمــع آوری آن ها صادر 

خواهد شد.
به تازگی ســتاد مبارزه بــا قاچاق کالا و ارز 
بخشــنامه ای به دبیر کمیسیون نظارت بر 
قاچاق کالا و ارز اســتان تهران صادر کرده 
 کــه براین اســاس برخورد با عرضــه آیفون
۱۴-۱5 باتوجه  به عــدم واردات قانونی این 
دو مــدل از برند آیفــون در تمام رویه های 
 تجاری و مســافری و پســتی در دستور کار 

قرار بگیرد.
از همین رو، یاســر ســوادکوهی، مدیرکل 
هماهنگــی مقابلــه قاچاق ســتاد مبارزه با 
قاچــاق کالا و ارز در رابطــه  بــا ممنوعیت 
واردات آیفــون ۱۴ و ۱5 و اینکــه اقدامات 
ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز چه خواهد 
بود، گفت: بسیاری از سریال های گوشی های 
آیفون ۱۴ وارد شــده ثبت گمرکی نشده اند 

و از نظر قانونی قاچاق محسوب می شوند.
وی ادامــه داد: در خصوص آیفون ۱5 نیز به 

هیج عنوان ثبت سفارشــی صورت نگرفته و 
ورود آن حتی به صورت مسافری نیز ممنوع 
است و قاچاق محسوب می شود. بنابراین در 
محل هــای عرضه گوشــی های تلفن همراه 
اگر مشاهده شــود که این مدل گوشی های 
قاچاق در حال توزیع است دستور برخورد و 

جمع آوری آن ها صادر خواهد شد.
دور زدن رجیستری متوقف می شود

این مقام مسئول افزود: همچنین »دانگل های 
آی کاس« که آنتن دهی گوشی های رجیستر 
نشــده را فعال می کرد نیز قاچاق محسوب 
شده و از ســطح عرضه جمع آوری خواهند 
شــد. همچنین اگر گوشــی های آیفون ۱۴ 
که به صورت مســافری وارد شده اند کد آنها 
در گمرک ثبت نشــده باشد، نیز جمع آوری 

خواهند شد.
سوادکوهی در پایان با اشاره به اینکه تمامی 
دســتگاه های ذی صلاح دســتور برخورد با 
گوشی های قاچاق را دریافت کرده اند، گفت: 
تمامــی عرضه کنندگان این کالا های قاچاق 
توســط کمیته شناســایی قرارگاه مرکزی 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز شناســایی شــده 
اســت؛ از طرفی به صورت مکتوب به اصناف 
اعلام شده که از عرضه و فروش گوشی های 

قاچاق جلوگیری کنند.
چرا واردات گوشــی های آیفون ۱4 و ۱5 

ممنوع است؟
بهمــن ســال ۱۴۰۱ ابلاغیه ای از ســوی 
مدیــرکل دفتر واردات گمــرک ایران صادر 
و ورود تلفــن همــراه با نشــان تجاری اپل 
 ۱۴ بــه صــورت همراه مســافر و پســتی 

ممنوع اعلام شد.
در ایــن بخشــنامه آمــده اســت از تاریخ 
۱۴۰۱/۱۲/۱گوشــی تلفن همراه با نشــان 
تجاری اپل مــدل ۱۴ و کلیه مدل های بعد 
از آن جــزو لیســت کالاهای مجــاز همراه 
مسافر و پســتی ورودی به کشــور نیست. 
 علــت ممنوعیــت واردات ســری جدیــد 
گوشــی های اپل نیز ارزبری زیاد آنها عنوان 

شده است.

تســنیم- مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی 
درباره دستاوردهای سفر به کشور آذربایجان با بیان 
»ایران راه« یکــی از کلان پروژه های دولت مردمی 
است و در راســتای تکمیل زنجیره های کریدوری 
شمال به جنوب و شرق به غرب کشور اجرا خواهد 
شــد، اظهار کرد: یکی از گذرگاه های رســمی در 
دســتور کار وزارت راه و شهرســازی و مورد تأکید 
رئیس جمهور کشــورمان گذرگاه ارس است که در 

مجاورت رودخانه ارس قرار دارد.
وی با اشــاره به احداث پل آغبند روی رود ارس ادامه داد: احداث جاده در این منطقه نیز توســط ایران 

انجام می شود که از منطقه آغبند آغاز می شود و تا منطقه جلفا ادامه دارد.
وی افزود: این گذرگاه یکی از گذرگاه های اصلی و راهبردی مورد درخواســت دو کشور بود که عملیات 
اجرایی آن با حضور معاون نخست وزیر جمهوری آذربایجان که مسئولیت ریاست کمیسیون همکاری های 

مشترک اقتصادی ایران و آذربایجان را نیز به عهده دارد، رسماً آغاز شد.
وزیر راه و شهرسازی گفت: علاوه بر آن، توافقی در خصوص آغاز عملیات اجرایی خط آهن در مجاورت 
پل آغبند انجام شــد تا این خط آهن از منطقه آغبند )از طریق پل ریلی( وارد خاک ایران شود. احداث 
این پل ظرف یک سال به اتمام می رسد و به موازات آن عملیات اجرایی پایانه های گمرکی هر دو کشور 

از امروز آغاز می شود.
بذرپاش تأکید کرد: همچنین طی جلســه کمیسیون همکاری های مشترک اقتصادی ایران و آذربایجان 
که روز گذشته برگزار شد، موضوعاتی از جمله پل آستارا ـ آستارا مورد بررسی قرار گرفت. این پل یکی 
از پروژه های مهم است و امیدواریم طی ۲ ماه آینده با حضور رؤسای جمهور دو کشور افتتاح شود چراکه 

تکمیل این پل ظرفیت های ترانزیتی بالایی را به دنبال دارد.
وی یادآور شــد: افزایش پروازهای بین دو کشور، در راســتای رشد تعاملات و تسهیل رفت وآمد تجار و 
گردشگران از دیگر موضوعاتی بود که در این سفر مطرح شد. توافقاتی نیز توسط بخش نظامی دو کشور 

انجام شده بود که در این سفر مورد پیگیری قرار گرفت.
وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به توافقات مرتبط با وزارت نیرو برای احداث چند ســد و پیگیری این 
توافقات گفت: ســد خداآفرین یکی از سدهای مهم است که عملیات احداث آن به اتمام رسیده است و 

برخی اختلافات مالی قبلی نیز برطرف شد تا آبگیری این سد هرچه سریع تر آغاز شود.
وی ادامه داد: ۲ سد دیگر نیز وجود دارد که احداث یکی از آن ها با 95 درصد پیشرفت همراه شده است 
و ظرف 3 ماه آینده عملیات آبگیری آن آغاز می شــود. ســد و نیروگاه دیگر نیز با چالش محیط زیستی 

مواجه است و باید تأیید محیط زیست ایران را دریافت کند.
بذرپاش گفت: تعرفه ترجیحی تجارت میان دو کشــور از دیگر موضوعاتی بود که در این سفر با مقامات 
جمهوری آذربایجان مطرح شــد، در این خصوص لیســت کالاها نهایی شده است و توافق بین سازمان 

توسعه تجارت دو کشور در حال انجام است تا روابط تجاری ایران و آذربایجان تسهیل و ارزان تر شود.
وزیر راه و شهرسازی تأکید کرد: همچنین در دیدار با رئیس جمهور آذربایجان، آمادگی کامل این کشور 

برای همکاری با ایران در تکمیل کریدور شمال ـ جنوب اعلام شد.

بازار

رئیس سازمان ملی مهاجرت:

صدور کارت هویتی، بانکی و سیم کارت برای مهاجران افغان آغاز شد

آغاز جمع آوری آیفون ۱۵ از بازار  افتتاح پل »آستارا« ایران و آذربایجان 
تا ۲ ماه آینده

اقتصاد کلان

ایرنا- داود منظور، رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه کشــور با اعلام اینکه سطح اول لایحه 
بودجه ۱۴۰3 اوایــل آبان ماه به مجلس ارائه 
می شــود، گفــت: در بودجــه ۱۴۰3 کاهش 
ناترازی ها در همه حوزه ها، کاهش هزینه ها و 
شناسایی منابع جدید درآمدی در دستور کار 

قرار دارد تا منجر به کاهش تورم شود.
یازدهمین جلسه ســتاد تهیه و تدوین لایحه 
برنامــه و بودجه ســال ۱۴۰3 کل کشــور با 
حضور  معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
برنامه و بودجه کشــور، معاونان، رؤسای امور 
و کارشناســان ســازمان برنامه و بودجه روز 
چهارشــنبه ۱۲ مهرمــاه ۱۴۰۲ برگزار و دو 
گزارش از ســوی »کمیتــه منابع« و »کمیته 
مصــارف« در خصوص لایحه بودجه ۱۴۰3 از 
سوی امور هماهنگی و تلفیق بودجه ارائه شد.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور، در این 
جلســه با اشــاره به اینکه لایحه برنامه هفتم 
توســعه در مجلس شورای اســلامی در حال 
بررســی اســت، اظهار کرد: قرائن و شــواهد 

نشان می دهد که لایحه برنامه پنج ساله هفتم 
توســعه، اوایل آبان ماه بــه تصویب مجلس 

شورای اسلامی می رسد.
تحقق رشد اقتصادی 8 درصدی، کاهش تورم 

و تقویت بهره وری در بودجه ۱4۰۳
معــاون رئیس جمهــور خاطرنشــان کرد: در 
فراینــد تهیه و تنظیم لایحــه بودجه ۱۴۰3 
تحقق رشــد اقتصــادی 8 درصدی و کاهش 
تورم و تقویت بهره وری در ادامه سیاست های 

دولت سیزدهم، لحاظ خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه در بودجه ۱۴۰3 کاهش 
ناترازی ها در همه حوزه ها در دستور کار قرار 
دارد، اظهار داشــت: در تهیه و تنظیم قانون 
بودجــه ۱۴۰3 کاهش هزینه ها و شناســایی 
منابــع جدیــد درآمدی مدنظر قــرار خواهد 
گرفت تا این مهم منجر به کاهش ناترازی ها و 

کاهش تورم شود.
الگــوی مدیریت و انضبــاط مالی برای 

شرکت های دولتی ارائه شود
منظور افزود: یک الگــوی مدیریت و انضباط 

مالی برای شــرکت های دولتی ارائه شــود تا 
شــرکت ها با اســتفاده از ظرفیت حداکثری، 
وضعیــت بهــره وری خــود را بهبــود دهند 
 و همیــن مســئله باعــث افزایــش منابــع 
و تحقق رشــد اقتصادی بالاتر برای کشــور 

خواهد شد.
برنامه بودجــه در خصوص  رئیس ســازمان 

وضعیت درآمدی دولت از معادن، گفت: ایران 
از نظر ذخایر معدنی، کشــوری غنی محسوب 
می شود؛ با این حال وضعیت درآمدی دولت از 

معادن با وضعیت مطلوب فاصله دارد.
وی تأکیــد کرد: ضــروری به نظر می رســد 
ســازمان برنامه و بودجه بــا تهیه قوانینی در 
خصــوص افزایش میــزان درآمــد دولت از 

بخش معادن و بررســی آن در شــورای عالی 
 معــادن، زمینه افزایش میــزان درآمد دولت 

را فراهم کند.
منظــور ادامــه داد: با توجه بــه اینکه لایحه 
بودجه ۱۴۰3 در دو سطح به مجلس شورای 
اســلامی ارائه می شــود، تمــام کارگروه ها و 
معاونت هــا جمع بنــدی نهایــی خــود را در 
خصــوص ســطح اول لایحه بودجــه ۱۴۰3 
 کــه محوری ترین موضوع بــه بحث مصارف 
 و منابــع اختصــاص دارد در اســرع وقــت 

ارائه دهند.
رئیس ســازمان برنامه بودجــه تصریح کرد: 
سطح اول لایحه بودجه ۱۴۰3 بایستی سریعاً 
تهیــه و به هیئت دولت ارائه شــود که بعد از 
تصویــب در هیئت دولت، ســطح اول لایحه 
بودجه ۱۴۰3 اوایل آبان ماه به مجلس شورای 

اسلامی ارائه می شود.
بر اســاس این گزارش در یازدهمین جلســه 
ســتاد بودجــه ۱۴۰3 هر یــک از معاونین، 
رؤســای امور و کارشناسان ســازمان به بیان 

دیدگاه ها و نظرات خود پرداختند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

بخش اول لایحه بودجه ۱4۰۳ آبان به مجلس می رود

بورس

تسهیلات

بورس

 ایســنا- مهــدی ضیغمی، مجــری طرح 
واردات خــودرو، ضمــن اشــاره بــه ادامه  
رونــد واردات خودروها به کشــور، از عرضه 
خودروهای وارداتی که قیمت آن ها مشخص 
 شــده، طــی هفته جــاری و هفتــه آینده

خبر داد.
مهدی ضیغمــی در رابطه بــا روند تحویل 
خودروهــای وارداتــی و واردات خودروهای 
جدید به بیان برخــی موضوعات پرداخته و 
خاطرنشان کرد: واردات خودروها به صورت 
انبــوه و خرد در حال انجام اســت. تا پایان 
مرداد مــاه از میان 35 شــرکتی که مجوز 
واردات اخذ کرده اند، ۱8 شــرکت موفق به 
ثبت سفارش قطعی شده و توانسته اند بخشی 

از ارز واردات را دریافت کنند.
رئیس ســازمان توســعه تجارت ایران ادامه 
داد: از میان این ۱8 شــرکت، تاکنون تقریباً 
۱۰ شــرکت خودروهای خــود را وارد کرده 
و الباقی در حال طی کردن مســیر واردات 
هستند. شــرکت ها به ســبب اینکه منتظر 
بودند تا در وهله اول مجوزهای اســتاندارد، 
محیط زیســت و... را اخذ کنند، سپس ثبت 
نهایی درخواســت ها را در شرکت های بزرگ 
انجام دهند، این روند طولانی شــد. البته که 
تولید و حمل این خودروها، به ویژه اینکه قرار 
باشند از شرق آسیا وارد شوند، مستلزم یک 

زمان است.
مجری طرح واردات خــودرو اعلام کرد: در 
مرحله اول، با توجه بــه اینکه همه مجوزها 
برای خودروهای وارد شــده اخذ شــده، فاز 
اول تحویل خودروهــا را آغاز خواهیم کرد؛ 
در حقیقت طــی هفته جاری و هفته آینده، 
تحویل خودروهای وارداتی شــرکت هایی که 
قیمت خودروهــا را گرفته اند )تاکنون چهار 
لیست قمیت خودروهای  واردکننده  شرکت 

خود را اخذ کرده اند( انجام خواهد شد.
وی افزود: از هفته بعد نیز برای شــرکت های 
معتبری که خودروهایشــان از کشــور مبدا 
تولیدکننده بارگیری شــده و اســناد حمل 
داشته باشــند، عرضه صورت خواهد گرفت. 
شرکت ها بســته به توان خود ماهانه امکان 
واردات 3۰۰ هزار تا یک میلیون دســتگاه را 

داشته و وارد می کنند.
ضیغمی با بیــان اینکه از زمان ثبت نام برای 
خودروهــای وارداتی در اســفند ماه ســال 
 گذشــته، از میــان 3۴ هزار نفــری که در
قرعه کشی شــرکت داده شده بودند، حدوداً 
3۰ هــزار نفــر در نوبت دریافت هســتند 
و الباقــی انصــراف داده اند، گفــت: در فاز 
 اول خــودروی ایــن 3۰ هزار نفــر تحویل 

داده می شود.  
مجــری طــرح واردات خودرو خاطرنشــان 

کرد: در حال حاضر برخی شــرکت ها قراداد 
تولید ماهانه ۶۰۰۰ دستگاه دارند؛ این بدان 
معناســت که برای 5۰۰۰ تا ۶۰۰۰ دستگاه 
قرارداد می بندند، اما چنانچه کشــور مبداء 
توان لجســتیکی خوبی داشــته باشد، این 
تعداد قرارداد می تواند عدد بســیار بالاتری 
باشد. رئیس سازمان توسعه تجارت در رابطه 
بــا منبع تأمین ارز بــرای واردات خودروها، 
تصریــح کــرد: ارز خودروهای وارد شــده 
تاکنون تأمین شــده و تا پایان سال جاری، 
حداقل یــک میلیارد یورو مصوبه وجود دارد 
کــه می توانیم از ارز صادرات غیر، اســتفاده 
کنیم. برای بیش از ایــن نیز، چنانچه محل 
منابــع خارجی  یا  ســرمایه گذاری خارجی 
وجود داشــته باشــد، می تــوان از آن برای 

واردات خودرو استفاده کرد.
 وی متذکر شــد که سایت ســامانه عرضه 
خودروهــای وارداتــی بــرای آن دســت از 
مشــتریانی کــه در مرحله اول )در اســفند 
ماه ســال گذشــته( ثبت نام کــرده و دارای 
اولویــت هســتند، در هفتــه جــاری برای 
انتخاب خودروی مورد نظر فعال و بازگشایی 
می شــود. در این مرحله ثبت نــام جدیدی 
صــورت نخواهد گرفت و تنهــا خودروهای 
جدید بــرای مشــتریان دارای نوبت، عرضه 

خواهد شد.  

عرضه خودروهای وارداتی از هفته جاری
 4۰۰۰ نفر انصراف داده اند

خودرو

 تولید روزانه ۴/۵ میلیون بشکه نفت خام 
در کشور

باشگاه خبرنگاران-  سلمان خزایی، معاون عملیات و پشتیبانی شرکت نفت و گاز پارس گفت: شرکت 
نفت و گاز پارس یکی  از بزرگ ترین تولیدکنندگان انرژی در کشور است به طوری که  این شرکت روزانه 

معادل ۴ تا ۴/5 میلیون بشکه نفت خام تولید می کند.
وی از تعمیرات اساســی سکوها و تأسیسات پارس جنوبی برای آماده سازی فصل سرد خبر داد و  گفت: 
در حال حاضر پارس جنوبی به عنوان بزرگ ترین میدان مشــترک گازی جهان ۷۰ درصد گاز کشــور را 

تأمین می کند.
 معاون عملیات شــرکت نفت و گاز پارس گفت: با توجه به سکوهایی که در مدار بهره برداری قرار دارند، 
تعمیرات اساسی که صورت گرفت و تعویض خط فاز ۱۶ و در مدار آمدن فاز ۱۱ در آمادگی کامل برای 

تولید حداکثری گاز به عنوان بزرگ ترین تولیدکننده هیدروکربور کشور هستیم.
خزایی گفت: در هر چهار سکوی فاز ۱۴ مشغول تعمیرات اساسی هستیم تا با آمادگی کامل برای تولید 

حداکثری گاز از میدان مشترک پارس جنوبی وارد فصل سرد شویم.



ســریال »درخشش دریا« در گونه اکشــن، ماجراجویی و 
درام، محصول ۲۰۲۲ ترکیه، قرار اســت از شــبکه تماشا 

پخش شود.سیما 
ایــن  دوبلــه  مدیــر 
رزیتــا  ســریال 

یاراحمدی اســت. شــیلا آژیر، بابک اشــکبوس، ارغوان 
افراســیاب، آزاده اکبری، رضا الماسی، علیرضا باشکندی، 
محمــد بهاریــان، کریم بیانــی، محمد تنهایی، ارســلان 
جولایی، محمدرضا حسینیان، امیر حکیمی، مونا خجسته، 
مسعود سلطانی، ابوالفضل شــاه بهرامی، محمد صادقیان، 
فاطمــه صبا، بهروز علی محمدی، نرگــس فولاندوند، اکبر 
منانی، علی منانــی، علی منصــوری راد، علیرضا ناصحی، 
 آزیتــا یاراحمــدی و رزیتــا یاراحمدی صداپیشــه های 

این اثر بوده اند.
این ســریال درباره آرمان، زیست شــناس جوانی است که 
به همراه دافنه، دوســت ســابقش و تیمی که دافنه جمع 
کرده اســت برای اکتشاف، ســوار بر یک زیردریایی شده 

و به اعمــاق دریا می روند. آن ها بعد از برگشــت از اولین 
سفر اکتشافی متوجه می شــوند که خورشید در موقعیتی 
خطرناک قرار گرفته و مردم برای نجات جان خود شهر را 

ترک کرده اند و شهر ها خالی از سکنه شده اند.
این ســریال بسیار خوش ســاخت و جذاب از ترکیه است 
کــه این بار بر خلاف رویه  معمولی ســریال های ترکیه ای، 
موضوعی علمی تخیلی در راستای شعار های محیط زیستی 
را ســوژه خود قرار داده است. سریال قابلیت های زیادی از 
بابت قصه گویی و نکات فنی و همچنین شخصیت پردازی و 
بازیگری هم دارد و به استاندارد های روز دنیا در ژانر علمی 

تخیلی کاملًا نزدیک است.
واحد جســت وجوی اداره کل تأمین و رســانه بین الملل، 

مســئولیت رصد این اثر را بر عهده داشــته و پس از طی 
مراحل تأیید و تخصیص )مشــخص شــدن شبکه  پخش 
 کننده(، نســخه اصلــی را تهیه و تأمین کــرده و اکنون 
پس از طی شــدن روند های ترجمه، ویراســتاری و سپس 
دوبله، قرار اســت پس از آماده سازی از شبکه  تماشا، برای 

مخاطبان پخش شود.
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 فیلم کوتاه

۱۳ مدال حاصل تلاش خردسالان تکواندوکار فارس
 در مسابقات قهرمانی کشور

بــه گــزارش پایــگاه 
خبری اداره کل ورزش 
و جوانان استان فارس، 
قهرمانــی  مســابقات 
تکوانــدو خردســالان 
منطقــه ای کشــور به 
میزبانی اســتان چهار 
دو  در  بختیاری  محال 
گروه آقایــان و بانوان 

برگزار و در پایان این رقابت ها تیم خردســالان استان فارس توانست ۱۳ مدال 
رنگارنگ را کسب نماید.

در بخش پســران محمدطاها عبودی، امیرعلــی پورابراهیمی به ترتیب به مدال 
طلا و نقره دســت یافتند و ۵ نشان برنز این مســابقات به آرش مختاری، امیر 
علی ستوده، محمدمتین رجب زاده، مصطفی حسین زاده و سالار نبی زاده رسید.

در بخش دختران زهرا محمدی و ملینا احمد زاده ۲ نشــان نقره کســب کردند 
و 4 نشــان برنز زهرا حاصل تلاش کارگر،ثنا پور اکبر، روژان محمدی سرشت و 

یسنا لیاقت پور بود.
این مســابقات بــا حضور تیم هایی از اســتان های فارس، اصفهان، خوزســتان، 

بوشهر،چهار محال بختیاری و کهگیلویه و بویراحمد برگزار شد.

بازیهایآسیاییهانگژو؛
»فاطمه سعادتی« به نشان برنز دست یافت

به گزارش مهر، در ادامه مسابقات کاراته، فاطمه سعادتی در وزن ۵۵- کیلوگرم 
دور نخســت وانگ از ماکائو را شکســت داد و ســپس نتیجه را به تسو از چین 
تایپه واگذار کرد. ســعادتی در گروه شانس مجدد هوانگ از ویتنام را از پیش رو 
برداشــت و به دیدار رده بندی راه پیدا کــرد و با پیروزی در این مبارزه به مدال 

برنز دست پیدا کرد.
امیــر مهدی زاده، دیگر نماینده کاراته کشــورمان در مبارزه رده بندی به مصاف 
دیدار امیرعلی از قزاقســتان می رود. وی دور نخست به المصطفی از اردن باخت 
و در گروه شانس مجدد شاراپوف از تاجیکستان و فیانده از تایلند را شکست داد 

و راهی دیدار رده بندی شد.
مهدی خدابخشی هم به ژاپن باخت و حذف شد.

تاریخ سازی شطرنج بازان در هانگژو
 ایران قهرمان بازی های آسیایی شد

به گزارش ایســنا، شــطرنج بازان ایران در مرحله نهم بخش استاندارد بازی های 
آســیایی با ترکیب پرهام مقصودلو، بردیا دانشــور، پویا ایدنی و سیدمحمدامین 

طباطبایی مقابل تیم کره جنوبی به پیروزی 4 بر صفر رسید.
پویا ایدنی توانســت به راحتی حریف خود گواین از کره جنوبی را شکست دهد. 
پرهام مقصودلو، لی جون را شکست داد و طباطبایی مقابل سه یان را پیروز شد. 
بردیا دانشــور نیز مقابل حریف خود به پیروزی رسید. بنابراین ایران با نتیجه 4 

بر صفر و کسب ۸ امتیاز قهرمان این دور از مسابقات شد.
تیم ملی ایران در ۹ مرحله مقابل کره جنوبی، فیلیپین، مغولســتان، بنگلادش، 
قزاقستان، چین و ازبکستان به برتری رسید و مقابل هند و ویتنام مساوی کرد و 

در صدر جدول مسابقات قرار دارد. در این بخش ۱۳ تیم حضور داشتند.
پیش از این شطرنج ایران در بخش سرعت بازی های آسیایی سه نماینده داشت؛ 
ســیدمحمدامین طباطبایی در این بخش چهارم شــد، مبینا علی نسب در رده 
چهارم ایســتاد و پرهام مقصودلو که فقط تا پایان دور هفتم رقابت کرده بود در 

رده بیست وپنجم قرار گرفت.

ورزش

سرانجام قهوه قجری را نوشید؛ قهوه ای که با 
زهر مرگ آمیخته بود.

عاشق بازی بود آتیلا پسیانی، عاشق کشف و 
مکاشــفه، عاشق مزه های تازه، عاشق راه های 

نرفته و حــالا در کار تجربه ای دیگر 
است؛ تجربه ای از جنس نیستی، 

او ســخت  برای  هرچند کــه 
غریب می نماید.

واســطه  به  بود که  کودکی 
بازیگر  شــغل مادرش کــه 
نامــی تئاتر آن زمــان بود، 

تئاتر قد  پشــت صحنــه 
هم  خودش  کشید. 

نفهمید چگونه ســر از صحنه و پشت صحنه 
درآورد. در نوجوانــی بــه عضویــت کارگاه 
نمایش درآمد تا در جوانی و میانســالی بشود 
ســردمدار تئاتر تجربی ایران. در زمانه ای که 

سبک تئاتر کشــور پذیــرای این 
نبود، او مؤمنانه ایســتاد، 
که  ناسزاها  بسیار  چه 
نشــنید امــا از پای 
بود  محکم  ننشست. 
و بــا اراده و مؤمــن 
انتخاب  کــه  راهی  به 

به حرف  بود. کار  کرده 
دیگــران نداشــت، 

ایمان داشــت به راهی 
که انتخاب کرده بود.

او عاشــق بــازی بود و 
نام  عشــق  همیــن  با 
گروهش را هم گذاشت 

گــروه تئاتر بــازی که حالا یکــی از معدود 
گروه هایی اســت که باقی مانده و چند سال 
پیش سرپرســتی آن را به دخترش ســتاره 

سپرد.
آتیلا پســیانی فقط یک هنرمنــد تأثیرگذار 
نبود، فقط یک بازیگر درخشان نبود. او پدری 
بود که فرزندان خــود را همواره زیر پر و 
بال خــود می گرفت. گفتــم فرزندانش، 
فرزندان او فقط ســتاره و خسرو نبودند، 
او بسیاری فرزندان دیگر داشت؛ فرزندانی 
که پدر معنــوی آنان بــود، از علی اصغر 
دشــتی، رضا گوران، همایون غنی زاده، 
امیررضا کوهســتانی، جابــر رمضانی و... 
جوانانی که پشت شــان به او محکم بود و 
دل شان به او گرم. نه به خاطر اینکه گاهی در 
نمایش هایشــان بازی می کرد یا برخی اوقات 
برایشــان طراحی نور می کرد و یا همیشه به 
عنوان مشــاور، بی دریغ در کنارشان بود. نه! 
همه اینها بود ولی اینهــا همه حمایت آتیلا 
نبود، او به آنان اعتماد به نفس می داد و امید. 

او آنان را باور داشت.
اگر او را از نزدیک شــناخته باشید، می دانید 
که هرگز اهل گله و شــکایت نبــود بلکه از 
هر فرصتی برای کار بهره می جســت، شوقی 

غریب داشت برای تجربه های تازه.
هنــر بــزرگ او بازی هــای به یــاد ماندنی، 
کارگردانی های تاثیرگذار یا پرورش نسل های 
تازه نبــود. او بلد بود با زندگــی بازی کند، 

بلــد بود از زندگی لذت ببــرد، گاه این لذت 
در کار ســینما و تئاتــر و تلویزیون بود و گاه 
در ساختن مجســمه، گاهی در سفر و زمانی 
هم در آشپزی و حتی سوار شدن اتوبوس بی 
آر تی و رســیدن به تئاتر شهر بدون معطلی. 
به واسطه کارش به کشورهای گوناگونی سفر 
کــرده بود و به قول خودش دل درد داشــت 
تا به هر کجا که ســفر می کــرد، غذاهای آن 
کشــور را مزه مزه کند، هیچ هراسی نداشت 
از ناشــناخته ها اما وقتــی از غذاهای وطنی 
خودمان ســخن می گفت، مثل یک پسربچه 
پر از شوق می شد، مثل آخرین باری که یک 
نمایشــگاه تجسمی برپا  کرد، نمایشگاهی که 
اسمش را گذاشته بود اسباب بازی های آتیلا. 
او در بزرگســالی هم همه لذت های ســاده 

زندگی را بلد بود.
ســال ۹۸ تصمیم گرفت یکی از نمایش های 
خاطره انگیز خــود را دوباره اجرا کند؛ »قهوه 
قجری« که تماشــاگران نســل های گذشته، 
خاطره خوش آن را خوب به یاد داشتند. این 
بــار نوید محمدزاده و هوتن شــکیبا را برای 

بازی در این نمایش دعوت کرده بود.
زمستان سال ۹۸ سالن اصلی تئاتر شهر بعد 
از مدت ها دوباره با خیل بزرگ تماشــاگران 
مواجه شــده بود؛ برخی برای تجدید خاطره 
آمده بودند و تعدادی دیگر کنجکاو بودند که 

او در این اجرا چه کرده است.
چند روزی نگذشــته بود که ویروس مهیب 

کرونا، همه چیز را متوقف کرد و  نوشــیدن 
قهوه قجری هم ماند برای شاید وقتی دیگر.

کرونــا فروکش کرد، ســالن های تئاتر دوباره 
سرپا شــدند، هنرمندان دوباره دست به کار 
شدند تا از تعطیلی دوران مهیب کرونا انتقام 
بگیرند اما نشد که آتیلا نمایش ناتمام خود را 

به پایان برساند.
او کــه آرزو داشــت روزی روزگاری در برج 
طغــرل تئاتر اجرا کند، اجرای قهوه قجری را 

هم نیمه تمام گذاشت.
یــک جمعه به ظاهــر آرام بــود، یکی از آن 
جمعه هــای پاییزی، یکــی از آن جمعه هایی 
که از غروبش واهمه داری، اما غم این جمعه 
به غروب نکشــیده، ظاهر شــد. هنوز غصه 
درگذشــت فردوس کاویانی تــازه بود. هنوز 
خبرنــگاران در کار نوشــتن بــرای او بودند 
کــه آتیلا این بار زندگی را بــه بازی گرفت؛ 
زندگــی را با همه لذت هایــش، رنج هایش و 

ناکامی هایش.
اما حالا باید به که تسلیت گفت، به کدام یک 
از فرزندانش؟ به آنان که هر یک در گوشه ای 
از جهان نشســته اند به انتظار، بــه آنان که 
دل شــان گرم بود به آتیلا تا امیدشان باشد 
در روزهای ســختی و بلا، به آنان که دل شان 
تنگ اســت برای صحنه و اجــرا، به آنان که 
 هم نشینی او را با مرگ باور نداشتند، آتیلا اما 
این بار یارای همراهی فرزندانش را نداشت. او 

باید قهوه قجری را می نوشید.

به گزارش تســنیم، حسن یزدانی که از سال 
۲۰۱۵ تاکنون هر ســال در عضویت تیم ملی 
کشــتی آزاد بــوده و در مســابقات جهانی و 
المپیک شــرکت کرده است، امروز با شکست 
دیپاک پونیای هندی دومین طلای بازی های 

آسیایی خود را به دست آورد.
 پونیا ســال ۲۰۱۹ هم از گروهی آســان به 
فینــال ۹6 کیلوگرم رســید اما بــرای آنکه 
شیرینی اولین مدال جهانی اش را با شکستی 
ســنگین در فینال همــراه نکند، بــه بهانه 
مصدومیــت از رویارویی با حســن یزدانی در 
فینال خودداری کــرد اما این بار او باید روی 
تشک می رفت که خیلی زود ۱۰-صفر مغلوب 

پادشاه ۸6 کیلوگرم جهان شد.

او پنج ســال قبل در جاکارتــا ۲۰۱۸ نیز در 
۸6 کیلوگرم صاحب نشــان طلای بازی های 
آســیایی شــده بود و این بار هم درحالی که 
۲۰ روز قبل در بلگراد مســابقات ســنگینی 
را پشت ســر گذاشــته و مدال نقره مسابقات 
جهانــی را از آن خود کرده بود، در بازی های 

آسیایی هم صاحب نشان طلا شد.
حسن یزدانی در این سال هایی که در سه وزن 
مختلف در عضویت تیم ملی کشتی آزاد ایران 
بود، به هر مســابقه ای که رفــت بدون مدال 
به کشــور بازنگشت. او دو نشــان طلا و نقره  
المپیک را به همراه 7 مدال جهانی )۳ طلا، ۳ 
نقره و یک برنز( در کارنامه دارد. علاوه بر دو 
مدال طلای بازی های آسیایی، او جام جهانی 

و مسابقات قهرمانی آسیا را نیز بدون باخت به 
پایان رسانده است.

اســتمرار عضویت در تیم ملی و کسب نشان 
از مســابقات رســمی، حســن یزدانی را به 
موفق ترین کشــتی گیر تاریخ ایران بدل کرده 
که باتوجه به اینکه اکنون ۲۹ سال سن دارد، 
همچنان ایــن فرصت را خواهد داشــت که 
تعــداد مدال هایش را افزایش داده و رکوردی 

کم نظیر را در کشتی دنیا از آن خود کند.
اتحادیه جهانی کشــتی پیش از آغاز رقابت ها 
از حســن یزدانی، امیرحســین زارع و احمد 
تاج الدینوف کشتی گیر روسی الاصل تیم ملی 
بحریــن به عنوان ســتاره هایی که در هانگژو 

روی تشک خواهند رفت، یاد کرده بود.

بــه گزارش تســنیم، مهدی طارمــی با وجود 
اینکه مورد توجه باشــگاه های بزرگی همچون 
میــلان، اینتر و تاتنهام قرار داشــت، در پورتو 
ماندنی شد و ســال پایانی قراردادش را با این 
باشــگاه پرتغالی سپری می کند. شایعات 
اما درباره آینده حرفه ای این 
مهاجم ایرانی همچنان در 
رسانه های اروپایی ادامه 
دارد. آنتونیــو ویتیلو، 
خبرنــگار ایتالیایی 
که بــا روزنامه 
دلو  »کوریره 
اسپورت« و 
ه  یــگا پا

خبری »توتــو مرکاتو وب« همکاری دارد، گزارش داد که باشــگاه 
میلان در تابســتان ۲۰۲4 تلاش خواهد کرد تا مهدی طارمی را به 
عنــوان بازیکن آزاد به خدمت بگیرد. میلان تابســتان هم مذاکرات 
فشــرده ای با پورتو و ماشــین گل زنی این تیم داشت، اما در نهایت 

مذاکرات طرفین به نتیجه نرسید و طارمی در پورتو ماندنی شد.
پایگاه خبری »کالچو مرکاتو« ایتالیا نیز مدعی شــد؛ باشــگاه اینتر 
ممکن اســت به دلیل مصدومیت مارکــو آرنائوتوویچ وارد رقابت با 
میلان برای جذب طارمی ۳۱ ســاله شــود. اینتر در تلاش است در 
ماه ژانویه شــانس خود را برای به خدمت گرفتن این مهاجم ایرانی 
امتحــان کند و انتظار می رود پورتو با دریافــت ۱۰ میلیون یورو با 
جدایــی او موافقت کند. طارمی ۳۱ ســاله که فصل جاری را خیلی 
خوب شــروع نکرده و در ۱۰ بازی تنها موفق به ثمر رساندن دو گل 
برای پورتو شــده، تاکنون در ۱۵7 بازی برای این تیم پرتغالی آمار 

۸۲ گل زده و ۵۰ پاس گل را از خود برجای گذاشته است.

به گزارش باشگاه خبرنگاران، تیم ملی 
کبدی ایران در دیدار پرحاشــیه برابر 
هند تــن به شکســت داد و به مدال 
نقره رســید و نتوانست طلای جاکارتا 

را تکرار کند.
تیــم ملی کبــدی در مرحلــه فینال 
بازی های آســیایی  رقابت های کبدی 

هانگژو به مصاف هند رفت.
در نیمه اول این بازی در حالی که تیم 
ملی ایران با اختلاف سه امتیاز از هند 
جلو بود بازیکنــان و کادر از تیم هند 
به  اعتراض های شدیدی نسبت  بسیار 
نحوه داوری داشــتند و همین امر باعث شــد تا وقفه زیادی در بازی ایجاد شود و این وقفه به ضرر 

تیم ملی ایران شد. هندی ها موفق شدند نیمه اول را با برتری به پایان برسانند.
قضاوت حاشــیه دار تیم داوری در نیمه دوم نیز ادامه داشــت، جایی که تنها کمتر از دو دقیقه به 
پایــان بازی زمــان باقی مانده بود و بازیکن تیم هند برای حملــه در زمین ایران بیرون رفت. تیم 
داوری برای بررســی این صحنه بازی را به مدت بیشــتر از ۸۰ دقیقه از جریان انداخت و تصمیم 

خود را بار ها تغییر داد.
اعتراضات به حدی بالا گرفت که عباس اورسجی، رئیس کنفدراسیون کبدی ایران و آسیا اعتراض 

کرد. پس از این اعتراض محمد سرور، دبیرکل فدراسیون جهانی برای میانجیگری به کنار داوران 
رفت تا مشکل را حل کند.

اما باز هم اعتراضات ادامه داشــت و سرداور ۳ امتیاز به هند داد و بازیکنان ایران در واکنش 
به این اعتراضات حاضر به ادامه بازی نشــدند تا دوباره داور و ناظر بازی VAR را بررســی 

کنند و در انتها باز هم سه امتیاز به نفع هند صادر شد تا هند ناجوانمردانه به طلا برسد.
بازیکــن هند بار ها بــرای اعتراض از زمین بازی به ســمت داوران VAR رفت و این کار 

خلاف قوانین کبدی است، ولی تیم داوری هیچ گونه اخطاری به این بازیکن هند ندادند.
در نهایت ملی پوشان در این بازی پرفشار ۳۳ بر ۲۹ بازی را واگذار کردند.

»یک سال روی سیاره زمین« در قاب شبکه چهار

مستند 6 قسمتی »یک سال روی سیاره زمین« در گونه مستند علمی، محصول 
۲۰۲۲ انگلیس،  یک سال از زندگی در طبیعت و حیات وحش دنیا را به تصویر 

کشیده است و قرار است از شبکه چهار سیما پخش شود.
مدیر دوبله این مستند نصراله مدقالچی است. دانیال الیاسی، علی بیگ محمدی، 
محمد تنهایی، پریا شفیعیان، محمد صادقیان، علیرضا ناصحی و نصراله مدقالچی 

صداپیشه های این مستند بوده اند.
این مجموعه مستند عظیم که تصویربرداری آن در بیش از 6۰ زیستگاه مختلف 
انجام شــده است داستان های جذاب و ســحرانگیز حیات وحش از اقصی نقاط 
جهان را پیش چشــم بیننده می گذارد و در عین حال به مخاطب نشان می دهد 
که چگونه حیات تمام جانداران در این کره ی خاکی به یکدیگر وابســته اســت. 
ســاخت و جنبه های فنی فیلم نیز در عالی ترین حد ممکن است. این مستند در 
جشــنواره تلویزیونی بین المللی سیچوان در چین برنده  بهترین فیلم برداری آثار 

مستند شده است.
واحد جســت وجوی اداره کل تأمین و رســانه بین الملل و شــبکه  چهار سیما، 
مسئولیت رصد این اثر را بر عهده داشته و پس از طی مراحل تأیید و تخصیص، 
نســخه اصلی را تهیه و تأمین کرده و اکنون پس از طی شدن روند های ترجمه، 
ویراســتاری و سپس دوبله، قرار اســت پس از آماده سازی از شبکه  چهار سیما، 

برای مخاطبان پخش شود.

»ریبوار« به چهلمین جشنواره  کودکان شیکاگو راه یافت

 فیلم کوتاه »ریبوار« به نویسندگی، کارگردانی و تهیه کنندگی فرگل مسروری راد 
و سیدحســین زیتون نژاد به چهلمین جشنواره  بین المللی فیلم کودکان شیکاگو 
راه یافت. این جشنواره به  عنوان نخستین جشنواره سینمایی فیلم کودک واجد 
شرایط آکادمی اســکار در جهان، بهترین و خلاقانه ترین فیلم های بین المللی را 
برای کودکان، نوجوانان و جوانان ارائه می دهد. جشنواره فیلم کودکان شیکاگو، 
فرصتی برای ارتباط بیشــتر میان ســینماگران، بالابردن استانداردها و کیفیت 

تولید در حوزه کودک و نوجوان است.
این جشــنواره به دنبال فیلم هایی است که علاوه بر سرگرمی، حقوق کودک را 
در اولویت قرار می دهند و از سلامت و رفاه آنها محافظت می کنند. داستان هایی 
که منعکس کننده انســان گرایی و از لحاظ فرهنگی، معتبر، به  موقع، نوآورانه و 
یا جذابیتی جهانی داشــته باشــند. با پیشــینه ها، آداب و گرایش های مختلف، 
دیدگاه ها را به چالش بکشــند، الهام بخش باشند و با ذهن و قلب خلاق جوانان 

صحبت کنند.
جشــنواره کودکان شــیکاگو، به  عنوان قدیمی ترین جشــنواره کودک آمریکا و 
بزرگترین جشــنواره کودک جهان، سالانه به طور میانگین میزبان نمایش ۲۵۰ 
فیلم از بیش از ۵۰ کشــور جهان اســت. فیلم های منتخب در بخش داستانی و 

انیمیشن این جشنواره، واجد شرایط رقابت در جوایز اسکار خواهند شد.
چهلمین دوره این جشــنواره از ۱۲ تا ۲۸ آبان ماه امســال در شــهر شیکاگوی 

آمریکا برگزار خواهد شد.
»ریبوار« پیش  از این جشــنواره، به سی  و هشــتمین دوره جشنواره فیلم های 
مستقل اوسنابروک آلمان، بیســتمین دوره جشنواره فیلم بلغارستان، چهلمین 
دوره جشــنواره فیلــم کودک و نوجوان مالمو ســوئد، چهــل و پنجمین دوره 
جشــنواره فیلم زنان فرانسه، چهل و یکمین دوره جشــنواره کودک و نوجوان 
فرانسه، پانزدهمین دوره جشنواره فیلم و تصویر کوتاه سئول، سیزدهمین دوره 
جشــنواره فیلم های کُردی برلین، پانزدهمین دوره جشنواره لوبوفست برزیل و 

نهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم دهوک نیز راه یافته است.

مرگ »آتیلا« را به چه کسی تسلیت بگوییم؟

پخش یک سریال متفاوت ترکیه ای از شبکه تماشا

تکرار طلای جاکارتا برای پادشاه در هانگژو
 »حسن یزدانی«، مردی که هیچ وقت بدون مدال به ایران برنگشت

ادامه رقابت میلان و اینتر بر سر »طارمی«

بازیهایآسیاییهانگژو؛

فینال پرحاشیه کبدی؛
بــه گزارش ایرنا، عباس نظریان، رئیس فدراســیون اســکی درباره  ایران به داوری باخت و نقره ای شد

کنگره سالیانه فدراسیون جهانی هاکی روی یخ، اظهار داشت: کنگره 
سالیانه هاکی روی یخ به میزبانی پرتغال برگزار شد و در این رویداد 
مهم حضور داشــتم. برنامه سال گذشته و ۲۰۲4 مورد بررسی قرار 
گرفت و تصویب شــد. یکی از دستور جلسه های این نشست موضوع 
ورود ایران به طور رســمی به فدراسیون جهانی هاکی روی یخ بود 
که با 6۰ رأی قاطع ایران توانست به عضویت این فدراسیون درآمد.
وی افزود: نشســت های خوبی با رئیس و دبیرکل فدراسیون جهانی 
و رئیس هاکی روی یخ آســیا و کمیته توســعه و مسابقات در این 
اجلاس داشــتم و در ســال های پیش رو از این ظرفیت برای توسعه 
هاکی روی یخ اســتفاده کنیم. همچنین دربــاره اعزام مربیان تراز 

اول برای توســعه این رشته در ایران رایزنی کردیم تا به طور رایگان 
بتوانند به کشورمان بیایند و درباره حمایت تجهیزاتی و زیرساخت ها 
صحبت کردیم تا سریع تر رشد کنیم. رئیس فدراسیون اسکی عنوان 
کرد: فدراسیون جهانی نتایج ملی پوشان ما را دنبال کردند و درباره 
منابع مالی و کمک هــا رایزنی کردیم و با وجود محدودیت هایی که 
داشــتند، اما قول دادند تا کمک کنند. پیشــنهاد میزبانی دویژن ۳ 
را داده بودیم که بوســنی هرزوگوین، هنگ  کنگ، ســنگاپور و کره 
شــمالی در این رقابت ها حضور می یافتند، اما به خاطر کمبود لاکر 
روم در سالن ایرانمال، امسال این میزبانی به بوسنی داده شد و قول 
دادند و گفتند اگر بتوانیم ۵ لاکر روم داشته باشیم می توانیم دوباره 

درخواست میزبانی کنیم و آن را بررسی کنند.

رئیسفدراسیوناسکیخبرداد؛

ایران به فدراسیون جهانی هاکی روی یخ پیوست



به گزارش ســبحان، جهان بین میرزایی، سرپرست شهرداری منطقه 
یک شیراز گفت: مســئله دفع آب های سطحی از مسائل عمده رفع 
خســارات احتمالی و ایمن ســازی مناطق مســكونی از خطر وقوع 
سیلاب اســت که این شهرداری با توجه به ضرورت اجرای اقدامات 
پیشــگیرانه به منظور جلوگیری از ســرازیر شدن آب های سطحی 
و وقوع آب گرفتگی در معابر ســطح منطقه در هنــگام بارندگی، با 
شناسایی نقاط آب گیر، اقدامات پیشگیرانه در زمینه هدایت آب های 

سطحی را با جدیت پیگیری می کند.
 وی افــزود: در ادامه اجرای پروژه هــای متعدد به منظور جلوگیری 
از آب گرفتگــی معابــر، هم اکنــون پــروژه لوله گذاري بــه منظور 
هدایــت آب های ســطحی کوچه ۷ محلــه ابیوردی یک توســط 
 عوامــل حوزه فنی و عمرانی در حال انجام اســت کــه به زودی به 

اتمام خواهد رسید.
سرپرست شــهرداری منطقه یک شیراز با اعلام اینكه این پروژه در 

راستای سیاست های شورای اسلامی  و شهرداری شیراز و با پیگیری 
مریم حسینی، رئیس کمیسیون محرومیت زدایی در حال اجراست، 
اعلام کرد: مشــخصات فنی این پروژه شــامل طــول آن ۳۵۰متر 
می باشــد که با اســتفاده از لوله ۴۰۰ کاروگیت و دارای ۱۷ دریچه 

منهول است. 
حجم خاک برداری ۳۵۰۰ متر مكعب و ۷۰۰ متر مكعب آن کوه بری 
بوده و ۲۵۰ متر مكعب از حفاری به صورت تونلی و با دســت انجام 
شده است، پرداخت. وی با اشاره به چالش ها و مشكلات موجود در 
این پروژه افزود: تأسیسات زیربنایی دفنی مؤسسات خدمات  رسان، 
عــرض کم معبر، ازدحام فراوان و عدم امكان مســدود نمودن گذر، 
ســنگی بودن بستر، فشرده بودن تأسیسات شــهری، قدمت بالای 
امــلاک اطراف موانعی بودند که باعث نشــد جهــت تأمین رفاه و 

آسایش شهروندان کوتاهی کنیم.

به گزارش ســبحان، علیرضا صلواتی، مجری کل طرح های آزادراهی 
جنوب و جنوب شــرق کشور  از ســاخت مرتفع ترین پل آزادراهی 
کشــور در آزادراه شــیراز-اصفهان خبر داد و اظهار کرد: پل سردار 
شهید حاج قاســم ســلیمانی به طول ۲۶۴ متر در قطعه ۳ آزادراه 
شــیراز-اصفهان قرار دارد و بر روی دره رودخانه ســپید و در ارتفاع 

۱۱۰ متری از کف دره واقع شده است.
وی ادامــه داد: طول دهانه وســط آن ۱۲۵ متــر و طول دهانه های 
کناری پل ۶۶ و ۷۳ سانتی متر است و خودروهای عبوری به سهولت 

در عرض ۱۵ ثانیه از یک سمت به سمت دیگر پل تردد می کنند.
صلواتــی نوع پــل را بتن دره ای پیــش تنیده اعلام کــرد و افزود: 
قالب بندی پل از نوع شاریو پیش تنیده و نوع رویه پل آسفالتی است 
و برای ساخت آن ۱۶ هزار و ۹۰۰ متر مكعب بتن ریزی صورت گرفته 

است و در عرشه آن ۱۱۴ قطعه بتنی به کار رفته است.
مجری کل طرح های آزادراهی جنوب و جنوب شــرق کشور احداث 
این پل در آزادراه شــیراز-اصفهان را نمونه دیگری از توان و تخصص 
مهندســان ایرانی در تكمیل زیرســاخت های حمل و نقل کشــور 
دانســت و اظهار داشت: مهندســان ایرانی با اســتفاده از تولیدات 
داخلــی این پل را در عرض ۴۸ مــاه احداث کرده اند که پیش از آن 
نیز در ســاخت منطقه دو آزادراه تهران-شــمال شاهد بهره مندی از 
 توان و تخصص ایرانیان و خودکفایی در حوزه راه ســازی به ویژه در 

ساخت تونل بودیم. 
صلواتی در خصوص دیگر ویژگی های پل سردار شهید قاسم سلیمانی 
توضیــح داد و گفت: ارتفاع پایه های پل ۶۰/۵ متر و عرض پل ۲۵.۴ 
متر طراحی شــده است و به منظور ســاخت آن ۲ هزار و ۴۳۶ تن 

آرماتور بندی و ۲۴۵ کیلومتر کابل به کار رفته است.

به گزارش سبحان، مراکز فرهنگی هنری کانون 
در سراسر استان فارس همگام با اداره کل کانون 
و در راستای اولویت های برنامه ریزی شده کانون 

در ســطح کشور به اجرای فعالیت های مرتبط با 
کودکان در هفته ملی کودک می پردازند. در این 
راســتا جشــن بزرگ آغار هفته ملی کودک در 
مجموعه آرامگاه سعدی و در مجموعه سینمایی 
هنر شــهر آفتاب بــا حضور بیش از ســه هزار 
دانش آموز همراه با اکران انیمیشــن ســینمایی 
»بچه زرنگ« برگزار می شود. اجرای نمایش های 
اندازه گیر« نمایش  »پادشــاه حیله گر« و »کرم 
خلاق »ســرما نخوری کوتی کوتــی«، برگزاری 
پویش امیدبخش ترین غزل حافظ به مناســبت 
بزرگداشــت روز حافظ ویژه نوجوانان، برگزاری 
نمایشگاه دســتاوردهای اعضا و مربیان و انجام 
فعالیت پیک امید در روستاها از دیگر برنامه های 

کانون فارس در هفته ملی کودک اســت. اجرای 
برنامه های شــاد، بازدید کودکان پیش دبستانی 
و دانش آمــوزان مــدارس از مرکــز فرهنگــی 
هنری کانون فارس، نشســت های ویژه والدین، 
ویژه برنامه با حضور کودکان و مادران با موضوع 
بازی درمانی، کاشــت نهال به نام بزرگان علم و 
فرهنگ و ادب در شهرستان ها، حضور مربیان و 
اعضا در سینمای شهرستان ها با حضور تعدادی 
از اعضا و والدین و تماشــای فیلم »بچه زرنگ« 
با همكاری شــهرداری ها، اندازه گیری شــاخص 
قد و وزن و ســلامت کودکان، اجرای بازی های 
قرآنــی، حضور مربیان در مدارس اســتثنایی و 
اجرای برنامه برای کــودکان دانش آموز، اجرای 

بازی هــای بومی، محلی، حضور در روســتاها و 
اجرای فعالیت، برگزاری جشنواره شعرخوانی به 
رنگ کودکی، برگزاری ایستگاه های شعرخوانی، 
قصه گویــی، کاردســتی و مســابقه، برگــزاری 
نمایشــگاه کتاب کودک، مسابقه نقاشی، حضور 
عوامل نیروی انتظامی  در جمع کودکان و اجرای 
فعالیت های مشــترک، قرائــت بیانیه، حضور در 
جمع کــودکان مراکز بهزیســتی، گلباران قبور 
برپایی آســمان نمای دیجیتال  شهدای کودک، 
و رصد آســمان شب، ایســتگاه کتاب خوانی در 
مصلای نماز جمعه، و بســیاری برنامه های دیگر 
پیش بینی مراکز فرهنگی هنــری کانون فارس 
اســت که اجرا خواهد شد. کانون پرورش فكری 

کودکان و نوجوان روزشــمار هفته ملی کودک 
را نیز به این ترتیب اعلام کرده اســت: ۱۵ مهر: 
کودک، صلح، امنیت، محیط زیســت، ۱۶ مهر: 
کودک، زندگی، سلامت، رشد، ۱۷ مهر: کودک، 
مشارکت، آگاهی، شــكوفایی، ۱۸ مهر: کودک، 
خانواده، هویــت، عدم تبعیض، ۱۹ مهر: کودک، 
اخــلاق، تربیــت، مصلحت، ۲۰ مهــر: کودک، 
گذشــته، حال، آینده و ۲۱ مهــر: کودک، رفاه، 
بهزیستی، دسترســی برابر. هفته ملی کودک از 
۱۵ تا ۲۱ مهر ۱۴۰۲ برگزار می شود و کودکان و 
نوجوانان سراسر کشور، مربیان و اولیای تربیتی، 
خانواده هــا و فعــالان حوزه کــودک و نوجوان 

مخاطبان برنامه های این هفته هستند.

بــه گزارش ســبحان، محســن نهاونــدی، مدیرعامل 
شــرکت نمایشگاه های بین المللی فارس امروز در یک 
نشســت خبری که با حضور مجریان دو نمایشــگاه 
فوق برگزار شــد، اظهارداشــت: همزمانی نمایشگاه 
محصولات دانش بنیان و فناوری های پیشــرفته ایران 
با شانزدهمین نمایشگاه تجهیزات صنعت نفت، گاز و 
پتروشــیمی  را به فال نیک می گیریم و در این راستا 
نشست هایی مشترک برای هم افزایی فعالان دو حوزه 

پیش بینی شده است.
صاحبی، مدیرعامل شرکت توسعه فناوری مهر ویژن 

و مجری نمایشگاه محصولات دانش بنیان و فناوری های 
پیشــرفته ایران نیــز در ادامه این نشســت بیان کرد: 
 این نمایشــگاه امــروز افتتــاح و به مــدت چهار روز 

برگزار می شود.
وی بــا بیان اینكه ســاعت بازدید از این نمایشــگاه از 
۱۰:۳۰ صبــح تا ۱۷ بعدازظهر اعلام شــده، گفت: این 
 نمایشــگاه با حضور ۹۰ شــرکت دانش بنیــان و فناور 

برگزار می شود.
بــه گفته صاحبی، این نمایشــگاه بــا حمایت صندوق 

نوآوری و شكوفایی ریاست جمهوری برگزار می شود.
وی همچنیــن کمــک بــه تجاری ســازی محصولات 
دانش بنیان را مهم ترین هدف برگزاری این نمایشــگاه 
عنوان کرد و گفت: با همكاری مجری نمایشگاه صنعت 
نفت، تــلاش خواهد شــد نشســت های تبادلی برای 

شرکت های دانش بنیان برگزار شود.
صاحبی خاطرنشان کرد: رویداد های مؤثری در حاشیه 
این نمایشــگاه از جمله؛ رویداد های ارائــه نیاز صنایع 
فارس، پنل هم اندیشــی و اشــتراک تجربــه در حوزه 
صادرات و بین المللی ســازی محصــولات دانش بنیان، 
نشســت جذب ســرمایه در حوزه نانو، نشست معرفی 

نوآوری های ساختمان و... برگزار خواهد شد.
وی با بیان اینكه در این نمایشگاه، صنایع و دانشگاه های 
کشــور عراق هم شــرکت خواهند کــرد، گفت: تلاش 
می شود هیئت های تجاری از کشور های همسایه در این 

نمایشگاه حضور پیدا کنند.
صاحبی همچنین با بیان اینكه این نمایشــگاه درســه 
ســالن برگزار می شــود، افــزود: به جز اســتان فارس، 

شــرکت های دانش بنیــان و فناور از اســتان های یزد، 
اصفهان، کرمان و تهران نیز در این نمایشــگاه شرکت 

کرده اند.
وی تصریــح کرد: نســبت بــه تعرفه نمایشــگاه های 
بین المللی، نمایشگاه شرکت های دانش بنیان از تخفیف 

خوبی برخوردار شده است.
سیما حســینی، مدیرعامل شــرکت پورچیستا نوین و 
مجری شــانزدهمین نمایشگاه تجهیزات صنعت نفت و 
گاز وپتروشیمی  نیز بیان کرد: این نمایشگاه همزمان با 
نمایشگاه محصولات دانش بنیان وفناوری های پیشرفته 

ایران از ۱۶ تا ۱۹ مهرماه برگزار می شود.
وی ادامه داد: از آنجا که شیراز پتانسیل خوبی به لحاظ 
موقعیت های نفتی دارد، برگزاری این نمایشگاه فرصت 
مناسبی برای تبادل اندیشــه شرکت های فناور در این 

حوزه خواهد بود.
حسینی با اشاره به رتبه چهارم ایران در صنعت نفت و 
رتبه دوم در حوزه گاز دنیا، گفت: این نمایشگاه فرصت 
خوبــی برای ایجاد تعامــل اقتصادی، فنی و ســرمایه 

گذاری به ویژه در حوزه پتروشیمی است.
وی ادامه داد: این نمایشگاه در متراز ۲۵۰۰ مترمربع با 

حضور ۶۰ شرکت پیش بینی شده است.
به گفته حســینی، بیش از ۵۶ درصد از شــرکت های 
شــرکت کننده در این نمایشگاه از استان فارس هستند 
و مابقی مربوط به استان های اصفهان، تهران و خراسان 
رضوی است. وی یادآور شد: شرکت های شاخصی چون؛ 
زاگرس جنوبی، کولر هوایی آبان، فراســان، ساختمان 

نصر و... در این نمایشگاه حضور دارند.

به گزارش ســبحان، آیــت ا... لطــف ا... دژکام، 
نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه شیراز 
در صبحگاه مشــترک فرماندهی انتظامی  استان 
فارس  ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره شهدای 
ایران اســلامی  و به ویژه شهدای انتظامی  کشور، 
اظهار داشــت: از شما عزیزان ســربلند و فداکار 
انتظامی  کشور که از گوشه گوشه مرزها تا درون 
کوچه ها و خانه های شــهرها امنیت را به عنوان 
هدیه  ای بزرگ به مــردم ارزانی می کنند، تقدیر 

و تشكر دارم.
 چشم های بصیر و دســت های پرقدرت شما 

امنیت را به مردم هدیه داده است
وی ادامه داد: مســلماً تلاش های شما عزیزان در 
مرحله اول خداوند متعال جبران و پاداش آن را 
خواهد داد و در مراحــل بعد نیز وظیفه همه ما 
این است که قدردان زحمات شما عزیزان باشیم.
نماینده ولی فقیه در اســتان فارس با اشــاره به 
حدیــث »النعمتان مجهولتان، الصحه و الامان«، 
بیان کــرد: تا وقتی که شــما کارکنان انتظامی  
با چشــم بیدار امنیت را تأمین می کنید، کسی 
متوجه نیســت ولی اگــر کوچک ترین ناامنی به 
وجود آید، همه متوجــه اهمیت و ارزش امنیت 

می شوند و قدر آن را می دانند.

آیت ا... دژکام گفت: چشم های بصیر و دست های 
پرقدرت شما امنیت را به مردم هدیه داده است و 
امیدوارم در این مسیر هر روز قوی تر و عزتمندتر 

و دشمنان شما خوار و ذلیل تر گردند.
 نیت های خود را مطابق با کارهای بزرگی که 

انجام می دهید خالص گردانید
وی با اشــاره بــه نیت خالص شــهدای گرانقدر 
انتظامی  کشــور، گفت: شهدای عزیز با نیت کار 
کردنــد و خداوند نیز به آن هــا زندگی جاویدان 

عنایت کرد.
نماینــده ولی فقیه در اســتان فــارس تصریح 
 کرد: اگــر شــهدا و ایثارگران بهــره آن چنانی 
برده اند به واســطه نیت هایشان بوده است. پس 
همــه تلاش کنیــد تا نیت های خــود را مطابق 
بــا کارهای بزرگــی که انجــام می دهید خالص 

گردانید.
آحاد مردم به نیروی انتظامی افتخار می کنند

محمد هادی ایمانیه، اســتاندار فارس نیز ضمن 
تبریک هفتــه نیروی انتظامی، بــر ارواح طیبه 

شهدا، به ویژه شهدای فراجا درود فرستاد.
اســتاندار فارس در این مراسم، به بیانات متعدد 
و مختلف مقام معظم رهبری در رابطه با نیروی 
انتظامی  اشــاره کرد و گفت: به فرموده حضرت 

امام خامنــه  ای مدظله العالی، مأمــوران نیروی 
انتظامــی، مجاهدان فی ســبیل ا... هســتند که 
مظهر اقتدار و امنیت کشــور شناخته می شوند؛ 
امروز نیــروی انتظامی  در خدمت مردم، در کنار 
مردم و پشــتیبان آنان است و آحاد مردم نیز به 

این نیرو افتخار می کنند.
وی با تأکید بــر اینكه بزرگ ترین وظیفه نیروی 
انتظامی  حفظ ارزش هاســت، افــزود: در هفته 
جاری میزبان هیئت دولت و ریاســت جمهور به 
اســتان خواهیم بود؛ در این سفر حجم عظیمی 

 از پروژه ها به بهره برداری خواهد رسید که نقش 
فراجا در ایجاد امنیت در این موضوعات غیرقابل 

انكار است.
و  انتظامی  در کاهش تصادفات  نیروی   نقش 

کاهش تلفات جانی ستودنی است
 ایمانیه، با بیان اینكه، بهره برداری از شش قطعه 
آزادراه شــیراز به اصفهان یكی از پروژه های ملی 
اســت که با حضور رئیس دولت سیزدهم انجام 
خواهد شد، تصریح کرد: نقش نیروی انتظامی  در 
کاهش تصادفات و کاهش تلفات جانی ستودنی 

است؛ در مباحث مرتبط با قاچاق، امنیت اخلاقی 
و اقتصادی، جمع آوری  معتادین متجاهر و مبارزه 
با سارقین از مهم ترین فعالیت های فراجای استان 
اســت که به نحو احسن و با دقیق ترین اقدامات 
در جهت تأمین امنیت و آسایش جسمی  و روانی 

مردم انجام می شود.
وی هم افزایــی فراجا، ســپاه، ارتــش، نیروهای 
اطلاعاتــی و قوه قضاییه را بــی بدیل و بی نظیر 
عنوان کــرد و گفــت: هم افزایی دســتگاه های 
امنیتی، نظامــی  و انتظامی  منجر به حفظ کیان 

نظام جمهوری اسلامی  ایران شده است.
 نماینده عالــی دولت در فارس اظهار داشــت: 
نیروهای فداکار فراجا، بی منت، جان ارزشــمند 
خــود را در طبق اخلاص قرار داده و برای حفظ 
ایران عزیز آن را فدا می کنند تا هیچ آســیب و 

گزندی به کشور وارد نشود.
ایمانیه در انتهای ســخنان خود تصریح کرد: در 
بحث تأمین مســكن نیروهای فراجــا، در قالب 
قانون نهضت ملی جهش مسكن تلاش جدیدی 
را آغــاز می کنیــم تا به لطف خداونــد متعال و 
همــت دولت مردمی  آیت ا... رئیســی مشــكل 
مســكن جان برکفان نیروی انتظامی  اســتان را 

مرتفع کنیم.
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شهردار منطقه 9:
جلسات ملاقات مردمی به دو روز افرایش یافت 

به گزارش سبحان، در راستای اجرای 
طــرح تكریــم ارباب رجوع، جلســه 
ملاقات مردمی شهردار منطقه از یک 
روز بــه دو روز افزایــش یافت. بدین 
صورت روزهای دوشنبه و چهارشنبه 
هر هفته جلســات ملاقــات مردمی 
از ســاعت ۸ تا ۱۰ در دفتر شــهردار 

برگزار می گردد.
عبدالصالح رستم زاده، شهردار منطقه 
۹ با اشــاره بــه اهمیــت و ضرورت 

ملاقــات مردمی با شــهردار منطقه گفت: پیش از این جلســات ملاقات 
مردمی تنها در روزهای دوشــنبه هر هفته با شهروندان جهت رسیدگی 
به مشــكلات آنها در حوزه مدیریت شــهری برگزار می گردد که به دلیل 
حجم مراجعه کنندگان و پاســخگویی در اسرع وقت ملاقات مردمی به دو 

روز افزایش یافت.
رســتم زاده تأکید کرد: باتوجــه به پیچیدگی برخی مشــكلات و تمایل 
شهروندان جهت دیدار با شهردار، جلسات ملاقات مردمی برگزار می شود 
تا فرصتی بــرای دیدار چهره به چهره با شــهروندان فراهم شــود که در 
راســتای دیدارهای انجام شــده درصورت عدم نقض قانون، رسیدگی به 
مطالبات و مشــكلات شهروندان در حوزه های شــهری با هم اندیشی با 

مجموعه در پروسه زمانی کوتاه تری انجام شود.
وی خاطرنشــان کرد: البته ناگفته نماند در این جلســات ملاقات مردمی 
نمی توانیم تمامی مشكلات مطرح شده را کاملًا حل و فصل کنیم؛ چراکه 
برخــی ازموضوعات منع قانونی دارد و علیرغم درخواســت شــهروندان، 
مطابق خواســته آنها قابل رسیدگی نیســت، اما در این جلسه با استناد 
به قانون، دلیل عدم رســیدگی به مطالبات آنها توضیح داده می شود و در 
فضایی صمیمی و مناســب مراجعه کننده آگاه سازی و اقناع می شود که 
بسیاری از شــهروندان باوجود عدم رسیدن به خواسته موردنظر با اطلاع 
از فرآیند اداری و قوانین و رفتار مناســب و احترام آمیزی که با آنها انجام 

شده است با رضایت کامل دفتر را ترک می کنند.
رســتم زاده با اشــاره به فراوانی موضوع مراجعه کنندگان گفت: باتوجه به 
توسعه شهر و افزایش ساخت و سازهای شهری، بیشترین مطالبه شهروندان 
درخصوص مشــكلات عوارض و گواهی پایان کار و... است شهردار منطقه 
۹ در پایان گفت: شهروندان جهت حضور در جلسات ملاقات مردمی باید 
درطول روزهای هفته و قبل از روز دوشنبه و چهارشنبه به واحد مدیریت 
حوزه ی شــهردار مراجعه کنند و با دریافــت فرم دیدار ملاقات عمومی و 

درج مطالباتشان در این جلسات شرکت کنند.

انعقاد تفاهم نامه فی مابین بهزیستی فارس
 و مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز شیراز

به گزارش سبحان، در راستای ارائه خدمات و مشارکت در زمینه فرهنگی، 
آموزشــی و پژوهشــی در چارچوب قوانین و مقررات مرتبط بهزیستی و 

مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز شیراز منعقد گردید. 
محمدرضا هوشــیار، مدیرکل بهزیســتی فارس ضمن ابــراز امیدواری از 
این که انعقاد این تفاهم نامه زمینه گره گشــایی از جامعه هدف بهزیستی 
باشد و نتیجه نهایی آن در محلات به صورت واقعی احساس شود، گفت:  
شناسایی تشكل های مردم نهاد و خیریه ها به منظور همكاری با سراهای 
فرهنگ مهربانی، ارائه آموزش های لازم توســط کارشناسان بهزیستی به 
منظور ارتقای ســلامت روان، پیشگیری از اعتیاد و آسیب های اجتماعی، 
همكاری در جهت ارائه خدمات مشــاوره و امور روان شناختی رایگان در 
مناطق کم برخوردار  بخشــی از تعهدات بهزیســتی در این تفاهم نامه  و 
همكاری در راســتای فعالیت های محله محور با توجه به اولویت های هر 
محله، همكاری در اجرای برنامه های آموزشی در مكان خانه های سلامت 
امید زندگی، همــكاری در اهدای امكانات بــه خیریه های تحت نظارت 
بهزیســتی از طریق ســرای فرهنگ مهربانی و همكاری در اجرای طرح 
آموزش زنان و کودکان خانواده های آســیب دیده از اعتیاد و پیشــگیری 
محله محور اعتیاد بخشی از تعهدات مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز 
شیراز  در این تفاهم نامه است. سید عبدالرضا دستغیب، مدیرعامل مجمع 
خیرین شهرساز و فرهنگ ساز شیراز اظهار داشت: باتوجه به کمبود منابع 
و نیروی انســانی در دستگاه های اجرایی، به کار گیری نیروهای مردمی  و 
پــای کار بودن مردم در همه زمینه ها جوابگو خواهد بود و البته این مهم 

تحت سامان دهی تشكل های مردم نهاد امكان پذیر است.

معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی شیراز
عنوان کرد: 

کشف ۱۲ میلیارد ریال کالای غیرمجاز و قاچاق

به گزارش ســبحان، محمدجواد راعی، معاون غذا و دارو دانشــگاه علوم 
پزشــكی شــیراز با بیان اینكه مبارزه با قاچاق کالا های سلامت محور، از 
اهمیت ویژه ای در ارتقای سلامت مردم برخوردار است، گفت: در بازرسی 
مشترک کارشناسان اداره مبارزه با قاچاق کالا های سلامت محور دانشگاه، 
کارشناســان غذا و دارو و بهداشــت محیط شــبكه بهداشــت و درمان 
مرودشــت و نماینده دادســتان عمومی  و انقلاب مرودشت که به صورت 
سرزده انجام شــد، فعالیت عطاری ها و صنوف فروش مكمل های ورزشی 

این شهرستان پایش شد.
وی افزود: در این بازرســی، ۶ هــزار و ۹۳ قلم کالای غیر مجاز به ارزش 
تقریبی ۱۲ میلیارد ریال شــامل دارو های چاقی و لاغری غیرمجاز، سقط 
جنین، مخدر، انواع مكمل های ورزشــی قاچاق و انواع دارو های جنســی 

قاچاق و غیر مجاز کشف و ضبط شد.
رئیس شــبكه بهداشت و درمان شهرســتان مرودشت نیز گفت: نشست 
آموزشی ویژه صنف عطاران پیرامون مبارزه با قاچاق کالا های سلامت محور و 
 چگونگی ارائه خدمات در عطاری ها در شهرستان مرودشت برگزار شده است.
کریمی  افزود: پیرو بررســی های انجام شده در این بازدید، ۳ واحد صنفی 
متخلف به دستور دادستان عمومی  و انقلاب شهرستان مرودشت، توسط 
اداره نظارت بر اماکن عمومی  این شهرســتان تعطیــل و پرونده قضایی 
تشــكیل شد. وی از شــهروندان خواســت تا در صورت مشاهده هرگونه 
تخلف بهداشتی در حوزه غذا و دارو، با سامانه ۱۹۰ مربوط به رسیدگی به 
شكایت های مردمی  وزارت بهداشت یا معاونت غذا و دارو شبكه بهداشت 

و درمان شهرستان مرودشت به شماره ۰۷۱۴۳۳۳۳۳۱۸ تماس بگیرند.

برداشت 60 تنی کنجد در بیضا 
بــه گــزارش ســبحان، صدیقــه مؤیــدی، مدیــر جهــاد کشــاورزی 
شهرســتان بیضا پیش بینــی کرد: بالغ بــر ۶۰ تن دانــه روغنی کنجد 
از ســطح ۵۷ هكتــار از مــزارع ایــن شهرســتان برداشــت شــود که 
 این ســطح نســبت به ســال گذشــته رشــد حدوداً دو برابــری دارد. 
مؤیدی اظهار کرد: عملیات برداشت دستی این دانه روغنی از نیمه مهرماه 
آغاز شــد و تا نیمه آبان ماه ادامه دارد. وی تصریح کرد: برداشــت سنتی 
کنجد در چهار مرحله درو کردن، خرمن کردن، استحصال دانه و بوجاری 
انجام می گیرد. از این رو زراعت کنجد از دشــواری های خاص خود در امر 
برداشــت برخوردار است. به گفته مؤیدی شــرایط آب و هوایی و خاک 
حاصل خیز شهرستان زمینه را برای کشت انواع محصولات زراعی منطبق 

با الگوی کشت استان به ویژه دانه روغنی کنجد فراهم کرده است.
مدیر جهاد کشــاورزی بیضا خاطرنشــان کرد: زودرس بودن، درآمدزایی 
و اشــتغال زایی فصلی بالا، تأمین کود های شیمیایی مورد نیاز کشاورزان 
و نظارت مستمر مســئولین پهنه های کشاورزی بر مزارع، موجب ترغیب 

کشاورزان برای افزایش سطح زیر کشت و تولید کنجد شده است. 

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه شیراز تصریح کرد:

فراجا، تأمین کننده امنیت جسمی  و روانی مردم

به گزارش سبحان، شــاهرخ آزرم، معاون برنامه ریزی شرکت 
توزیع نیروی برق استان فارس از برگزاری نخستین جشنواره 
و فن بــازار تخصصی صنعت برق ایران همزمان با بیســت و 
سومین نمایشگاه بین المللی صنعت برق ایران در محل دائمی 
 نمایشــگاه های بین المللی تهران در ۲۳ الی۲۶ آبان ماه سال 

جاری خبر داد. 

آزرم مخاطبــان ایــن جشــنواره را اســاتید، دانشــجویان، 
پژوهشــگران، فنــاوران، ایده پــردازان، واحدهــای فناور و 
شــرکت های دانش بنیان فعال در صنعــت برق، صنعتگران و 
تولیدکننــدگان حوزه صنعت برق و صنایــع بزرگ انرژی بر 
استان و همچنین شرکت های مادرتخصصی صنعت برق و زیر 
مجموعه های تابعه عنوان کرد و بیان داشت: از کلیه مخاطبان 

دعوت می شود در این رویداد علمی  حضور بهم رسانند.
آزرم در ادامه به برخی از اهداف این جشــنواره اشــاره کرد و 
گفت: معرفی نیازهای فناورانه شــرکت های تابعه وزارت نیرو،  
ایجاد بســتر جهت معرفی ایده ها و تجاری ســازی یافته های 
پژوهشی صنعت برق و انرژی، معرفی افق های جدید فناورانه 

صنعت برق و جهت دهی فعالیت هســته های فناور و نخبگان، 
معرفــی محصولات و خدمات واحدهای فناور و شــرکت های 
دانش بنیان، کمک به تأمین مالــی اجرای طرح های فناورانه 
و پیاده ســازی ایده های نوآورانه از جمله اهداف درنظرگرفته 
شده جهت جشــنواره و فن بازار تخصصی صنعت برق ایران 

می باشد.
محمدرســول تحفه، مدیر دفتر روابط عمومی  شرکت توزیع 
نیروی برق اســتان فارس نیز در این رابطه اظهار داشــت: با 
هدف ارتباط دوســویه میان صنعت برق و مراکز دانشگاهی و 
با توجه به برگزاری نخستین جشنواره و فن بازار وزارت نیرو، 

جلسه هماهنگی صنعت برق استان فارس برگزار شد.

تحفه ادامــه داد: با توجه به ضرورت تعامل و ارتباط فیمابین 
مراکــز دانشــگاهی و وزارت نیــرو و در راســتای برگزاری 
اولین جشــنواره و فن بــازار صنعت برق، جلســه هماهنگی 
این جشــنواره با حضور مدیــران روابط عمومــی  و مدیران 
تحقیقات شــرکت های برق منطقه  ای فــارس، توزیع نیروی 
برق اســتان فارس، توزیع نیروی برق شیراز به صورت ارتباط 
ویدئوکنفرانس با وزارت نیرو در محل شــرکت برق منطقه  ای 
فارس برگزار و با توجه به تأکید مشــاور وزیر و مدیرکل دفتر 
روابط عمومی  و اطلاع رســانی وزارت نیرو بر برگزاری هرچه 
بهتر این جشنواره، در خصوص فعالیت ها و اقدامات مرتبط با 

جشنواره مذکور بحث و تبادل نظر گردید. 

معاون برنامه ریزی شرکت توزیع نیروی برق استان فارس اعلام کرد:

 برگزاری نخستین جشنواره و فن بازار تخصصی صنعت برق ایران

 سرپرست شهرداری منطقه یک شیراز:

 شهرداری اقدامات پیشگیرانه هدایت آب های سطحی 
را باجدیت پیگیری می کند

 مجری کل طرح های آزادراهی جنوب و جنوب شرق کشور بیان کرد:

پل »شهید سلیمانی« نمونه ای از توان و تخصص مهندسان ایرانی

برگزاری جشن بزرگ آغار هفته ملی کودک در مجموعه آرامگاه سعدی و سینماهای شهر شیراز

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس خبر داد:

برگزاری همزمان 2 نمایشگاه دانش بنیان و 
تجهیزات صنعت نفت در شیراز
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ادبیات

مناطق اشغالی در جنگ تحمیلی
 چگونه آزاد شدند؟

از زمان آغاز تجاوز دشمن تا هنگام زمین گیر شدنش در مناطق اشغال شده و 
تا آغاز تهاجم گسترده رزمندگان اسلام که به آزادسازی این مناطق انجامید، 

یک و نیم سال طول کشید.
در این مدت اســاس تداوم حضور نیروهای متجاوز در مناطق اشغال شــده 
جمهوری اســلامی بر این فرض اســتوار بود که نیروهای نظامی این کشور 
قابلیــت و توانایی لازم را برای انهدام و بیرون رانــدن آنها از مناطق تصرف 

شده ندارند.
گذشته از این مسئله، امیدواری دشمن به تحولات جبهه داخلی )جبهه متحد 
ضدانقلاب به رهبری بنی صدر(، به شکل گیری این باور و تلقی انجامیده بود 
که تأثیرات ناشــی از بی ثباتی داخلی جمهوری اســلامی به هیچ وجه امکان 
ســازمان دهی مناسب نظامی را برای این کشــور فراهم نخواهد کرد، ضمن 
اینکه رژیم عراق هم تمایل رسمی خود را به همکاری با گروه های ضدانقلاب 

داخلی اعلام کرده بود.
اما تحولاتی که به آزادســازی مناطق اشغال شــده ایران انجامید از یک سو 
باورها و امیدهای دشــمن را که اساســاً با تکیه  بر تــداوم حضور در مناطق 
اشغال شــده تأکید داشت، در هم ریخت و از سوی دیگر وضعیتی را به وجود 
آورد که دشمن به هرحال می بایست درباره تداوم حضور نیروهایش در مناطق 

اشغال شده یا عقب نشینی از این مواضع، تصمیم مقتضی را اتخاذ می کرد.
اوضــاع و تحولات سیاســی داخلی جمهوری اســلامی در ابتــدای انقلاب 
اساســاً معطوف به تلاش های سازماندهی شــده برخی جناح های داخلی یا 
حمایت های خارجی برای حذف نیروهای انقلابی و جابه جایی قدرت سیاسی 
در کشــور بود؛ بدین شــکل که روند تحولات انقلاب اسلامی در طول سال 
1358 و به ویژه بعد از تســخیر لانه جاسوسی آمریکا، ضمن افشای ماهیت 
سیاســت های آمریکایی ها در ایران و منطقه، ماهیت جریان های وابســته به 
آمریکا در کشــور را هم آشــکار کرد و بخشــی از نتایج این تحول شگرف و 

عمیق، تضعیف بیش ازپیش نیروهای مخالف انقلاب اسلامی بود.
در روند تحولات داخلی کشــور، انتخاب بنی صدر به مقام ریاست جمهوری، 
نقطه عطفی در شکل گیری حوادث بعدی و انسجام عناصر معارض با انقلاب 
اســلامی محسوب می شد؛ چنانکه با فرارسیدن سال 1359 و به ویژه حوادث 
و رخدادهای نیمه اول این ســال، تنش سیاســی در داخل کشور هم تا حد 

زیادی تشدید شد.
بــا آغاز تجاوز دشــمن و پیدایش وضعیت جدید در کشــور، اوضاع داخلی 
تاانــدازه ای بهبود یافت و همه نظرها به مقابله با دشــمن معطوف شــد، اما 
اهداف سیاســی بنی صدر و تلاش های او برای بهره گیــری از اوضاع بحرانی 
به منظور حذف نیروهای انقلابی سبب شد پس از زمین گیر شدن دشمن، بار 

دیگر درگیری های داخلی تشدید شود.
در وضعیت جدید، بنی صدر بهبود موقعیت سیاســی-نظامی خود را در گرو 
پایان جنگ و برقراری صلح می دید اما با وجود تلاش های او در ســازماندهی 
ارتش و اجرای عملیات نظامی به منظور کسب پیروزی های سیاسی-نظامی، 

این تلاش ها با شکست و ناکامی همراه شد.
دراین بین وقوع حادثه 14 اســفند 1359 در دانشــگاه تهران نشانه سرفصل 
دیگری از تلاش های ضدانقلاب در کشور محسوب می شد که به بروز حوادث 
و رخدادهای بعدی، درگیری های مســلحانه در کشور و درنهایت شکست و 
هزیمــت ضدانقلاب و حــذف آنها ازجمله خود بنی صدر از صحنه سیاســی 

کشور شد.
آغاز روند تأمین ثبات سیاسی در کشور و معنویت برخاسته از اوضاع جدید، 
در عمــل امکان افزایش حضور نیروهــای مردمی در جبهه های جنگ را هم 
فراهم کرد. بر همین اســاس و در پــی تأثیر حضور فراگیر مردم در جبهه ها 
و کســب پیروزی های نظامی بعــدی، امام خمینی از ایــن پدیده با عنوان 

فتح الفتوح یاد کرد.
پس از حذف بنی صــدر، مقدمات همکاری جدی نیروهــای نظامی )ارتش 
و ســپاه( فراهم شــد و عملیات ثامن الائمه )ع( که در ســایه این همکاری 
و تلاش های شــهیدان کلاهــدوز و نامجو طرح ریزی شــد در 5 مهر 13۶0 
به اجــرا درآمد. در پی نتایج حاصل از عملیات شکســت حصر آبادان، روند 
همکاری ارتش و ســپاه با استفاده از شکل جدیدی از تلفیق نیروها و اتخاذ 
راهبرد عملیاتی و تاکتیک های نوین رزمی آغاز شــد که زمینه پیروزی های 
بعدی در عملیات های طریق القدس، فتح المبین و بیت المقدس و آزادســازی 

سرزمین های اشغالی میهن اسلامی را فراهم کرد.
آزادســازی خرمشــهر در قالب عملیات بیت المقدس شــاهکار عملیات های 
دوران و مقطع آزادسازی است. آزادی خرمشهر پایان یک دوره مهم از جنگ 
و آغاز یک دوره جدید در دفاع مقدس است. آزادی خرمشهر ماهیت و شکل 
جنگ را تغییر داد. تا قبل از آزادی خرمشهر، هدف صدام و حزب بعث عراق، 
تضعیف و تســلیم نظام جمهوری اســلامی بود ولی با آزادسازی خرمشهر، 
هدف صدام به جلوگیری از پیشروی قوای ایران در سرزمین عراق تغییر کرد.

این دوربین پشتی آیفون ۱۶ است
فن آوری

یــک افشــاگر تصویــری از آیفون 1۶ به اشــتراک 
 گذاشته اســت تا تغییرات احتمالی دوربین پشتی را 

نمایش دهد.
اگــر همه چیز طبق برنامــه پیش بــرود، اپل اواخر 
شــهریور 1403 گوشــی های نســل جدید آیفون را 
رونمایی می کند. شایعه ها می گویند خانواده ی جدید 
آیفون شامل آیفون 1۶، آیفون 1۶ پلاس، آیفون 1۶ 
پرو، آیفون 1۶ پرو مکس و آیفون 1۶ اولترا می شود.

اپل امسال با فریم تیتانیومی و پردازنده سه نانومتری 
و درگاه USB-C مهم ترین تغییرات چند سال اخیر 

آیفون را رقم زد. با وجود این، چینش دوربین پشتی 
آیفون ها از زمان رونمایی آیفون 11 پرو تغییر بزرگی 

تجربه نکرده است.
اپل در ســری آیفون 13 چینــش دوربین مدل های 
عــادی را تغییــر داد، اما مدل های پــرو همچنان از 
چینــش مثلثی اســتفاده می کنند. رندر فاش شــده 
در شــبکه ی اجتماعی ایکس، به احتمال بازطراحی 

دوربین های پشتی اشاره دارد.
حســاب کاربــری Majin Bu می گویــد دومین فاز 
آزمایــش آیفون 1۶ تقریباًً به پایان رســیده اســت 
و تغییرات کلی درمقایســه با فــاز اول، چندان زیاد 
نیســتند. ظاهراً اپــل تغییراتــی در طراحی آیفون 
 اعمال کرده اســت و این تغییرات بیشتر در جزئیات

دیده می شوند.
فعلًا مشــخص نیســت که اپل واقعاً چینش دوربین 
آیفــون 1۶ پرو و پرو مکس را تغییــر می دهد یا نه. 
امســال قیمت گوشــی آیفون اصلاح نشد، اما شاید 
تغییر ظاهری و اســتفاده از پردازنده ی پرقدرت تر در 
نهایت قیمت گوشی آیفون 1۶ را نسبت به آیفون 15 

افزایش دهد.
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سلامت

بدترین صبحانه ها که شما را کسل می کند
وقتی نوبت به انتخاب صبحانه هایی می رســد که قدرت 
ماندگاری دارند و به شــما کمــک می کنند در طول روز 
انرژی داشــته باشــید، باید به دنبال غذاهایی باشید که 
حاوی پروتئین و یا فیبر هستند. به این دلیل که پروتئین 
می توانــد با کاهش ســطح هورمون گرســنگی و هوس 
سیری به شما کمک کند و تحقیقات نشان داده است که 
ســیر کننده تر از کربوهیدرات ها است. غذاهایی که فیبر 
بیشتری دارند هضم طولانی تری نیز دارند، به این معنی 
که شــما مدت بیشتری ســیر می مانید و تمایل کمتری 
به میان وعده ها یا مصــرف کالری های غیر ضروری بین 
وعده های غذایی خواهید داشت. فیبر همچنین می تواند 
به شما کمک کند تا انرژی داشته باشید، زیرا وقتی فیبر 
را در کنــار قند و کربوهیدرات مصرف می کنید، احتمال 
افزایش قندخون شــما کاهش می یابد. افزایش قند خون 
به صورت ناگهانی و در ادامه ســقوط قندخون می تواند 

باعث بی حالی و تنبلی شما شود.
غذاهــای صبحانــه زیر هم فاقــد پروتئیــن و هم فیبر 
هســتند. در عوض، آنها مملو از قندهای اضافه شــده یا 
کربوهیدرات های تصفیه شده هستند. قند و کربوهیدرات 
بیــش از حد بــدون پروتئین و فیبر به ناچــار منجر به 

افزایش قندخون و احساس گرسنگی می شود.
  مافین ها و کلوچه های آماده

مافین هــا ممکــن اســت یــک خوراکی خوشــمزه در 
شــلوغ ترین صبح هایتان باشــند، اما اگر این تنها چیزی 
است که می خورید، به احتمال زیاد مدت ها قبل از زمان 

ناهار گرسنه خواهید بود.
در حالی که کلوچه ها و مافین ها ممکن است سالم به نظر 
برســند، اما کلوچه ای که از فروشگاه خریداری می شود 
تفاوت چندانی با کیک کوچک ندارد. به طور کلی بیشتر 
از غلات تصفیه شــده و مقدار زیادی شــکر اضافه شده 
تشکیل شده اســت در حالی که کاملًا فاقد فیبر است و 

این موارد شما سیر نمی کند.
به عنوان مثــال، یک کلوچه بلوبری بزرگ، حاوی حدود 
521 کالری، 22 گرم چربی، 73 گرم کربوهیدرات و 39 
گرم شــکر اســت. فقط 1/5 گرم فیبر و ۶ گرم پروتئین 
دارد که در مقایســه با تقریباً 40 گرم شــکر، احســاس 

سیری کافی را به شما نمی دهد.
  شیرینی

مصــرف یک صبحانه متعــادل حــاوی پروتئین و فیبر 
بهترین راه برای ســیری و پر انرژی ماندن در تمام صبح 

است. اگرچه خوردن یک نان شیرینی سریع و پنیر 
خامه ای قبل از شروع روز وسوسه انگیز است، 

اما این غذای صبحانه قدرت کافی برای 
سیر نگه داشتن شما را ندارد.

خوردن فقط یک نان شیرینی و 
پنیر خامه ای باعث می شــود که 
احســاس خســتگی کنید، زیرا 
بیشــتر از غلات تصفیه شده و 
چربی اشــباع شده تشکیل شده 
اســت و پروتئین یا فیبر کافی، 
که مواد مغذی مورد نیاز شــما 
برای احســاس رضایت را فراهم 

نمی کند.
اگر میــل به خوردن شــیرینی 

دارید، سعی کنید آن را با یک آووکادوی پر فیبر )در هر 
آووکادو 17 گرم ( یا کره بادام زمینی برای افزایش پروتئین 
 )حدود 4 گرم در هر قاشــق غذاخــوری( برطرف کنید.

  دونات
برای شــما تعجب آور نیســت که دونات بــرای صبحانه 
توصیه نمی شــود، زیرا این خوراکی های ســرخ شده و 
سرشار از شــکر ارزش غذایی صفر دارند. این بدان معنا 
نیست که نمی توانید گهگاهی از دونات مورد علاقه خود 
لذت ببرید، اما خوردن چیزی جز شــکر اضافه شده در 
صبح انرژی شما را از بین می برد و هوس غذایی بیشتری 

در شما ایجاد می کند.
یــک دونات معمولی با روکش شــکلات حــاوی حدود 
18 گرم شــکر و 17 گرم چربی اســت )9 گرم از آن از 
چربی اشباع شده اســت(. تنها با حدود 1 گرم فیبر در 
هر دونات! در اصل در دونات چیزی نخواهید داشــت که 
مانع از ورود قند به جریان خون شــما شود و در نتیجه 

احتمال سستی و گرسنگی شدیدتر را افزایش می دهد.
  غلات قندی صبحانه

غلات قندی فاقد مواد مغذی هستند که به شما در حفظ 
انرژی و سیری کمک کند.

غلات صبحانه قندی به دلیل محتوای قند زیاد و کمبود 
مواد مغذی ضروری اغلب منجر به احســاس گرسنگی و 
سستی می شــوند و باعث افزایش و سقوط ناگهانی قند 
خون شده که می تواند شما را خسته کند و هوس غذای 

بیشتری ایجاد کند.
این غلات معمولاً فاقد فیبر و پروتئین کافی هستند که 
برای حفظ انرژی و احســاس سیری مهم است و منجر 
به خوردن میان وعده های مکرر و پرخوری در اواخر روز 

می شود.
  وافل های منجمد وآماده

هیچ چیز آسان تر از گرفتن یک وافل منجمد و انداختن 
آن در توستر نیســت، اما اگر به دنبال یک وعده غذایی 
صبحگاهی هستید که تا زمان ناهار به شما انرژی پایدار 

بدهد، وافل را از لیست خود خط بزنید.
وافل منجمد فاقد هر گونه ارزش غذایی اســت و عمدتاً 
حاوی کالری خالی اســت، به این معنی که شــما مدت 
کوتاهی پس از غذا احســاس گرســنگی خواهید کرد. 
دو وافــل 4 گــرم پروتئیــن دارند که به خــودی خود 

سب  اســت، اما اگر در نظر بگیرید که منا
30 گرم کربوهیدرات و 

کمتر از 1 گــرم فیبر مصرف می کنیــد، پروتئین برای 
جبــران این مــوارد منفی کافی نیســت و آن هم بدون 
شربت! با آن شربت های مناسب وافل، شما یک صبحانه 
پــر قند، کم فیبر و کم پروتئیــن می خورید که معادله ای 

تضمین شده برای سستی در اواخر صبح ایجاد می کند.
  اسموتی های آماده

درســت کردن اســموتی در خانه به این معنی است که 
شما این فرصت را دارید که ترکیبات غنی از مواد مغذی 
مانند میوه، ســبزیجات، کره آجیل، پودرهای پروتئینی، 
شــیر و ســایر موادی را که می تواننــد پروتئین، فیبر و 
چربی های ســالم زیادی برای ســیر نگه داشتن شما به 
ارمغــان آورند، ترکیب کنید اما اگــر بطری های موجود 
در فروشــگاه را انتخاب کنید، احتمــالاً این مواد مغذی 

را نادیده می گیرید.
به عنوان مثال یک اســموتی موز توت فرنگی را در نظر 
بگیرید که به عنوان »بدون شــکر اضافه شــده« به بازار 
عرضه می شــود، اما هنوز شــما 50 گرم شکر و ۶1 گرم 
کربوهیــدرات و تنها 1 گرم پروتئیــن دریافت می کنید. 
شــما همچنان 5 گــرم فیبر دریافت خواهیــد کرد، اما 
بیشتر مواد به شــکل پوره و کنسانتره هستند، بنابراین 
به اندازه ای که یک اسموتی با میوه ها و سبزیجات کامل 
در خانه درست می کردید، فیبر دریافت نمی کنید و فایده 

خاصی برای بدن شما ندارد.
  ماست های میوه ای شیرین

انواع خاصی از ماست سرشار از پروتئین و قند کم هستند 
و برای ســیری مناسب هســتند، مانند ماست یونانی یا 
ایسلندی. اما به همان اندازه ماست شیرین در قفسه های 
فروشــگاه های مواد غذایی وجود دارد که پروتئین کم و 
مملو از قندهای افزوده هستند. ماست های میوه ای را که 
ســالم تلقی کرده و با عنوان»حاوی میوه های واقعی« به 
بازار عرضه می شــوند، حاوی 13 گرم شکر اضافه شده و 
تنها 5 گرم پروتئین هســتند. این پروتئین، برای حفظ 

شما در بقیه ساعات صبح کافی نخواهد بود.
در عوض، یک ماست یونانی را امتحان کنید که صفر گرم 
شــکر اضافه شده و 18 گرم پروتئین در هر وعده دارد و 

آن را با آجیل، انواع توت ها و کمی عسل آماده کنید.
  نان سفید و کره

نان تست آووکادو، نان تست با کره بادام زمینی و موز، یا 
نان تســت با پنیر و انواع توت ها؛ گزینه های زیادی برای 
ترکیبات نان تست فانتزی وجود دارد که فیبر، پروتئین، 
چربی های سالم یا آنتی اکسیدان های مفید را به بدن 
شما می رســاند تا انرژی پایداری برای بدن شما 
فراهم کند؛ اما اگــر فقط مقداری کره روی یک 
تکه نان ســفید بمالید، هیچ یک از این فواید را 

نخواهد داشت.
نان سفید به شدت فرآوری شده است، 
بــه این معنی کــه لایه هــای جوانه و 
سبوس از دانه گندم حذف می شوندکه 
بــه نوبه خود مــواد مغــذی را حذف 
می کند. در اصل، به سختی پروتئین یا 
فیبری در ان باقی مانده اســت و آنچه 
فرآوری  باقی می ماند کربوهیدرات های 
شده است که قند خون شما را افزایش 

می دهد و شما را سیر نخواهد کرد.

سواد زندگی 

وقتــی می بینیــد که یــک کودک دیگــری را هل 
می دهد، چگونه پاسخ می دهید؟ آیا فرزندان دیگران 
را اصلاح می کنید؟ آیا ســعی می کنید از بچه های 

دیگر در برابر کودک ناراحت محافظت کنید؟
  مراقب احساسات خود باشید

مشــاهده اینکه فرزندتان توســط یک کودک دیگر 
تحت فشــار قرار می گیرد، احتمالاً باعث می شود که 
احساس نگرانی، بی عدالتی یا حتی عصبانیت کنید. 
قبــل از گفتن یا انجام کاری، کمــی  مکث کنید تا 
متوجه شــوید چه احساســاتی داریــد. در لحظه، 
ممکن است وقت گذاشــتن برای توجه و نام گذاری 
احساساتتان سخت باشــد، با این حال این یک گام 
مهم بــرای پاســخ دادن آگاهانه به جــای واکنش 

ناخودآگاه است.
  کودکان را قضاوت نکنید

در این مواقع گرفتار شــدن در دام قضاوت، برچسب 
زدن به کــودکان به عنــوان قلــدر، قربانی، دختر 
بدجنس، دختر خوب و غیره نیز آســان است. با این 
حال، این نوع برچســب ها در نهایت کاربرد چندانی 
ندارنــد. برای درک رفتار و پاســخ به کودکان برای 
حمایت از رشــد اجتماعی آنها باید قضاوت را کنار 

بگذارید و هوشمندانه رفتار کنید.
وقتی می بینــم که به دیگران برچســب می زنیم و 
قضاوت می کنیــم، آن را دوباره تعریف می کنیم. در 
اینجا برخی از راه های مورد علاقه من برای بازنگری 

رفتار کودک آورده شــده اســت. می توانم به خودم 
بگویم: این طوری بچه ها یاد می گیرند که با هم کنار 

بیایند یا خشم یک فریاد برای کمک است.
  به احساسات کودکان پاسخ بدهید

هنگام آرامش دادن به کودکان، هدف ما همســویی 
است. همســویی کلمه ای برای درک فرزندتان است 

که توجه و گوش دادن کامل شما را می طلبد.
دانیل گولمن می گوید زمانی که ما با شخص دیگری 
ارتبــاط واقعی برقــرار می کنیم، بــه جای وضعیت 
احساسی خود، به وضعیت عاطفی او می پردازیم. اگر 
در این موقعیت قرار بگیرید ممکن است احساسات 
زیادی داشته باشید: ترس، شوک، عصبانیت نسبت 

به کودک دیگر و ....
  هماهنگی در زندگی واقعی چگونه می تواند 

باشد؟
اگر کودکــی زمین بخورد اما گریــه نکند، احتمالاً 

احســاس ســردرگمی  می کند، چرا من روی زمین 
هســتم؟ می توانید بگویید: انتظار نداشتی این اتفاق 
بیفتد یــا غافلگیرکننده بود و به او کمک کنید بلند 
شود. اگر کودکی زمین خورده و از این بابت غمگین 
یا عصبانی اســت، می توانید بــا گفتن این جمله که 
نمی خواستی تحت فشار قرار بگیری! غم یا عصبانیت 
او را کنترل کنید. یا تو آن را دوســت نداشــتی! یا 
ســرت درد می کند. نکته مهم در اینجا این اســت 
که برای اینکه کودک احســاس درک، دیده شدن و 
آرامش کند، ما به جای احساسات خود، با احساسات 

او هماهنگی می کنیم.
  صحبت درباره مشکلات کودک

کودکان حس فطــری و ذاتی اخلاق و عدالت دارند 
و حتی کمک رســاندم را بیش از آســیب رساندن 
ارزشــمند می دانند؛ این بدان معناست که بچه ها از 
قبل می دانند که نباید هل بدهند، ضربه نزنند، لگد 

نزنند، داد بزنند و غیره.
بنابراین، ممکن اســت بپرسید، اگر بچه ها می دانند 
ضربه زدن اشــتباه است، چرا آن را انجام می دهند؟ 
دلیــل ضربه زدن، لگد زدن یا هل دادن بچه ها این 
اســت که نمی دانند در این موقعیت چه کاری انجام 
دهنــد. آنها گزینه های خود را بررســی کرده اند و 
نتوانسته اند گزینه بهتری انتخاب کنند و آنها رشد 
مغزی کافی بــرای کنترل احساســات خود یا فکر 

کردن به راه های جدید برای حل مشکل ندارند.

وقتی کودکی کودک دیگری را می زند چه باید کرد؟


